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KOMENTIRAMO 
Oropani 

z druženjem ob glasbi italijanske skupine Bluz et cetera 
pa godbo Goršiča&co, Koste in Borija z Voung Ones se je 
končala še ena celjska zgodba. Tridnevne »pogrebne slove-
snosti« so se na enem najlepših celjskih gostinskih vrtov, v 
krčmi pri Zamorcu, zgodile ob zaprtju tega priljubljenega 
lokala. 

Ne gre, da bi ob tem pogrevali zgodbo o nekdanji celjski 
čitalnici, ki je niso ustrezno spomeniško zaščitili, niti o bo-
dočem objektu Maksimiljan, ki naj bi ga na današnji loka-
ciji Zamorca zidal Aleksander Jančar Razmišljam bolj so-
ciološko. Kajti če kaj, izgublja Celje eno najbolj priljublje-
nih zbirališč mladih, lokal ki je zunaj in znotraj pogosto 
pokal po šivih in kjer so se pripetile številne nepozabne 
noči. Veliko je treba, da mladi tako iskreno sprejmejo nek 
lokal za svojega. In to ne glede na to, ali so se razvrščali 
med (post)pankerje, skejterje, rejverje ali rokerje. Zamorc 
je bil trendovski lokal za vse, ne glede na spol, vero, starost, 
raso in kar je še ločevalnih reči. 

Je bilo res le prizadevanje najemnikov, Tužija in Vukija, 
dovolj, da se je to pripetilo? Ne, kljub njunemu iskrenemu 
trudu, da sta dala Zamorcu tisto značilno sproščenost, v 
kateri so se mladi počutili. Nešteto je lokalov, kjer mladim 
ponujajo podobne vsebine, tudi boljšo hrano, pa se niso 
tako močno zasidrali v kulturno in subkultumo sceno in 
zavest mladih. Svoje je zanesljivo naredil tudi prostor staro-
davne gostilne in predvsem vrt, kjer so mladi v poletnih 
mesecih prekrokali in prežurali marsikatero noč. Ne zgolj 
zaradi dobre muzike, ume postrežbe, ki sojo pretežno oprav-
ljali njihovi vrstniki. Predvsem zaradi druženja v okolju, ki 
jim je bilo tisto pravo. V tem smislu je izguba Zamorca za 
Celje nenadomestljiva in v tem smislu ga bomo zares po-
grešali. Pa naj novega postavijo kjerkoli drugje v središču 
mesta ali na obrobju. 

Mladi Celjani so tako, po Bar-flyu, izgubili že drugi lokal, 
kamor so se zatekali brez pridržkov. Prav to skrbi. In ogor-
čenje mladih zato ne sloni na ignoranci do dvomljive kul-
turne dediščine Celja, ampak na tem, da se, upravičeno, 
počutijo oropane. Vsem Junglam, Memphisom, Casablan-
cam in KLjUBOM navkljub. 

BRANKO STAMEJČIČ 

Dan državnosti 
Celje: v Narodnem domu v 

ponedeljek ob 20. uri. Govornik 
poslanec državnega zbora Re-
publike Slovenije Jelko Kacin. 
Nastopali bodo: Mladinski pi-
halni orkester pod vodstvom 
Jureta Krajnca, Mladinski sim-
fonični orkester pod taktirko 
Matjaža Brežnika, Extra band 
pod vodstvom Bojana Logarja 
in Vita Mavrič. 

Ob dnevu državnosti bo pri 
sv. Duhu v Celju 23. junija ob 
19. uri v organizaciji medob-
činskih odborov SDS in NSi Ce-
lje maša za domovino, kultur-
ni program in družabno sreča-
nje. 

Laško: v ponedeljek ob 19.30 
uri v dvorani Kulturnega cen-
tra Laško. Slavnostni govornik 
bo župan Jože Rajh, ki bo ob 
tej priložnosti podelil tudi le-
tošnja najvišja občinska priz-
nanja. Srebme grbe Občine Laš-
ko za leto 2002 bodo prejeli 

PGD Vrh nad Laškim, Roman 
Očko in Jože Kapel, Zlate gr-
be Občine Laško pa kolektiv 
trgovske družbe Izbira Laško 
(za uspešnih 50 let poslovanja), 
Društvo invalidov (za 30-let-
no skrb za invalide z območja 
občine) in Jože Sadar (za us-
pešno vodenje Košarkarskega 
kluba Pivovarna Laško, ki mu 
je predsedoval med leti 1979 
in 2001). V kulturnem progra-
mu bo nastopila Železničarska 
godba Zidani Most pod vods-
tvom Francija Lipovška. 

Šentjm-: v soboto ob 19. uri 
na Ramni plaži, v primeru dežja 
pa v Kulturnem domu Gorica 
v okviru popoldansko-večerne 
turistično-zabavne prireditve 
Kresna noč ob Slivniškem je-
zeru. 

Žalec: v petek ob 19. uri 
pred obrambnim stolpom, ki 
ga bodo obnovljenega odpr-
li za praznik. BS 

Širitev ni problem, 
ampaic del rešitve 

Celjska razprava o vključevanju Slovenije v EU ni privabila veliko 
poslušalcev 

ž e nekaj časa za Slove-
nijo ni več vprašanje, ali 
nas Evropska unija hoče ali 
ne. Unija se je odločila in z 
gotovostjo lahko trdimo, da 
bomo v prvem krogu širi-
tve. Vprašanje danes je, ali 
sami res hočemo v unijo. 
In na to vprašanje si bomo, 
z izvedbo referenduma, ki 
ga načrtujemo v začetku pri-
hodnjega leta, odgovorili 
sami. 

S temi besedami je mini-
ster za evropske zadeve in 
glavni slovenski pogajalec za 
vstop v unijo dr. Janez Po-

točnik najbolj slikovito 
predstavil današnje stanje v 
pristopnih pogajanjih. Izre-
kel jih je v celjskem Narod-
nem domu, kjer je bilo že 
deseto srečanje v mestni hi-
ši. Tako so namreč v službi 
vlade za evropske zadeve in 
evropski komisiji poimeno-
vali okrogle mize v sloven-
skih mestih, na katerih na 
najbolj neposreden način od-
govarjajo občanom na vsa 
prijetna in neprijetna vpra-
šanja, povezana z vključeva-
njem Slovenije v družbo 
evropskih narodov. 

Pogovora se je udeležil tu-
di ambasador Evropske uni-
je v Sloveniji Irec Ervan 
Fouere, ki je v svojem nasto-
pu predvsem opozoril na pri-
merjalne prednosti Sloveni-
je, ki so v njeni majhnosti, 
prilagodljivosti in vplivu, ki 
ga lahko ima kot most do de-
žel Jugovzhodne Evrope. Tudi 
zato: »Za Evropo razširitev ni 
problem, marveč del rešitve,« 
je dejal Fouere. 

Kljub skromnemu obisku 
so bila vprašanja, ki so jih 
Celjani zastavljali gostoma, 
zelo zanimiva. Največ so jih 

namenili še nezaprtim po-
glavjem pogajanj - zlasti kme-
tijstvu in njegovi zaščiti, re-
gionalizaciji, izrabi evrop-
skih strukturnih skladov, 
skupnim varnostnim vpraša-
njem, vprašanjem pravic sta-
rejše generacije in vplivom 
inflacije. . 

Koristen in zanimiv pogo-
vor bi si zaslužil več poslu-
šalcev, vendar lahko informa-
cije o Evropski uniji mešča-
ni pridobijo kadarkoli v ob-
činskem informacijskem ko-
tičku. 

BRST 

Manj ilegalnih prebegov 
v slatinskem hotelu Donat 

sta se minuli teden na rednem 
letnem srečanju sestala mi-
nistra za notranje zadeve Slo-
venije in Hrvaške dr. Rado 
Bohinc in Šime Lučin in spre-
govorila o aktualnih vpraša-
njih ob začetku turistične se-
zone. Posebno pozornost sta 
namenila sodelovanju obeh 
policij pri odkrivanju ilegal-
nih prebežnikov in reševanju 
odprtih vprašanj glede Piran-
skega zaliva. 

Zaključke pogovorov je v 
uvodnem delu po podpisu do-
govora o sodelovanju v času 
turistične sezone povzel mi-
nister Bohinc, ki je dejal, da 
policiji dobro sodelujeta prav-
zaprav že od leta 1991 in da 
pri prehajanju državne meje 
v času poletnih počitnic do-
slej ni bilo večjih težav. Mini-
stra sta se v tem okviru dogo-
vorila o medsebojnem obveš-
čanju o prometnih tokovih in 
zgostitvi prometa, zastojih na 
cestah in obvozih ter preusme-
ritvah na manj obremenjene 
mejne prehode. 

»S tesnim sodelovanjem že-
limo omogočiti čim hitrejši 
pretok mimo nadzora na mej-
nih prehodih, pa tudi v Piran-
skem zalivu,« je povedal Bo-
hinc. »Gre za plovila, name-
njena turizmu in oddihu, ki 
bodo lahko pristajala na oba-
lah obeh držav brez mejnih for-

malnosti pod pogojem, da se 
bodo vrnila še istega dne. Do-
sedanji plovni režim iz leta 
1992 se bo tako ohranil še na-
prej,« je dodal minister. S ko-
legom Lučinom sta ob tej pri-
ložnosti podpria zamisel, da 
se veljavnost dogovora razširi 
na celo leto. 

Po besedah ministra Bohin-
ca naj bi bil rezultat dobrega 

sodelovanja hrvaške in sloven-
ske policije najbolj viden na 
področju reševanja problema 
ilegalnih prebegov po t.i. bal-
kanski poti, ki je še lani pote-
kala mimo Hrvaške in Slove-
nije naprej v države Evropske 
unije, v Sloveniji naj bi se ta-
ko število azilantov oziroma 
prosilcev za azil v prvih petih 
mesecih tega leta zmanjšalo 

kar za 68 odstotkov, s čimer 
se je Slovenija s prvega mesta 
po številu ilegalnih prebežni-
kov preselila na enega zadnjih 
mest med evropskimi drža-
vami. Na severni hrvaški me-
ji naj bi bilo takšnih prebe-
gov, kot je dejal minister Lu-
čin, za polovico manj kot la-
ni v tem času. 

BOJANA JANČIČ 

Ministra dr. Rado Bohinc in Šime Lučin (levo) sta se v Rogaši(i Slatini zavzela za strpno reševanje morebitnih 
zapletov na območju, kjer meja še ni določena, in se dogovorila o sodelovanju obeh sosed v času turistične 

sezone. 

35 . seja Mestnega sveta Mestne občine Celje 
župan Bojan Šrot skhcuje v četrtek, 27. junija, ob 13. uri v veliki dvorani Narodnega 

doma. Trg celjskih knezov 9, Celje. 
Predlog dnevnega reda: 
pod točko 3 - poročilo o realizaciji sklepov Mestnega sveta Mestne občine Celje od 11.11.1999 

do 21.6.2002 in potrditev zapisnika 34. seje mestnega sveta z dne 30.05.2002; pod 4 - zastopanje 
mestnega sveta v postopku pri upravnem sodišču; pod 5 - informacija o pogojih mestne občine 
Celje za ureditev obvozov v času gradnje IIL Etape Mariborske ceste v Celju; pod 6 - sklep o 
določitvi cen vzgojno varstvenih programov v vrtcih na območju mestne občine Celje; pod 7 -
uskladitev višine takse po Odloku o taksi na onesnaževanje vode; pod 8 - predlog povišanja cen 
pitne vode in kanalščine; pod 9 - najetje kreditov za investicije na področju oskrbe s plinom in 
daljinskega ogrevanja - soglasje, poroštvo; pod 10 - spremembe in dopolnitve parkirnega reži-
ma v mestnem jedru; pod 11 - odlok o začasni razglasitvi izjemnih dreves za dendrološke 
naravne spomenike v mestni občini Celje - prva obravnava; pod 12 - odlok o spremembi 
območij naselij Slatine v Rožni dolini in Gorica pri Šmartnem - prva obravnava; pod 13 - odlok 
o ureditvenem načrtu za območje čolnarne Muzelj - prva obravnava; pod 14 - ukinitev statusa 
zemljišča v splošni rabi v k.o. Šmiklavž in k.o. Medlog; pod 15 - sklep o neodplačanem prenosu 
stavbnih zemljišč v k.o. Medlog na republiko Slovenijo; pod 16a - odgovori na vprašanja, pobu-
de in predloge, pod 16b - vprašanja, pobude in predlogi. 

Na severu več reda? 
Postopek ustanavljanja 

skupnega medobčinskega 
inšpektorata štirih občin s 
severa celjske regije se bli-
ža h koncu. Potem ko so po-
trebne pravne podlage o 
skupnem inšpektorju spre-
jeli v občinah Zreče in Vita-
nje, so to v zadnjih dneh sto-
rili še v občinskem svetu v 
Vojniku. To je v kraju, kjer 
bo tudi sedež inšpektorata. 

Za začetek dela medobčin-
skega inšpektorja, ki naj bi 
prišel v službo septembra, je 

tako potreben le še sprejem 
pravnih aktov v občinskem 
svetu na Dobrni. Sicer pa bo-
do v inšpektoratu, kjer bo 
predvidoma le ena nova za-
poslitev, lahko odločali o na-
logah z različnih področij. 
Med njimi na področjih os-
krbe s pitno vodo, komunal-
nih in odpadnih voda, komu-
nalnih odpadkov, čistoče in 
urejenosti, pokopališke de-
javnosti, parkiranja, zimske 
službe, javnega reda in miru 
ter podobno. Občine so se za 

ustanovitev odločile, da bi na 
teh področjih ustvarile v bo-
doče več reda. 

Sicer pa si bodo stroške de-
lovanja inšpektorata razde-
lile glede na število prebival-
cev, v pisnem sporazumu 
med župani pa so si razdelili 
tudi število delovnih dni. 
Največja občina Vojnik bo ta-
ko prispevala 43 odstotkov 
denarja, pri čemer ji pripa-
da devet inšpektorjevih de-
lovnih dni na mesec. 

BRANE JERANKO 



Razočarani 
poklicni 

maturanti 
»Šolsko ministrstvo se ukvarja predvsem z ustanavljan-
jem tretje univerze na Primorskem,« je razočarana mag. 
Maja Krajnc, ravnateljica Poslovno komercialne šole 
Celje - S poklicno maturo nekatere fakultete nedostopne 

šolskega leta bo jutri ko-
nec; v osnovnih šolah, ki 
izpolnjujejo pogoje, brez 
večjih težav uvajajo devet-
letko, v srednjih strokovnih 
dijaki šolanje letos prvič 
končujejo s poklicno ma-
turo. Gre tudi v poklicni ma-
turi brez težav, je bilo eno 
prvih vprašanj, ki smo jih 
zastavili ravnateljici Po-
slovno komercialne šole Ce-
lje (PKŠC) mag. Maji 
Krajnc. 

Slišati je, da je poklicna 
matura v primerjavi s klasič-
no v gimnazijah veliko slab-
še pripravljena, več dela je 
naloženega šolam, dijaki pa 
so razočarani, ker jim vrata 
fakultet vendarle niso tako na 
stežaj odprta, kot se je ob-
ljubljalo pred štirimi leti. 

»Preko skupnosti ekonom-
skih in trgovskih šol skuša-
mo uveljavljati področne in-
terese v razvoju srednjega 

šolstva, ampak na nič ne mo-
remo vplivati. Najhujše je, 
da si nemočen, nihče pa ne 
gleda interesov otrok. Še da-
nes (17. junija, op.p.), napri-
mer, nimamo šolskega kole-
darja za prihodnje leto, ka-
ko naj naredimo letni načrt, 
kako naj organiziramo delo 
v šoli... Tako anarhične situa-
cije še ni bilo, pa sem že 10 
let ravnateljica. Občutek 
imam, da smo v celoti odri-
njeni, do ministrice dr. Lu-
cije Čok sploh ne pridemo,« 
je zato ob koncu šolskega le-
ta, ki je sicer minilo brez več-
jih pretresov, razočarana 
mag. Maja Krajnc. V sred-
njih šolah se soočajo z vse 
manjšim številom dijakov, za-
radi česar je manj oddelkov. 
To pomeni, da so učitelji manj 
obremenjeni, a imajo v PKŠC 
srečo, saj lahko kombinira-
jo zasedenost učiteljev še z 
višjo strokovno šolo. 

Kako to, da je šola zdaj, 
na pragu počitnic, tako ži-
vahna? 

Prav zdaj je najbolj napor-
no. Ta teden zaključujemo z 
rednim poukom, eni imajo 
zaključne izpite, tu so poprav-
ni izpiti za dijake zaključnih 
razredov, pa poklicna matu-
ra in vpis novincev. Prepri-
čana sem, da bi morali temu 
prilagoditi šolski koledar, saj 
je zelo težko zagotoviti tak-
šen razpored, da imajo vsaj 
dijaki pri poklicni maturi in 
zaključnih izpitih dovolj mi-
ru. 

Novost v srednjem stro-
kovnem izobraževanju je 
poklicna matura. Je pri-
pravljena tako, kot bi mo-
rala biti? 

Na žalost se je šlo v poklicno 
maturo bistveno slabše pri-
pravljeno kot v maturo, šole 
pa imamo z njo veliko več 
dela. Opraviti moramo vsa ad-

ministrativna opravila, ki jih 
pri klasični maturi ni, saj jih 
je nase prevzela država... To 
kar se danes nalaga učiteljem, 
je velikokrat že res preveč. 
Gre za eksperimente, ki ni-
so premišljeni, do konca do-
rečeni. Pri seminarskih na-
logah kot sestavnem delu po-
klicne mature so morali za 
vsakega dijaka voditi poseb-
no evidenco, in če dijak ni 
opravil najmanj dveh obvez-
nih konzultacij, se ni smel 
prijaviti na spomladanski rok. 

Kaj sploh prinaša poklic-
na matura? 

Vpis oziroma študij v vseh 
visokih strokovnih šolah, ra-
zen v programu predšolske 
vzgoje, in v nekaterih fakul-
tetah v univerzitetnem pro-
gramu, če dijaki opravijo še 
izpit iz petega maturitetne-
ga predmeta. Odprte pa so zla-
sti naravoslovne fakultete... 

Za poklicno maturo se ve 
štiri leta, saj ste z možnost-
mi, ki jih prinaša, dijake 
seznanili že ob vpisu? 

Vedelo se je res štiri leta, a 
sama poklicna matura se je 
pripravljala le zadnje leto... 
Pristop ni bil resen, resnič-
no ni bil... Informacije, ka-
kršne smo dobili, smo ob vpi-
su in tudi kasneje posredo-
vali dijakom, a dejstvo je, da 
fakultete odločajo po svoje. 
Če imajo dovolj gimnazijcev, 
ne razpišejo maturitetnih 
predmetov; denimo ekono-
mija, FDV, pravo v Ljublja-
ni... Tu so naši dijaki prikraj-
šani. 

Zatika se tudi pri prehod-
nosti med višjimi in viso-
kimi strokovnimi šolami. 
Zakaj? 

Ker ni zakonsko urejeno, 
bo preteklo še veliko vode, 
veliko dogovorov bo treba, 
da se bo to uredilo. Stvari so 
nedodelane, ni zakonodaje, 
ki bi zagotavljala neposreden 
prehod, morda z diferencial-
nimi izpiti, v 3. letnik viso-
kih šol. Problemi so s sek-
torjem za visoko šolstvo v ok-
viru ministrstva, kako jih bo-
mo rešili, mi še ni jasno. 

Bi vzdržala ocena, da 
imamo v ministrstvu za 
šolstvo, znanost in šport 
preveč predalčkov, med nji-
mi pa ni prave koordinaci-
je? 

Zdi se mi, da so v mini-
strstvu letos stvari zelo neu-
rejene. Ničesar ne moreš 
vprašati. Če že, informaci-

jo dobiš po telefonu, na pa-
pirju skoraj nikoli. Ko smo, 
naprimer, skušali urediti vsaj 
spričevala zaključnih izpi-
tov, ki so narejena po mo-
delu dualnega sistema in je 
na vseh kot sopodpisnik gos-
podarska zbornica, smo do-
segli največ to, da se lahko 
sopodpisnika prečrta. Mor-
da je to malenkost, a resnič-
no me boli, ko dijaku, ki je 
pri nas zaključil šolanje, da-
mo v roke takšno skrpuca-
lo. 

Je to morda posledica ši-
ritve ministrstva še na po-
dročje znanosti? 

Po mojem ne, le preveč 
energije gre v ustanavljanje 
tretje univerze na Primor-
skem, tja je vse usmerjeno, 
mi pa smo pozabljeni. 

Se za september obetajo 
kakšne novosti? 

Letos ne, a v šolskem letu 
2003/04 bomo verjetno iz-
gubili program podjetniško 
poslovanje. VpisaU naj bi ad-
ministratorje, dijaki pa bi po 
sistemu 3-1-2 zatem nadalje-
vali v program ekonomske-
ga tehnika. 

Gre za poslovnega tajni-
ka, ki je bil hvaljen kot 
vzorčni program, takšen, 
kakršne narekujejo potre-
be gospodarstva? 

Da in ukinjamo ga zato, ker 
bojda ni po nomenklaturi. Pr-
ve generacije dijakov, ki so za-
ključile šolanje, pa so super 
in delodajalci jih hvalijo. Ko 
na to iz šol opozarjamo, nas 
v Centru za poklicno izobra-
ževanje prepričujejo, da pro-
gram ni primeren, da ni skla-
den z nomenklaturo... 

IVANA STAMEJČIČ 
Foto: TRIARTES 

Mag. Maja Krajnc: »Če bo tako, kot so nam zdaj povedali, bodo rezulta-
ti poklicne mature že 8. julija. Vendar tega ne morem zagotoviti, ker 
zadnja beseda še ni bila izrečena, ker tega preprosto nihče ne ve.« 

Letovanje v Baski bo! 
Negotovosti, ki se je v 

zadnjih tednih pojavljala v 
zvezi z letovanjem celjskih 
otrok v Baški, je vsaj za le-
tošnjo sezono konec, Celj-
ski dom pa bodo za letova-
nja prijavljenih otrok odprli 
30. junija. 

Potem ko so si Celjski dom 
konec minulega tedna ogledale 
hrvaške oblasti, so izdale po-
zitivno mnenje in družba Ce-

lea lahko dom odpre, čeprav, 
pravi njen direktor Stane 
Klančnik, so od pristojnih ob-
lasti zaenkrat dobili le mne-
nje, na ureditev statusa pa bo 
moral dom, ki naj bi postal 
mladinski hotel, še počakati. 
Počakati bo potrebno tudi na 
dokončni zapisnik o stanju do-
ma, vseeno pa je mnenje, ki 
so ga pridobili sedaj, dovolj 
za to, da Celjski dom čez do-

brih deset dni prične s poslo-
vanjem. Stane Klančnik v teh 
dneh pripravlja letni delovni 
načrt in finančni načrt za nad-
zorni odbor gospodarske druž-
be Celea. Sprejem in potrdi-
tev obeh načrtov bo osnova za 
sprostitev sredstev v višini 20 
milijonov tolarjev, ki so v pro-
računu Mestoe občine Celje na-
menjeni za Celjski dom. 

AMS 

Kdo bo rušil 
Cinkarno? 

Iz Mestne občine Celje je 
včeraj prišlo sporočilo, da 
so razveljavili razpis za od-
dajo javnega naročila za ru-
šenje in čiščenje prostora 
stare Cinkarne. 

Kot je znano bo Mestna ob-
čina Celje porušila vse objek-
te na območju stare Cinkar-
ne, razen treh visokih dim-
nikov, ki so spomeniško zaš-
čiteni kot del slovenske kul-
turne in tehniške dediščine. 
V pripravi je tudi že več idej-
nih zasnov za ureditev tega 
območja, tisto, ki na tem ob-
močju predvideva razvoj 

srednje in visokošolskih ak-
tivnosti, nekakšno celjsko 
šolsko središče s študentski-
mi domovi vred, smo že vi-
deH. Nastaja pa jih še nekaj, 
med njimi ena, po kateri naj 
bi tu Celje dobilo visoko stolp-
nico in druga, po kateri naj 
bi tam nastalo regionalno 
upravno središče kot sedež 
bodoče pokrajinske vlade. 

Razlog za razveljavitev raz-
pisa o oddaji del naj bi bil in-
terni revizijski postopek, ki so 
ga v občini opravili v sklopu 
priprav na uvedbo občinske-
ga poslovanja po standardih 

ISO 9001. Ob reviziji naj bi ugo-
tovili, da bi morali po veljav-
nem pravilniku o ravnanju z 
odpadki pred oddajo del pri-
praviti načrt ravnanja in gos-
podarjenja z odpadki, ki bo-
do presegli količino 150 ton. 

V kratkem pa bo jasno, ali 
gre res le za to. Šušlja se na-
mreč, da je bil izvajalec že iz-
bran, pogoji pa tako ohlapni, 
da bi izvajalcu omogočili bis-
tveno prekoračitev za čiščenje 
predvidenih sredstev. In to naj 
bi bil pravi razlog, da so celo-
ten razpis razveljavili. 

BRST 



TEMA TEDNA 

Oguljena 
preboldska 

mačka 
Na cesto »samo« 165 delavcev Tekstilne tovarne Prebold - Zaposleni nočejo 
govoriti o svojem položaju - Strah in obup zaradi tovarne, ki se ponaša s 160-

letno tradicijo Sobotno dopoldne v Pre-
boldu bi lahko označili z 
besedo prazno. Prazne uli-
ce, prazne trgovine, praz-
ni parki in zelenice... praz-
no življenje. Kot Damokle-
jev meč nad ljudmi visi ne-
gotova prihodnost, ki 
vključuje 450 delovnih 
mest. 450 plač, 450 življenj-
skih usod, 450 gospodinj-
stev, kdo ve, koliko ljudi... 
Največ v Preboldu, pa tudi 
v drugih krajih Savinjske 
doline, kjer že itak straho-
ma pričakujejo poštarja s 
položnicami... 

Mimo pribiti mamica z do-
jenčkom v vozičku. Ne, ne 
dela v tekstilni tovarni. Za-
poslena je izven preboldske 
občine. »Imam pač srečo,« 
komentira in odhiti naprej. 
Torej je ena redkih, ki bo lah-
ko brez skrbi odšla v trgovi-
no in otroku poleg kruha in 
mleka mogoče kupila čoko-
lado, igračo... »Pozna se ta 
strašen položaj, še kako poz-
na,« pravi trgovka. »Vse več 
jih je, ki kupujejo samo naj-
nujnejše. V trgovini se pač 
da prihraniti, s položnicami 
je težje. Kar hudo mi je, ko 
nekdo na glas reče, da je večje 
nakupe opravil v drugi trgo-
vini. Jaz pa vem, da laže -
večjih nakupov sploh ni bi-
lo.« 

Nemoč in 
brezup 

Tudi tržnica, ki jo v Pre-
boldu pripravljajo vsako pr-
vo in tretjo soboto v mesecu 
in ki je zaživela s toliko upa-
nja, že pred deseto uro sa-
meva. »V Ljubljani ni šla no-
bena fabrika v stečaj, za vse 
so našli denar, da so jih ne-
kako >poflikali< in da dajejo 
plačo delavcem. Pa poglejte 
na Celjskem ah v Mariboru!« 
se huduje možak, ki čaka, da 
bo svoje neprodano blago od-
peljal proti domu. »Nič ni bi-
lo zanimanja, pa saj ni čud-
no: ni denarja, fabrika bo šla 
v stečaj,« je sicer malce pri-
redil razpoložljive podatke, 
pa vendar v enem stavku pov-
zel govorice, ki povzročajo 
strah, nemoč, negotovost in 
obup. 

Tovarna, ki je 160 let lju-
dem dajala kruh, omogoča-
la šolanje otrokom ali, kako 
preprosto se sliši, poskrbela 
za dopuste... »Dopust? Dajte 
no, s čim pa naj grem? A ve-
ste, koliko stane dopust? V 
fabriki sem zaposlen, danes 

pa ne vem nič in tudi zato ne 
bom nič povedal. Le to re-
čem, da ne morem nikamor 
iti - le kdo me bo vzel, brez 
šol in papirjev?« pravi mo-
žak srednjih let, 50 jih šteje 
na oko. Torej ima približno 
30 let delovne dobe. Kaj bo 
z njim in njemu podobnimi? 
Bodo držali obljube in uki-
njena delovna mesta v Tek-
stilni tovarni Prebold nado-
mestili v drugih dveh podjet-
jih? 

»Samoff 165 
Celjski sindikalisti so mi-

nuli petek na sestanku z vods-
tvom Tekstilne tovarne Pre-
bold, na katerega so pripe-
ljali še predsednika republiš-
kega odbora tekstilne dejav-
nosti Antona Rozmana, ugo-
tovili, da juha vendarle ni ta-
ko vroča, kot je sprva kaza-
lo. Na cesto naj bi namreč 

šlo »samo« 165 delavcev in 
ne 450, kakor je zapisano v 
dokumentu, ki so ga v tovar-
ni poimenovali Program pre-
nehanja delovnih razmerij za-
radi finančne reorganizacije 
družbe. 

Uprava želi opustiti vse ne-
rentabilne proizvodne pro-
grame, ki prinašajo največ iz-
gube. Radi bi ukinili prede-
nje, izdelavo šablon in kon-
fekcioniranje, izdelovanje 
kuhinjskih krp za izvoz, saj 
z njim ne zaslužijo niti toli-
ko, da bi lahko plačali mate-
rial, opustili bi izdelovanje 
damastnih prtov in medvlog, 
zmanjšali bi tudi proizvod-
njo potiskanih bombažnih 
tkanin in kuhinjskih prtov za 
izvoz. 

Kot so zapisali v programu 
finančne reorganizacije, ki so 
ga v začetku meseca oddali 
stečajnemu senatu, bi pod-

jetje reševali tako, da bi opu-
stili vsa proizvodna delovna 
mesta. V tovarni bi hranili le 
skupne službe, maloproda-
jo in vzdrževanje, vse drugo 
bi prenesli na dve novi hče-
rinski družbi, ki so ju sicer 
registrirali v Ljubljani, sedež 
pa imata v Preboldu. 

V družbi TTP Tkanine bi 
zaposlili 156 delavcev, v TTP 
Nogavice 129, približno de-
vetdeset bi jih ostalo v matič-
nem podjetju. Za 165.ljudi pa 
ne v matičnem podjetju ne v 
obeh hčerinskih družbah de-
la ne bo več. Za tiste, ki služ-
be ne bodo izgubili; je zelo 
pomembno, da sta novousta-
novljeni družbi pravni nasled-
nici matičnega podjetja. 

Lažni optimisti 
Vprašanje presežkov je v 

Tekstilni tovarni Prebold vi-
selo v zraku že dlje časa. La-

ni, ko je bilo vodstvo pod-
jetja še javno govorilo o svo-
jih načrtih, se je izvedelo, da 
se je na seznamu znašlo 185 
delavcev. A je jeseni direk-
tor Vinko Žohar sporočil, da 
jim je »z velikimi napori« us-
pelo obdržati vse zaposlene. 
»Kljub napovedani izločitvi 
nepotrebnih dejavnosti v 
podjetju na srečo do najhuj-

šega, odpuščanja delavcev, ni 
prišlo. Te še vedno preraz-
porejamo in skušamo kar 
najbolj učinkovito izrabiti 
naše zmogljivosti. Vendar pa, 
glede na podpisane pogodbe 
in načrte Prebolda, v srednje-
ročnem obdobju ne pričaku-
jemo presežka delavcev. Nas-
protno, pravkar smo zaklju-
čili skupno investiranje z ita-
lijanskim partnerjem v naj-
sodobnejšo tkalnico, s kate-
ro smo pridobili 40 novih de-
lovnih mest.« Le nekaj me-
secev kasneje, 6. februarja le-

tos, je vodstvo podjetja na 
okrožnem sodišču v Celju 
vložilo predlog za uvedbo po-
stopka prisilne poravnave. 
Stečajni senat je prisilno po-
ravnavo potrdil 25. februar-
ja in za prisilnega upravite-
lja imenoval Branka Djordje-
viča. 

Vrtenje v 
icrogu 

v Preboldu vse tiste, ki bi 
radi kaj več izvedeli o ljudeh 
iz tovarne, usmerjajo med 
bloke. Fabriške bloke. Vendar 
ljudje nočejo govoriti. Le 
upokojenci, ki so trepetanje 
za delovno mesto zamenjali 
za životarjenje ob nizkih pen-
zijah, si upajo dvigniti glas. 

»Povojna generacija sem. 
Garali smo, ni bilo prostih 
sobot ali malic na delovnem 
mestu; toda dela, tega pa je 
bilo dovolj. Nekateri so si ta-
ko privoščili, da so celo kar 
naprej menjali službe. Danes 
pa se bojijo za tisto nič, kar 
imajo,« je pripovedovala 
upokojenka, ki je tekstilni 
darovala 34 let svojega živ-
ljenja. »Mladi se mi smilijo -
poglejte, polni so energije, 
pa ne morejo delati. Ni čud-
nega, če jim gredo traparije 
po glavi. In bojim se, da bo 
samo še huje.« 

»Starejši moramo biti tiho 
- imamo vsaj pokojnine, pa 
čeprav me je včasih sram po-
vedati, koliko dobim. A je 
dovolj, da lahko skrbimo za 
sebe, saj pokojnino zagoto-
vo dobimo. Le kako bodo ži-
veli mladi pod mano z dve-
ma otrokoma, pa še oba sta 
zaposlena v fabriki? Že sedaj 
so komaj shajali, kako pa bo-
do v prihodnje?« se je spra-
ševala druga upokojenka. 

»Vizija TT Prebold je moderna tek-
stilna tovarna, ki bo proizvajala iz-
delke višjega kakovostnega razre-
da in nadaljevala uspešno tradici-
jo,« je pred dvema letoma ob pode-
litvi certifikata 9001 povedal na Ve-
nišah direktor Vinko Žohar. Dejal 
je še. da so kljub težavam, ki tarejo 
celotno tekstilno industrijo, zazrti 

v prihodnost. 



Udarca, ki prihaja, se za-
veda tudi vodstvo tamkajšnje 
občine. »Za Prebold je to gro-
za - v tekstilni je od vseh za-
poslenih dve tretjini naših ob-
čanov. Od teh plač so odvi-
sne družine, v fabriki sta po 
dva zaposlena... Bojim se, da 
bo v Preboldu težko. Žal ob-
čina na dogajanja v tekstilni 
nima vpliva, bomo pa storili 
vse, kar smo že obljubili, to-
rej najbolj ogroženim omo-
gočili brezplačen vrtec za 
najmlajše, šolo in letovanja 
za učence.... Kaj drugega ni-
ti ne moremo,« je povedal pre-
boldski župan Vinko Debe-
lak. V občini se zadnjih ne-
kaj let registrirana brezposel-

nost povečuje. Po zadnjih po-
datkih celjske območne služ-
be za zaposlovanje je 291 
brezposelnih oseb, kar pred-
stavlja 14,3-odstotno registri-
rano brezposelnost. 

Jubilej, ki boli 
Tekstilna tovarna Prebold bo 

letos častila 160 let obstoja. Ča-
stitljiva leta, pa vendar bo očit-
no jubilej minil s slabim prio-
kusom. »Tretja generacija sem, 
ki dela v tovarni. Najprej je 
kos kruha rezala moji mami, 
potem najmlajši teti, nato še 
meni,« je pripovedovala, re-
cimo ji Ivka, Id je od februar-
ja na čakanju. »S sodelavka-
mi sem izgubila vse stike, prak-
tično ne vem, kaj se dogaja v 
tovarni. Le kar preberem v ča-
sopisih, pa še to se mi zdi groz-
no. Zaenkrat sem prijavljena 
na zavodu za zaposlovanje, po-

tem se mi odpira nova mož-
nost. Smilijo se mi vse delav-
ke, sploh zato, ker ne vedo, kaj 
jih čaka. Bodo držali obljube? 
Jih bodo res ponovno zaposli-
li? Kdo bi vedel, in verjetno so 
tudi zato raje tiho. Boli pa, bo-
li...« Ivka je vmes zatrdila, da 
ni nič čudnega, da je tekstilna 
prišla tako daleč: »Kupovali so 
slabo prejo, od nas pa zahteva-
li, da naredimo zlato. Čudežev 
pa nismo znali delati.« 

Še eden izmed pogovorov 
v senci pred tovarniškimi blo-
ki: »Izplačanih sem dobila od 
40-50 tisoč tolarjev na mesec, 
ker pa nisem odkupila stano-
vanja (le kako?!), se nabere 
za približno 30 tisoč tolarjev 
položnic. Moje življenje je se-
stavljanje meseca z mesecem,« 
je pripovedovala mlada ma-
mica z otrokom, ki je racal 
po otroškem igrišču. »Certi-
fikate smo pustih v tovarni, 
ker so pritiskali na nas. Rekli 
so, da se bo položaj zaradi te-
ga izboljšal. Le kam se je iz-
boljšalo?« je spraševala dru-
ga gospa in si odgovorila: »Na 
nulo. Vsi po vrsti smo se obri-
sali pod nosom.« 

Ranjeni ponos 
še nekaj ljudi smo ustavili 

v Preboldu. »Fabriške šihtner-
je« lahko spoznaš že po obra-
zu. In po očeh. Veliko^at, pre-
večkrat ni bilo odgovora. Ne-
kateri so rekli, da imajo že v 
tovarni čez glavo preveč služ-
be, drugi so se samo obrnili, 
tretji pa so se poslovili z bese-
dami, da nič ne vedo. V ozad-
ju pa je bil prisoten strah.... in 
še dlje v ozadju ponos. Ponos, 
ki »ne dovoli vlačenja moje 
revščine po časopisu«, kot je 
omenila gospa; ponos, ki se je 
v 160 letih Tekstilne tovarne 
Prebold vgnezdil med ljudi... 
Kajti očitno in na srečo Preboldu 
tudi negotovost fabrike ne mo-
re vzeti dostojanstva. Pa čeprav 
so še cvetoče vrtnice pred ga-
ražami v opoldanski vročini ža-
lostno povešale glave. 

JANJA INTIHAR 
URŠKA SELIŠNIK 

Foto: TRIARTES 

Vinko Debelak, župan občine 
Prebold. 

Pot na rob prepada 
Poznavalci razmer v tek-

stilni tovarni pravijo, da so 
se težave začele že pred de-
setimi leti, oziroma po raz-
padu jugoslovanskega trga, 
na katerega je bil Prebold, 
tako kot večina slovenske 
tekstilne industrije, močno 
navezan in bil pri tem tudi 
zelo uspešen. Še leta 1988 
je bilo v Tekstilni tovarni Pre-
bold zaposlenih 1.500 delav-
cev, skupaj s tistimi, ki so 
delali v dveh obratih na Hr-
vaškem, jih je bilo 1.860. 

Kljub nekaterim posodo-
bitvam (leta 1993 so s po-
močjo šestih milijonov mark 
Svetovne banke za obnovo 
in razvoj kupili nove stroje 
za izdelovanje 180 centime-
trov širokih tkanin), je pod-
jetje le za malenkost pove-
čalo prihodke. Od leta 1998, 
ko so zadnjič poslovali z do-
bičkom, so se skupni prihod-
ki podjetja celo zmanjševa-
li. 

Večino, kar dve tretjini iz-
delkov, prodajajo v tujino, 
največ v Nemčijo, veliko pa 
tudi na italijanski, avstrijski, 
francoski in ameriški trg. Nji-
hov glavni adut v tujini so žen-
ske nogavice, saj izvozijo kar 
80 odstotkov celotne proi-
zvodnje. Da bi bili še boljši, 
so v podjetju prenovili bla-
govno znamko nogavic Črna 
mačka (mačka je bila že od 
nekdaj zaščitni znak tovarne), 
in jo z velikim ponosom in 
še večjim pričakovanjem 

predstavili trgu. Vendar pa 
vse spremembe in pretežna 
izvozna usmerjenost, vsaj do-
slej, podjetju niso prav nič 
pomagali, da bi se izvilo iz 
rdečih številk. Prav nasprot-
no. Zaradi velike vpetosti v 
mednarodne tokove so bili 
deležni vseh posledic rece-
sije. 

Izguba tovarne, ki je leta 
2000 znašala 890 milijonov 
tolarjev (nastala naj bi del-
no iz rednega poslovanja, del-
no pa iz odpisa zalog in re-
valorizacijskega primanj-
kljaja), je v letu 2001 pole-
tela še više. Znašala je mili-
jardo 299 milijonov tolarjev, 
ali za samo 200 milijonov 
manj kot znaša kapital druž-
be. Ob tem pa so v tovarni 
ustvarili okrog 2,6 milijar-
de tolarjev prihodkov od 
prodaje, kar je le za 100 mi-
lijonov oziroma za 2,8 od-
stotka več kot leta 2000. Nje-
gova velika slabost so tudi 
ogromne proizvodne hale, 
zato je eden njihovih največ-
jih problemov poraba ener-
gije. Lani, na primer, so za 
plin in električno energijo 
plačali 350 milijonov tolar-
jev, kar je več denarja kot so 
ga namenili za plače. 

Po neuradnih informaci-
jah naj bi v Preboldu pred 
časom poskušali rešiti kri-
zo celo z ustanovitvijo kon-
zorcija podjetij, ki bi delo-
val na območju tovarne. Med 
člani konzorcija naj bi bil tu-

di nek izdelovalec jadrnic, ki 
pa naj bi proizvodnjo v eni 
od hal tisti hip, ko jo je za-
čel, tudi končal. 

V podjetju so se ves ta čas 
mučili z vse višjimi stroški 
dela, ki so lani pomenili sko-
raj 40 odstotkov vseh prihod-
kov iz poslovanja. V Tekstil-
ni tovarni Prebold je lani pro-
met na zaposlenega znašal ne-

kaj več kot 4,6 milijona to-
larjev. Pri povprečnih proi-
zvajalcih v Italiji znaša 19 mi-
lijonov tolarjev. Velik rez v 
število zaposlenih je torej bil 
nujen. Vendar se pri tem 
mnogi sprašujejo, zakaj se 
vodstvo podjetja tega ni loti-
lo že prej in morda na dru-
gačen način. 

JI 

Ena zadnjih naložb v TT Prebold je nakup rabljenega ploskega šablonskega tiskarskega stroja, ki je v TT obratoval od začetka leta. 
(FotoiD.NARAGLAV) 



6 INTERVJU 

Kelt^ ki se uči 
slovenščino 

z ambasadorjem Evropske unije v Sloveniji Erwanom Fouerejem o malih 
deželah v veliki skupnosti narodov 

»Slovenija je ena izmed 
13 držav kandidatk, ki bo 
v naslednjih letih postala 
del zgodovinskega procesa 
evropske integracije. Napre-
dek, ki ga je dosegla v zad-
njih letih pogajanj z unijo, 
je izjemen. Tako Slovenijo 
uvrščamo med tiste države 
kandidatke, ki so širitvi 
najbližje.« Tako je na splet-
ni strani, namenjeni pred-
stavitvi Evropske unije in 
njenega pomena za Slove-
nijo zapisal ambasador 
Evropske unije v Sloveni-
ji, 57-letni Irec Erwan 
Fouere. 

Kdo je ta sivolasi bradati 
mož, ki je v vsega treh mese-
cih, kar opravlja pomembno 
poslanstvo v Sloveniji, zmo-
gel že mnogo lepih stavkov v 
slovenščini in ki se trudi, da 
bi deželo, ki naj bi ji poma-
gal pri pristopnih pogajanjih 
in hkrati pojasnjeval predno-
sti članstva v uniji, čim bolj 
spoznal? Ne le v prestolnici, 
kjer je sicer sedež organov, 
ki jih predstavlja. Trudi se, 
da bi spoznal celotno deželo 
in njene ljudi. 

Na videz deluje kot sloviti 
irski škrati in zdi se pravšen 
mož za nalogo, ki jo je spre-
jel. Ne le zaradi svojega trd-
nega prepričanja, da je Evro-
pa pravi odgovor za vse ma-
le narode. Zlasti zato, ker 
vprašanja, ki tako hudo mu-
čijo »malo Slovenijo«, zanj 
niso nič novega. Tudi Irska, 
od koder prihaja, je majhna. 
In hkrati velika. Zlasti kot 
zgodba o uspehu, o tem, ka-
ko je mogoče najd ustrezne 
in donosne tržne niše v družbi 
velikih narodov Evropske 
unije. 

Kdo je pravzaprav ta mož, 
smo se vprašali in ambasa-
dorja ob njegovem drugem 
obisku v Celju najprej pov-
prašali po izvoru priimka, ki 
je zelo netipično irski. 

»Imate prav, po izvoru sem 
Briton - Kelt, kar je nov do-
kaz obsežne nacionalne, kul-
turne in še kakšne raznoli-
kosti, ki obstaja v Evropi. Na 
tako majhnem prostoru kot 
je Britansko otočje, še ved-
no obstaja na Irskem, v Wal-
lesu, na otoku Man in na 
Škotskem kar pet keltskih 
skupnosti.« 

Tudi v bližini Celja je bi-
la velika keltska naselbina 
- Rifnik. Ste že slišali za-
njo? 

Da, slišal sem že zanjo in 
odločen sem, da jo obiščem, 
a doslej še ni bilo časa za to. 

Kljub temu, da ste v Slo-
veniji šele tri mesece, že zelo 
lepo poveste kaj po sloven-
sko... 

Poskusil sem obiskati čim 
več krajev po Sloveniji, da bi 
jo bolje spoznal. In jezik je 
sestavni, morda celo ključni 
del vaše samobitnosti. Verja-
mem, da je poznavanje deže-
le in ljudi najpomembnejše 
za dobro delo diplomatske-
ga predstavnika v vaši deželi. 
Treba je spoznati celotno ob-
močje, predvsem pa najbolj 
oddaljene kotičke vaše domo-
vine, spoznati ljudi, občinske 
organe, pa tudi poslovneže. 
Le tako dobiš vpogled v vsak-
danje težave in skrbi. To je 
tudi priložnost, da vsem po-
jasnim, kakšna je moja vloga 
tukaj in kako lahko skupaj do-
sežemo, da bo Slovenija v 
Evropski uniji odigrala svojo 
vlogo. Pa tudi, kako skupaj 

zagotoviti vse pogoje za to. 
Prav ta del moje naloge me 
najbolj spodbuja. Hkrati me 
tudi bogati, saj tako dobivam 
prave občutke o deželi in nje-
nih ljudeh. 

Kako ocenjujete Sloven-
ce? 

Ko gledam zadnje raziskave 
o poznavanju EU in tega, kaj 
prinaša, je Slovenija na pr-
vem mestu med državami 
kandidatkami. Tudi najbolj 
pripravljeni ste na sprejem. 
Res pa je, da ste Slovenci nag-
njeni k podcenjevanju tiste-
ga, kar lahko sami prispeva-
te EU. Vaš občutek majhno-
sti je vaša največja zavora. Bo-
jite se, da se bo dvomilijon-
ski narod izgubil v ogromni 
EU. Mislim pa, da je resnica 
prav obratna. Slovenija ima 

izjemne potenciale, ki jih lah-
ko ponudi Evropi. Ne le skozi 
svojo edinstveno kulturo in 
jezik, tudi skozi svojo pre-
čudovito pokrajino in neo-
krnjeno naravo, pa skozi svo-
je poUtične in gospodarske 
odnose z državami Jugovz-
hodne Evrope, na katere ima 
še vedno pomemben vpliv, in 
za katere je lahko pomem-
ben vzgled, da tudi države na 
tem koncu Evrope lahko do-
sežejo enako raven gospodar-
skega in političnega razvoja. 
Vse to lahko prispeva k mir-
nemu razvoju in vnovičnem 
premisleku teh držav o pri-
hodnosti. Prav to so, po mo-
jem mnenju, največje pred-
nosti Slovenije, ki lahko njen 
položaj znotraj skupnosti še 
okrepijo. 

Malo ni samo lepo, je tu-
di uporabno... 

Vsekakor. To lahko trdim 
iz svojih irskih izkušenj. Tu-
di mi smo majhna država. 

In kaj bi iz teh izkušenj 
namignili Slovencem? Spra-
šujem zato, ker je prav Ir-
ska ogromno pridobila po 
včlanitvi v unijo. 

Trajalo je kar nekaj časa, 
da smo se znebili imidža iz-
voznikov slovitega viskija, 
kot je Jameson, naprimer, in 
še dalj časa, da smo zgledno 
razvili zaostala področja na 
Irskem. A pri tem nam je v 
veliki meri pomagala unija 
sama. Z včlanitvijo smo pri-
dobili vso pomoč in si zago-
tovili stopnjo razvoja, ki je 
zavidanja vredna. Primerjal-
na prednost Slovenije ob tem 
je, da je mnogo bolje razvi-
ta, kot je bila ob svojem pri-
stopu Irska. Slovenija pa ima 
veliko in težko nalogo. Pred-
vsem mora bolj organizira-
no in vabljivo odpreti vrata 
tujim vlagateljem. Samo sko-
zi njihove naložbe bo lahko 
razvila svoj izjemni poten-
cial. Prav to je naredila Irska. 
Pritegnila je tuje vlagatelje in 
to je prispevalo h bUskovite-
mu razvoju dežele. Pri vas 
zaznavam preveč zadržano-
sti pri odpiranju v svet, pre-
več strahov pred tujimi vla-
gatelji, pred privatizacijo. Pri 
vas je to čustven problem - a 
če pogledate na prednosti, ki 
jih prineseta zasebništvo in 
odpiranje tujim vlagateljem, 
pri čemer mislim na tiste, ki 
vlagajo neposredno v drža-
vi, lahko to le okrepi izjem-
ne slovenske potenciale pri 
izboljšavah že obstoječih 
proizvodov, pri širitvi tujih 
trgov, pa tudi pri krepitvi 
splošne blaginje. To bi mo-
rali biti za Slovenijo ključni 
izzivi. 

Smo premajhni? Ne mi-
slim na velikost države, 
bolj na način razmišljanja 
in delovanja... 

Mislim da ne, je pa res, da 
je v Sloveniji veliko ljudi, ki 
se počutijo ranljive zaradi ve-
likosti države. Pa je prav 
majhnost lahko prednost. To-
liko možnosti ponuja za od-
krivanje tržnih niš. Res pa je, 
da vas čaka še veliko dela pri 
promociji, da bodo članice 
EU bolje razumele, da Slo-
venija ni le prehodna dežeh-
ca do Jadranskega morja, am-

pak dežela z izjemnimi viri 
tako v turizmu kot v gospo-
darstvu, kulturi. Prejšnjo so-
boto sem se prvič povzpel na 
eno vaših izrednih gora. Bil 
sem na Črni prsti, ki je le pr-
va od mnogih vaših gora, na 
katere bom še šel. Presunila 
me je lepota gore in osuplji-
va lepota dežele, ki sem jo 
videl s te točke. 

Slovenija in Irska sta si 
nekako podobni - radi kaj 
popijemo, naše ljudske pe-
smi so pretežno žalostne, 
oboji prisegamo na zeleno, 
otožni smo... 

To je zaradi podobne zgo-
dovine, ki smo jo doživljali. 
Obe deželi sta bili dolga leta 
pod tujo prevlado. Irski je 
400 let vladala tuja sila, neod-
visnost smo si izborili s hu-
dim trpljenjem. Enako se je] 
godilo Sloveniji... 

Toda zdaj to težko pribor-
jeno samostojnost spet na 
nek način izgubljamo... 

Nasprotno. Osvoboditev je 
odprla nova vrata. Za Irsko 
je bila vključitev v EU ponov-
na osvoboditev, saj nismo več 
odvisni le od tržišč silnih so-
sedov - Britancev. Odprla so 
se nova prostranstva. Za Slo-
venijo velja enako. Šele v večji 
skupnosti kot je EU, bo Slo-
venija lahko zacvetela, mno-
go bolj kot v lastni samoza-
dostnosti. 

Kaj pa slovenska hrana, 
ste se že privadili nanjo? 

Nisem se je še pretirano 
naužil, sem pa že marsikaj 
poskusil. Odlična je, moram 
reči, čeprav je nekoliko tež-
ka. Zato moram pač več trim-
čkati. Redno namreč tečem 
za zdravje in boljše počutje. 
Če tega ne bom redno počel, 
se bom pri vas pretirano zre-
dil. 

In kako komentirate po-
raz irskega moštva na sve-
tovnem nogometnem pr-
venstvu? 

To je bil žalosten dan, če-
prav, moram reči, so se fant-
je res dobro borili. In to je 
pomembno - dati vse od se-
be, boriti se za svoje barve. 
Tako kot se je tudi Sloveni-
ja. Poraz ne sme uplahniti ba-
lona naših sanj niti zmanjša-
ti odločenosti, da se tako v 
nogometu kot v športu nas-
ploh in na vseh področjih naše 
dejavnosti ne bi lotili novih 
izzivov. 

BRANKO STAMEJČIČ 

Ervvan Fouere se je rodil 5. junija 1946 na Irskem. 
Ima dve diplomi iz prava, diplomo iz evropskih študij 
in je podiplomski asistent - raziskovalec na Inštitutu 
za evropske študije. Marca letos je bil imenovan za 
veleposlanika in vodjo evropske delegacije v Sloveni-
ji. Podobno delo je opravljal že prej v Južnoafriški 
republiki (kjer se je spoprijateljil tudi z Nobelovcem 
Nelsonom Mandelo, ki ga je tudi odlikoval) ter v La-
tinski Ameriki. Veliko je delal tudi v različnih okolje-
varstvenih organizacijah, je član Evropskega giba-
nja za zaščito okolja, Amnesty International in Wil-
derness Leadership Foundation. Med drugim je tudi 
ustanovitelj evropske študentske zveze. Desetkrat je 
tekel na newyorškem maratonu, pa na dvojnem ma-
ratonu v JAR in na drugih maratonih v Afriki, Evropi 
in Latinski Ameriki, organiziral je prvi tek za okolje v 
Caracasu, organiziral in sodeloval je v odpravi na naj-
višje mehiške vulkane ob konferenci o okolju v Riu 
leta 1992. Je avtor številnih člankov, objavljenih v 
evropskih, ameriških, latinsko-ameriških in južnoa-
friških publikacijah s področja mednarodnih odno-
sov, mednarodnih okoljskih tem in evropskih inte-
gracijskih tokov. Tekoče govori francoščino in španš-
čino, zdaj se uči slovenščine. 

Ambasador Evropske unije v Sloveniji, Enwan Fouere. 

Med prvim obiskom v Celju je skupaj z ministrom za okolje Janezom Kopačem in županom Bojanom Šrotom vzidal spominsko ploščo ob pričetku 
gradnje centralne čistilne naprave. (Foto: G. KATIČ) 



Zlati 
osmošoiec 
iz Šentjurja 

Luka Vlaovič je letos na šolskih tekmovanjih osvojil 
kopico zlatih priznanj 

Kaj imajo skupnega slo-
venščina, angleščina in lo-
gika? Je zgodovina blizu 
kemiji in fiziki? Še najbolj 
se vsem tem predmetom, 
hkrati pa tudi Luki Vlao-
viču, ki je v letošnjem šol-
skem letu osvojil kar šest 
zlatih in eno srebrno priz-
nanje na državnih tekmo-
vanjih osmošolcev, pribli-
ža Vesela šola. Zato, ker 
učencem ponuja znanje z 
različnih področij na us-
tvarjalen, vedoželjnost 
vzbujajoč način. Tako, da 
jih pritegne v še dodatno 
brskanje, raziskovanje, is-
kanje,... in odkrivanje 
znanj, ki nimajo končnih 
obzorij. In zato, ker je ve-
sela - učenje pa je, če bi 
sodili po Luki, tudi eno sa-
mo veselje. 

Luka si bo naslednje dni 
končno malce oddahnil; pa 
ne od učenja in šole, pač pa 
od pozornosti, ki jo je bil 
deležen kot verjetno najbolj 
uspešen predstavnik letoš-
nje generacije osmošolcev 
v Sloveniji. Ne zgodi se po-
gosto, da bi en sam učenec 
tako odločno posegel po 
najvišjih priznanjih in ob 
koncu šolskega leta v rokah 
stiskal toliko zlatih priz-
nanj. Ravnatelj OŠ Franja 
Malgaja v Šentjurju Marjan 

Gradišnik pravi, da v zad-
njih šestnajstih letih, kar vo-
di šolo, ne pomni takšnega 
učenca. Ne v Šentjurju ne v 
katerem drugem kraju Slo-
venije. 

»Zgodilo se je že, da je 
posameznik osvojil tri, šti-
ri različna zlata priznanja 
in takšen uspeh smo potem 
šolniki še dolgo premleva-
li med seboj. Če je šlo za 
več priznanj, so bila običaj-
no vezana vsaj na sorodna 
področja; Luka pa je uspe-
šen tako v družboslovju kot 
v naravoslovju. Tudi v Šent-
jurju imamo uspešne posa-
meznike - ta hip se spom-
nim Mitje Mastnaka, ki je 
blestel v matematiki, kot 
srednješolec osvajal odlič-
na mesta na matematičnih 
olimpiadah, magistriral v 
Kanadi in je še ne 30-leten 
prav zdaj tik pred zagovo-

'rom doktorata iz matema-
tike - a Luka izstopa prav 
po svoji vsestranskosti,« 
ugotavlja Gradišnik. 

Z veiiico žlico 
do znanja 

Luka je letošnji dobitnik 
zlatih pr iznanj iz logike, 
zgodovine. Vesele šole, an-
gleškega jezika, zlatega 
Cankarjevega in Preglovega 
priznanja ter srebrnega Šte-

fanovega priznanja. Ob tem 
je vnet bralec, saj je vseh 
osem osnovnošolskih let so-
deloval v bralni znački, prav 
tako z zanimanjem pa je od 
konca 4. razreda požiral tu-
di angleške knjige in osvo-
jil še angleško bralno znač-
ko. 

Zajemanje znanja z veli-
ko žlico je za Luko nekaj 
običajnega, nekaj, kar poč-
ne že vse odkar pomni. In 
če se učiš, je logično, da s 
svojim znanjem osvajaš tu-
di priznanja. . . Zato tudi, 
malce v zadregi zaradi ra-
dovednih novinarskih vpra-
šanj, potrpežljivo odgovar-
ja in pojasnjuje, da predme-
tov ne gre preprosto pre-
dalčkati, da je preveč poe-
nostavljeno trditi, da dober 
kemik ne najde zadovoljs-
tva v angleščini, da odlič-
nemu logiku ne more biti 
blizu literatura. »Državna 
tekmovanja iz posameznih 
predmetov pa se razlikuje-
jo med seboj; za ene zadoš-
ča že splošno znanje, za dru-
ge je treba kar nekaj priprav, 
pri nekaterih pa bi brez po-
moči mentor jev ne šlo,« 
pravi fant, ki v vseh osmih 
letih v spričevalu ni imel za-
pisane štirice. Pa v redoval-
nici? »O ja, tam pa že,« sle-
di nagajiv smeh. 

Luka je zagotovo tudi 
eden redkih slovenskih os-
mošolcev, ki ga v zadnjih me-
secih ni niti enkrat začrvi-
čil dvom, kako bo z nada-
ljevanjem šolanja. Tistega 
klasičnega: »Mi bo uspelo, 
bom sprejet?« preprosto ni 
poznal. In zakaj tudi, ko pa 
mu je od vseh osvojenih zla-
tih priznanj ostal še »višek« 
točk... Vpis v 1. Gimnazijo 
v Celju ni bil torej nikoli 
vprašljiv, kako pa naprej? 
»Če bi se moral odločiti da-
nes, bi najverjetneje izbral 
zgodovino, kako pa bo čez 
štiri leta, res ne vem,« pra-
vi Luka in dodaja, da ima 
zgodovino najrajši že iz 
otroštva, še iz predšolskih 
let. »Če bi moral izbirati 
znotraj zgodovine, pa mi je 
najljulDŠi srednji vek...« 

Letos čez lužo 
Luka je Šentjurčan, doma 

v Spodnjem trgu, kar je zad-
nja leta, odkar je Šentjur me-
sto z uličnim sistemom, red-
ko slišati. Ima starejša pol-
brata, ki zaključujeta štu-
dij, sam živi s staršema, v 
bližini pa ima tudi dedka in 
babico. Družina je nanj ze-
lo ponosna, ves čas, pravi, 
mu stojijo ob strani, prav 
nikoli pa ga starša nista v 
nič silila. »Vzpodbujala že, 
silila pa nikoli,« trdi nadar-
jeni fant. 

V prostem času zelo rad 
bere ali se ukvarja s špor-
tom, tisto, kar ga najbolj 
prevzame, pa so potovanja. 
»S staršema kar veliko po-
tujemo, največ po Evropi, 
bili pa smo že tudi v Avstra-
liji,« pravi, oči pa mu kar 
zažarijo ob pričakovanju 
poletnega izleta čez lužo. 
»Kakšne tri tedne bomo v 
Ameriki in res uživam, ko 
iščem, kaj bi še vključili v 
potovalni načrt,« je navdu-
šen Luka. Slednjega pred 
vsakim potovanjem v dru-
žini skrbno pripravijo, zad-
nje čase pa je pri tem delu 
vse bolj aktiven prav Luka. 
In kaj ne sme manjkati v po-
tovalnem načrtu? »Vsekakor 
je obvezen ogled najbolj 
značilnih zgodovinskih zna-
menitosti,« je kratek Luka. 

Konec tedna bo Luka sku-
paj s še nekaj nagrajenimi 
učenci OŠ Franja Malgaja 
preživel v Nemčiji, v 
Miinchenu. Pri načrtovanju 
te poti ni sodeloval, bo pa 
zagotovo tudi na tem poto-
vanju odkril kaj novega, za-
nimivega... 

Luka se na prvi pogled 
prav nič ne razlikuje od 
vrstnikov, pač še en poteg-
njen fant, ki je na hitro zra-
sel. V črni majici malih ma-
turantov se je v petek po-
poldne stopil z množico os-
mošolcev iz vse šentjurske 

občine, tako da ga je bilo 
treba prav iskati. A že v krat-
kem pogovoru z njim po-
zabiš, da je pravzaprav šele 
petnajstletnik... Odgovarja 
zbrano, jasno in kratko, se 
razgovori, ko pogovor na-
nese na njemu posebej lju-
be teme ali pa pozorno pri-
sluhne, pobeza z vpraša-
njem, če sliši kaj, s čimer 
se ne strinja. »Je fant, ki ve 
kaj hoče,« je prva asociaci-
ja, ki jo o Luki pove tudi 
njegov dosedanji ravnatelj. 

IVANA STAMEJČIČ 
Foto: TRIARTES 

Na zaključni prireditvi OŠ Franja Malgaja Šolski utrinki je Luki za vsa osvojena priznanja čestital tudi 
ravnatelj Marjan Gradišnik. 
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Krvava svatba 
v Ar j i vasi 

Pod kozolci v Arji vasi so se naselile lisice, ki napadajo perjad - Nihče od 
pristojnih ne ukrepa 

čisto nič jih ni strah, kar 
lepo so si postlale v bližini 
domačij in med prebivalci Ar-
je vasi raztrosile nemir. Čez 
dan v glavnem počivajo, na 
večer pa se odpravijo na lov 
in si privoščijo pravo krva-
vo svatbo. 2a sabo pustijo 
razdejanje, vse polno perja, 
krvi. Pa se tega svojega po-
četja sploh ne sramujejo, či-
sto mirno se približajo lju-
dem, a včasih pokažejo tu-
di zobe. Lisice pač. 

Od kod so se vzele? Ljudje 
iz Arje vasi ugibajo, domne-
vajo, da so prišle z bližnjega 
območja, ki mu od nekdaj 
pravijo »gmajna«. Tam naj bi 
pred kakšnimi tremi meseci 
lisice-samice skotile mladi-
če in jih čez čas prenesle v 
vas ter jim kar sredi oblju-
denega naselja poiskale no-
va bivališča. Koliko je teh le-
gel, ne ve nihče. 

Ob cesti, ki pelje skozi Ar-
jo vas, so sodobne stanovanj-
ske hiše in so kmečka gos-
podarstva s kozolci, nekaj jih 
je opuščenih in so danes le 
še ropotarnice, skladišča stare 
krame, gradbenih materia-
lov, avtomobilskih gum, de-
lov kmetijskih strojev ipd. Li-
sice so iskale predvsem tak-
šna okolja, kjer so imele mir 

pred ljudmi, da so lahko ne-
moteno negovale in hranile 
svoj naraščaj. A kaj, ko so 
pri tem delale tudi veliko ško-
do. 

Nevsakdanje 
sprehajalke 

Kamor koli prideš, se do-
mačini pogovarjajo o lisi-
cah. Srečamo mladega moš-
kega, ki nam hiti pripove-
dovati, kako je nekega jutra 
peljal v vozičku svojega 
otroka, pa sreča lisico, pra-
vi, ki se mirno sprehaja po 
cesti in se sploh ne prestraši 
in umakne. Tudi avtomobi-

lom ne. Čisto udomačena je 
bila, kot da je od njega dni 
odraščala med ljudmi in kot 
da to sploh ni več zverinica 
z značilnimi geni. 

No, te lisičke iz Arje vasi 
znajo biti tudi slabe volje. Ta-
ko je ena izmed njih doma-
činu prav grdo pokazala zo-
be, se pri belem dnevu zapo-
dila za njim in jih dobila z 
lopato po glavi. Kdo je po-
tem poskrbel za njene lačne 
lisičke, se ne ve. Ponoči se 
slišijo tudi pravi bojni gla-
sovi, ko se vaški psi zakadi-
jo v nepovabljene gostje. Na 
mestu spopada ostanejo kr-

vave sledi in je pokončano 
lisico treba odstraniti in za-
kopati v zemljo. 

Srečamo gospo Ano Led-
nik, ki z novimi prebival-
kami Arje vasi nima slabih 
izkušenj. »Zanimivo jih je 
opazovati, ko se na večer pri-
kažejo iz svojega skrivališ-
ča. Najprej lisica, nato mla-
diči. Zdaj so lisičke že toli-
ko samostojne, da gredo sa-
me na lov. Pod kozolcem, 
kjer jih mi videvamo, jih je 
najmanj osem. Prav zanimi-
vo jih je opazovati, kako 
ljubko se igrajo. In ne bo-
ste verjeli, tako krotke so, 
da se pustijo celo božati. 
Nam niso naredile nobene 
škode, sosedje pa imajo z 
njimi kar veliko jeze, no-
bena kokoš ali raca ni več 
varna pred njimi.« 

Ogroženo 
premoženje 

Kmetu Ferležu so lisice po-
klale devet kokoši, nekemu 
drugemu krajanu, slišimo, 
tri kokoške in eno raco, tret-
jemu spet... Vsekakor gre za 
nevsakdanji pojav, ki mno-
ge vaščane razburja. Med ti-
stimi, ki so zaradi lisic utr-
peli največ škode, je Štefan 

Doler iz Petrovč, ki v Arji 
vasi goji perjad. »V bližnji 
okolici se je, po moji oce-
ni, naselilo od petnajst do 
dvajset lisic. Kar dvakrat so 
napadle pri meni in mi po-
klale štiriintrideset kokoši, 
tako da se zdaj pripravljam 
na nakup dvajsetih novih. Ko 
je bilo prvič, sem pokhcal 
na Občino Žalec, pa na lov-
sko družino iz Žalca, nato 
še celjske lovce, glede na to, 
da je to območje mejno. Lov-
ci so si teren ogledali, ukre-
pali pa do zdaj še niso, sa-
mo obljubili so, da bodo priš-
li s psi in lisičja legla odstra-
nili. Lovski inšpektor iz Mo-
zirja si je prav tako prišel 
ogledat nastalo stanje, a je 
pri tem ostalo. Gospodar 
celjske lovske družine Hum 
mi je rekel, da bo problem 
rešen, če svoje kure zaprem, 
a kaj mi bodo kure, ki se ne 
smejo pasti. Če bi moralo biti 
tako, je pa že bolje, da sto-
pim v trgovino in tam ku-
pim piščance umetne reje in 
jajca, ki se še primerjati ne 
morejo z domačimi. Šel sem 

tudi na žalsko policijsko po-
stajo, a me je dežurni kar na 
hitro odpravil s pojasnilom, 
da za take reči policija ni pri-
stojna. Kaj ni delo policije, da 
skrbi za varnost ljudi in nji-
hovega premoženja? Množič-
ni pokol kokoši vendar ni majh-
na stvar! Ko je šla zadnjič mo-
ja žena v kumik, da bi pobra-
la jajca, je obakrat doživela pra-
vi šok. Povsod naokrog in po 
vasi so ležale kokoši s pregriz-
njenimi vratovi, povsod je bi-
lo polno perja. Oškodovanci 
smo jih sicer zakopali v zem-
ljo, a kaj, ko so jih lisice spet 
odkopale...« 

To ni basen, je resnična 
zgodba. Lisičke iz Arje vasi 
so pač lisičke, ki niso prav 
nič drugačne od tistih, ki ži-
vijo v gozdovih in podobnih 
neurbanih okoljih. Razlika je 
le v tem, da živijo med ljud-
mi, v prisiljenem sožitju. In 
kakšen nauk je mogoče po-
tegniti iz te zgodbe? Preprost: 
pomagaj si sam - kot veš in 
znaš. V basnih so problemi 
lažje rešljivi. 

MARJELA AGREŽ 

Ana Lednik: »Kar pustijo se boža-
ti...« Kaj pa steklina? 

Štefan Doler: »Poveš, da so ti lisice 
poklale štiriintrideset kokoši, pa se 

nihče od pristojnih ne zgane.« 

Ivan Lednik: »Med ropotijo in odsluženimi gumami so se naselile. Več takšnih bivališč pod kozolci imajo.« 

Jutro po nočnem pokolu. 



Car Ludvik Blazuta 
91 ribičev, članov Ribiš-

ke družine Celje, je prete-
klo soboto na Šmartinskem 
jezeru tekmovalo, kdo bo 
ulovil najtežjo ribo, ki bo 
srečnežu prinesla naslov 
Ribiški car 2002. 

Ribiči so v treh urah ulo-
vih trideset krapov, enajst pa 
so jih prinesli strogi komisi-
ji na tehtanje. Tehtnica je po-
kazala, da je najtežjega kra-
pa, težkega 4.250 gramov, 
ulovil Ludvik Blazuta, dru-
gi je bil Bojan Jurkošek s 
krapom, težkim 3.400 gra-
mov, petdeset gramov lažje-
ga krapa pa je ulovil Franc 
Žurbi. 

Ko je lanski car Ivo Ogo-
revc predal carsko krono, ob-
lačila in prstan, so celjski ri-
biči okronali novega carja 
Ludvika Blazuto. Prebrali so 
mu dolžnosti in pravice, ki 
jih bo uveljavljal v nasled-
njem letu, popeljali so ga po 
jezeru, nazadnje pa je skočil 
iz čolna in zaplaval do oba-
le, kakor se tudi za novega 
carja spodobi. 

FRANJO BOGADI Z leve: Franc Žurbi, ribiški car Ludvik Blazuta in Bojan Jurkošek. 

Ribiška razstava 
v Muzeju novejše zgodovine Celje je še do sobote na ogled zanimiva ribiška razsta-

va. 
Postavila jo je Ribiška družina Celje, ki letos praznuje 50-letnico dela. Razstava vodi 

obiskovalca skozi 50 let družine, ribiči so razstavili najznamenitejše trofeje, ribolovni 
pribor in gojitveno opremo. Vsak dan pripravljajo med 10. in 11. uro tudi vodenje po 
razstavi, danes in jutri bodo pripravili še predavanji. Razstava je odprta vsak dan med 9. in 
17. uro in je poučen ter zanimiv prikaz delovanja družine, ki je za svoje delo letos prejela 
tudi bronasti grb občine Celje. BS 

Mladice v Tesnici 
Celjski ribiči so v Tesnico oziroma Fran-

kolovski potok nad bivšim kamnolomom 
Ingrada v torek spustili kar 10 tisoč ribjih 
mladic potočne postrvi. 

Postrv je avtohtona slovenska riba, ki pa v 
številnih onesnaženih vodotokih ne živi več, 
zato ji upravičeno pravijo, da je indikator či-
stosti voda. Mladice bodo, ko bodo odrasle, 
presehli v Savinjo in Hudinjo. Postrvi je za 

Ribiško družino Celje kupilo podjetje Emo 
Orodjarna in tudi na ta način pokazalo, kako 
zelo se zaveda pomena čistega okolja. Orod-
jarna ima okoljski certifikat 14001. BS 

Vroče pocinkanje 
prihrani milijarde 
Zaščita pred korozijo postaja vse pomembnejša gospodarska veja 

Korozija je eden največjih uni-
čevalcev človeških dobrin, saj vsa-
ko leto povzroči za dobre štiri od-
stotke narodnega dohodka nepo-
sredne škode (tako samo v ZDA od 
80 do 120 milijard ameriških do-
larjev letno). Posredni stroški (za-
stoji v proizvodnji, izgube tekočih 
materialov v cevovodih, rezervoar-
jih ...) pa so veliko višji in jih je 
težko natančno določiti. 

Vsekakor je škoda, ki jo povzroča 
korozija, dovolj velika, da so gospo-
darsko razvite države v raziskave ozi-
roma iskanje najučinkovitejših oblik 
protikorozijske zaščite vložile ogrom-
no sredstev, s katerimi so veliko pri-
hranili in pomembno izboljšali gos-
podarski položaj. Izkušnje kažejo, da 
je vroče pocinkanje ena najučinkovi-
tejših zaščit pred rjo. Je bistveno traj-
nejša od drugih, saj zaščiti najbolj ne-
dostopna mesta, poleg tega je odpor-
na, omogoča preoblikovanje in je pre-
cej cenejša od ostalih zaščit. 

Zaščita z vročim 
pocinkanjem 

Vroče pocinkanje v zadnjem času 
vse bolj nadomešča protikorozijsko 
zaščito s premazi. Gre za proces, pri 
katerem ob predhodni obdelavi po-
vršin (odstranjevanje maščob in ok-
sidov - rje) jeklene konstrukcijske 
elemente oziroma vse vrste izdelkov 
iz različnih jekel potapljamo v raz-

taljeni cinkovi kopeli (z raznimi do-
datki), segreti na od 430 do 470° C. 
Vplivamo lahko na debelino proti-
korozijskega sloja in na razne fizi-
kalne in kemijske lastnosti protiko-
rozijskega zaščitnega sloja, odvisno 
od zahtev uporabe. 

Pri izbiri optimalne protikorozijske 
zaščite igra poleg že naštetih predno-
sti posameznih vrst najpomembnej-
šo vlogo gospodarnost. Primerjava 
stroškov protikorozijske zaščite je-
klene konstrukcije (npr. iz materia-
lov debeline 12 mm) na kvadratni meter 
površine kažejo, da so začetni stroš-
ki pri protikorozijski zaščiti z vro-
čim pocinkanjem za približno tretji-
no nižji od protikorozijske zaščite s 
premazi. To razmerje pa se bistveno 
spremeni po daljšem obdobju upo-
rabe kovinskih konstrukcij (npr. 80 
let). V tem primeru so stroški proti-
korozijske zaščite s premazi (upošte-

vajoč vmesne sanacije premazov) dva-
krat višji od stroškov protikorozijske 
zaščite z vročim pocinkanjem. 

Znižanje hitrosti 
korozije 

v 60. in 70. letih so opravili večje 
meritve in raziskave korozije cinko-
ve prevleke v različnih atmosferskih 
razmerah. Tako je veljalo, da se cin-
kova prevleka zaradi korozije vsako 
leto stanjša za 4 do 5 mm, v podežel-

ski atmosferi mnogo manj, v hudi in-
dustriji in morski atmosferi pa dosti 
bolj. Glavna povzročitelja korozije 
cinkove prevleke sta žveplov dioksid 
in kloridni ioni. V zadnjih dvajsetih 
letih se je z vgradnjo čistilnih naprav 
vidno zmanjšala emisija žveplovega 
dioksida, zato se je zmanjšala hitrost 
korozije cinkove prevleke. Raziska-
ve iz prve polovice 90. let so pokaza-
le, da se je v zahodnoevropskih drža-
vah splošna letna korozija cinkove 
prevleke s 4 oz. 5 mm zmanjšala na 
vsega 0,7 mm na leto, zato se življenj-
ska doba protikorozijske zaščite je-
klenih konstrukcij daljša. 

O učinkovitosti protikorozijske 
zaščite z vročim pocinkanjem torej 
ni dvoma. Tehnologija je zanimiva 
za projektante, proizvajalce jeklenih 
konstrukcij in gradbenike, saj Slo-
venija pri uporabi jekel zelo zaosta-
ja za razvitim svetom. 

FRANC STRAŠEK 

Glavne 
prednosti 
vročega 

pocinicanja 
• Izredno dolga doba us-
pešne protikorozijske 
zaščite (običajna življenj-
ska doba objekta oziroma 
konstrukcije). 
• Tehnologija omogoča 
prekrivanje težko dostop-
nih površin (notranjost 
konstrukcije, robovi, na-
pake v zvarih, itd...). 
• Zaščita je odporna proti 
mehanskim poškodbam, 
kajti pocinkana plast je 
preko intermetalne faze 
(zlitinsko) vezana z jekle-
no osnovo. 
• Zelo dobra korozijska 
odpornost v različnih oko-
ljih (mestna, industrijska, 
obmorska in celo v mor-
ski vodi). 
• Protikorozijska zaščita 
je ekonomičen proces, saj 
lahko istočasno zaščitimo 
večje količine ne glede na 
geometrijo konstrukcij 
oziroma izdelkov. 
• Zaradi visoke duktilno-
sti cinka (sposobnosti 
preoblikovanja) lahko po-
cinkane dele preoblikuje-
mo brez poškodb protiko-
rozijskega zaščitnega slo-
ja. 
• Dele je mogoče dodat-
no zaščititi s premazi - s p e 
cifične zahteve kakovosti 
ali videz. 



GOSPODARSTVO 

Strašek hotel 
podkupiti Krivca 
Direktor in predsednik nadzornega sveta v Celjskih mesninah odgovarjata 

na očitke konjiškega mesarja 
Hude obtožbe konjiške-

ga mesarja Štefana Straška 
na račun Celjskih mesnin 
in njenih vodilnih ljudi, so, 
kot je bilo pričakovati, dvig-
nile pokonci direktorja Izi-
dorja Krivca in celotni nad-
zorni svet podjetja. Niso jih 
zbodli posamezni očitki, 
saj jih, pravijo, poslušajo 
že dve leti. Zbodlo jih je pred-
vsem dejstvo, da se je nji-
hov največji posamični last-
nik odločil za javni napad. 

»Povedanih je bilo veliko 
neresnic in brez vsakih do-
kazov oblatenih veliko lju-
di, vendar na posamezne očit-
ke ne bomo odgovarjali. Ker 
nismo pristaši takšnega na-
čina komuniciranja. Pa tudi 
na tako nizko raven se noče-
mo spustiti. Prepričan sem, 
da bo dovolj, če na vse očit-
ke in obtožbe odgovorimo z 
dejstvi o uspešnem poslova-
nju Celjskih mesnin in o zgled-
nem sodelovanju podjetja s 
kmeti in zadrugami,« je ok-
vir pogovora že na začetku 
omejil predsednik nadzorne-
ga sveta Andrej Tacer, ki je 
tako kot direktor Izidor Kri-
vec prepričan, da se za vse-
mi Straškovimi obtožbami 
skriva samo eno - želja po 
prevzemu podjetja. 

»Srž spora med nami in Šte-
fanom Straškom je v tem, da 
uprava Celjskih mesnin ni ni-
koli pristala na poskus prev-
zema. Dokler bom jaz direk-
tor, bo večinsko lastništvo os-
talo v rokah zadrug. Prepri-
čan sem namreč, da bomo vsi 
skupaj lahko preživeli le po-
vezani - od kmeta do prodaj-
nih polic,« pravi Krivec. V do-
kaz, da poskusi za prevzem 
držijo, nam pokaže doku-
ment, v katerem je Straškov 
odvetnik predlagal Krivčeve-
mu, da bo Izidor Krivec, če 
bo pomagal konjiškim me-
sarjem do večinskega, to je 
51-odstotnega lastništva v 
Celjskih mesninah, lahko še 
naprej obdržal direktorsko 
mesto, deležen pa bo tudi pri-
merne nagrade. 

»Tisti, ki ne poznajo naše-
ga poslovanja, ob vseh obtož-
bah gotovo mislijo, da pod-
jetje dela slabo in da se Stra-
šek boji za svojo lastnino. To 
še zdaleč ni res, saj Celjske 
mesnine delajo dobro. In 
boljši ko smo, več problemov 
ima Strašek na terenu. Pač 
ni enostavno biti lastnik ozi-
roma solastnik dveh podje-
tij, ki sta si na trgu največja 
konkurenta,« meni Krivec in 
v potrditev svojim trditvam 

niza podatke o poslovanju 
podjetja v zadnjih petih, še-
stih letih, to je v času, odkar 
je na čelu podjetja. »Celjske 
mesnine, ki so jih leta 1995 
že skorajda odpisali, so do 
danes zabeležile rast, kakr-
šne ni imelo nobeno sloven-
sko mesno-predelovalno pod-
jetje. V minulih petih letih 
smo prihodke od prometa po-
večali s 3 na 6 milijard tolar-
jev, odkup in zakol bikov pa 
s 500 na 12.500, kar nas je 
postavilo na prvo mesto v Slo-
veniji. Leta 1995 podjetje sko-
rajda ni imelo svojega trga, 
saj je doma prodalo manj kot 
50 ton mesnih izdelkov, pa 
še to večinoma manjšim za-
sebnikom. V petih letih nam 
je uspelo priti v vse sloven-
ske trgovske verige in dvig-
niti prodajo na 250 ton me-
sečno. Uporabiti smo mora-
li najrazličnejše prijeme, tudi 
na golf smo vodili poslovne 
partnerje, kar nam Strašek na 
veliko očita, predvsem pa smo 
veliko delali na kakovosti iz-
delkov. Medtem ko je lani me-
snopredelovalna dejavnost v 
Sloveniji zrasla za 0,4 odstot-
ka in imela 2 milijardi tolar-
jev izgube, smo mi zabeleži-
li 25-odstotno rast in dobi-
ček.« 

Zgledno 
sodelovanje s 

kmeti 
Izidor Krivec poudarja, da 

so tako dobre poslovne rezul-
tate dosegli zaradi dobro na-
črtovanega dela in zglednega 
sodelovanja z zadrugami in 
kmeti, ki se že nekaj let od-
povedujejo dividendam (in se 
jim bodo najbrž še nekaj let), 
da bi podjetje pravočasno pri-
pravili na evropski trg. Dobi-
ček so vsa leta vlagali v raz-
voj, tako da so lahko naredili 
novo klavnico, čez eno leto 
pa bo stala tudi nova tovarna 
za predelavo mesa. »Celjske 
mesnine, pa če je to komu 
všeč ah ne, bodo tehnološko 
najbolj usposobljen obrat v 
regiji, morda celo v vsej Slo-
veniji. Tudi evropska komi-
sija nas je ob nedavnem obi-
sku pohvalila, da smo na tem 
območju edino podjetje z ja-
sno vizijo.« 

Da je sodelovanje med upra-
vo Celjskih mesnin in zadru-
gami zgledno, zagotavlja tu-
di Andrej Tacer. »Kmetje se 
zelo dobro zavedajo, da bo-
do preživeli le v primeru, če 
bo podjetje, ki mu prodajajo 
živino, tehnološko usposob-

ljeno in bo imelo količinsko 
neomejene možnosti prede-
lave.« Tacer, ki sicer od no-
vembra lani ni več direktor 
Kmetijske zadruge Šmarje, je 
pa še vedno njen član, pou-
darja, da je povsem normal-
no, da imajo zadruge kot ve-
činski lastniki v nadzornem 
svetu štiri svoje člane. Na 
Straškove očitke, da mu ne 
pustijo v nadzorni svet, pa pra-
vi, da je imel takšno možnost 
pred dvema letoma, ko so vo-
lili nove nadzornike, vendar 
se mu takrat očitno ni zdelo 
potrebno, da bi v nadzorni svet 
predlagal svoje ljudi. 

Na skupščini 
nič posebnega 

Izidor Krivec je prepričan, 
da bi bili odnosi med vods-
tvom Celjskih mesnin in Me-
sarstvom Strašek drugačni, če 
bi Štefan Strašek imel boljše 
svetovalce. »Do gospoda 
Straška nimamo prav nobe-

nih zadržkov. Tudi prašiče 
kolje pri nas, čeprav imamo 
z njim zelo velike probleme 
zaradi plačil. Večkrat smo ga 
povabili v podjetje, da bi se 
dogovorili o poslovnem so-
delovanju, tudi novo klavni-
co smo mu želeli pokazati, 
pa odgovora na vabilo nismo 
dobili.« 

In kaj direktor in predsed-
nik nadzornega sveta priča-
kujeta, da se bo zgodilo na 
skupščini prihodnji teden, za 
katero je Štefan Strašek na-
povedal, da bo zelo burna? 
»Prav nič posebnega se ne bo 
zgodilo. Morda bo seja tra-
jala le kakšne pol urice dlje 
kot običajno,« je prepričan 
Andrej Tacer. »Strašek bo >ro-
potal< toliko, kot mu bo do-
volil predsedujoči, sprejeli pa 
bomo sklepe, ki jih bo pod-
prla večina, in ki se jim bo 
moral ukloniti tudi Strašek.« 

JANJA INTIHAR 
Foto: GREGOR KATIČ 

Izidor Krivec: »Ni res, da smo iz 
podjetja nagnali tiste ljudi, ki so 
delnice prodali Strašku, prav ta-
ko tudi ni res, da smo počitniške 
objekte na Rogli in v Barbarigi ter 
trgovino v Rogaški Slatini proda-

li pod ceno.« 

Andrej Tacer: »Strašek je mislil, da 
bo manjkajoči del do večinskega 
lastništva lahko kupil na enako 
lahek način, kot je kupil 30 odstot-
kov delnic. Ker mu to ni uspelo, je 

začel z nizkimi udarci.« 

Petrol lahko 
kupi Energetiko 
Urad za varstvo konku-

rence je naftni družbi Pe-
trol dal soglasje za nakup 
Energetike Štore, ki so jo 
Slovenske železarne apri-
la letos skupaj z Energeti-
ko Ravne prodale na jav-
nem razpisu. Dokončno od-
ločitev o prodaji mora potr-
diti še vlada, kar pa bo, me-
nijo poznavalci, zgolj for-
malne narave. 

Petrol, ki je bil izbran med 
tremi ponudniki, je za 80-od-
stotni delež v Energetiki, ki 
je v Štorah zadnja od proi-
zvodnih družb Slovenskih že-
lezarn, skrbi pa za dobavo 
vseh vrst energije na železar-
skem območju, ponudil ne-
kaj več kot 90 milijonov to-
larjev. V prvih treh letih po 
nakupu poslovnega deleža bo 
v podjetje vložil 180 milijo-
nov tolarjev in za vzdrževa-
nje še 120 milijonov tolar-
jev ter dokapitaliziral druž-
bo v višini 156 milijonov to-
larjev. Petrol se je tudi obve-
zal, da bo prevzel vseh 39 za-
poslenih in v naslednjem in-
vesticijskem obdobju ohra-
nil vsaj 35 delovnih mest, po 
sorazmerni ceni pa je pri-

pravljen odkupiti tudi preo-
stalih 20 odstotkov podjet-
ja, če ga bodo Slovenske že-
lezarne in družba pooblaš-
čenka hotele prodati. 

Za nakup Energetike se je 
zanimal tudi konzorcij proi-
zvodnih podjetij, ki deluje-
jo na območju nekdanje štor-
ske železarne, saj je v celoti 
odvisen od dobave energije 
preko tega podjetja in je tu-
di njegov edini kupec. Zara-
di zavrnitve ponudbe so bili 
nejevoljni zlasti v Inexi, kjer 
so tudi opozorili, da obvez-
nosti o dobavi energentov iz 
dopolnila k pogodbi, ki je bi-
la med Slovenskimi železar-
nami ter kupcema - AB Ine-
xo in Uniorjem - sklenjena 
ob nakupu Jekla Štore, niso 
prenosljive na tretjo osebo. 
V Slovenskih železarna so si-
cer v nasprotju s tem menili, 
da je to mogoče in da bo ob-
veznosti do Inexe prevzel Pe-
trol, vendar pa so se, kot je 
povedal direktor Inexe Mar-
jan Mačkošek, zavezali, da 
bodo v primeru nekonku-
renčne ponudbe poskrbele za 
zagotavljanje energije. 

JI 

Celjani povezali Slovenijo 
Regionalne razvojne agencije so se povezale proti državi - Sedež in 

predsednik združenja v Celju 
Dvanajst direktorjev re-

gionalnih razvojnih agen-
cij je minuli teden v Celju 
podpisalo listino o ustano-
vitvi združenja. Prepričani 
so, da bodo na takšen na-
čin lažje kljubovali državi, 
ki ima do regij še vedno ma-
čehovski odnos, z zako-
nom o skladnejšem regio-
nalnem razvoju pa je še bolj 
povečala razlike med osred-
njo ljubljansko regijo in os-
talo Slovenijo. Upravni od-
bor združenja je za predsed-
nika izvolil Borisa Klanč-
nika, sicer direktorja celj-
ske agencije. 

Osnovni namen združeva-
nja je spremeniti sedanjo neu-
činkovito zakonodajo, ki še 
zdaleč ne pospešuje razvoja 
regij. »Potrebujemo boljši si-
stem, iz katerega se bo jasno 
videlo, koliko država dejan-
sko vlaga v regionalni razvoj. 
Nočemo vojne z državo, že-
limo pa bolj aktivno sodelo-
vati pri izvajanju razvojne 
politike na regijski ravni,« je 
poudaril Boris Klančnik. Re-
gije ne morejo izvajati svo-
jih razvojnih programov, saj 
od države ne dobivajo z za-
konom določenih neposred-
nih spodbud v višini enega 
odstotka BDP, neusklajeno je 
delovanje posameznih mini-

strstev, pa tudi sicer je držav-
no vodenje regionalne poli-
tike neustrezno. Klančnik me-
ni, da je sedanji sistem pos-
peševanja razvoja povsem 
neučinkovit, in kar je še bolj 
pomembno, uporaba držav-
nega denarja ni pregledna, saj 
se sploh ne ve, kam in v ka-
tere namene gre. 

Regionalne razvojne agen-
cije so si v minulih letih na-
brale veliko izkušenj, dokaj 
močne pa so postale tudi po 
strokovni plati. Zato bi jih 
država morala bolj upošte-
vati in prisluhniti njihovim 

problemom, namesto da jim 
vsiljuje rešitve, ki so popol-
noma skregane z dejanskim 
stanjem, je poudaril direktor 
kranjske razvojne agencije 
Bogo Filipič. Prepričan je, da 
bodo preko združenja agen-
cije postale močnejši sogo-
vornik državi, ki je njihovo 
dosedanjo razdrobljenost s 
pridom izkoriščala. 

Še bolj kritičen je bil dr. 
Štefan Čelan iz mariborsko-
ptujske regionalne razvojne 
agencije, ki je prepričan, da 
ima državna birokracija po-
polnoma napačne predstave 

o tem, kaj je razvoj. »Država 
s svojo birokratsko logiko raz-
voja v glavnem financira na-
ložbe v infrastrukturo. Pri tem 
pa pozablja, da nas bodo iz 
nerazvitosti popeljali samo 
takšni projekti, ki bodo pri-
našali dodano vrednost.« 

Predstavniki slovenskih 
RRA so se že sestali z mini-
strom Radom Bohincem in dr-
žavno sekretarko Astrid Pra-
šnikar. Govorili so nastajajo-
čem zakonu o pokrajinah, pri 
katerem želijo tvorno sode-
lovati. JANJA INTIHAR 

Foto: GREGOR KATIČ 

Direktorji regionalnih razvojnih agencij so prepričani, da bodo združeni močnejši sogovornik državi. 



Podlesnik v srcu 
finančnega dogajanja 

Celjski borzniki prevzeli ljubljansko borzno hišo eBrokers - Od 1. julija 
novi poslovni prostori v prestižnem Evrocentru 

Celjska borzno posredniška hiša je 
v začetku meseca od ljubljanske borz-
ne hiše eBrokers prevzela storitve z 
vrednostnimi papirji, oziroma njeno 
borzno poslovanje, predvidoma 1, ju-
lija pa bo v Ljubljani odprla svojo pr-
vo podružnico. S prevzemom je celj-
ska borzna hiša pridobila tudi elek-
tronski sistem za internetno borzno 
poslovanje. 

Predsednik uprave celjske BPH Zden-
ko Podlesnik pravi, da ni šlo za kla-
sični prevzem, saj ljubljanske borzne 
hiše niso prevzeli v celoti in zato tudi 
niso njen pravni naslednik. »Nismo ho-
teli tvegati, saj ne vemo, ali je eBro-
kers obremenjen s kakšnimi grehi iz 
preteklosti,« pojasnjuje Podlesnik, ki 
je zaradi širitve poslov na območje Ljub-
ljane zelo zadovoljen. Tudi zato, ker je 
primere, ko so Celjani prevzeli kakšno 
ljubljansko ali drugo družbo, mogoče 
prešteti na prste ene roke. 

Celjskim borznikom, ki si od prev-
zema ljubljanske borzne hiše obetajo 
povečanje tržnega deleža, predvsem pa 
utrditev poslovanja na kapitalskem tr-
gu, je od eBrokersa doslej že uspelo 
prevzeti nekaj zelo pomembnih strank. 
Kolikšna bo njihovo končno število in 
kakšna bo vrednost sredstev, ki jih bo-

do prenesli na celjsko borzno-posred-
niško hišo, bo znano konec tega mese-
ca, ko bodo zaključili podpisovanje po-
godb. Pri eBrokers je imelo račune za 
trgovanje z vrednostnimi papirji prib-
ližno 1700 vlagateljev, na njih pa je za 
okoli 25 milijard tolarjev sredstev. 

Zdenko Podlesnik pravi, da bo na-
ložba v prevzem poslov ljubljanske borz-

ne hiše velika. Že sami prostori, ki so 
jih za novo podružnico kupili v nedav-
no zgrajenem prestižnem Evrocentru v 
središču Ljubljane (trenutno so najem-
niki v pisarnah eBrokersa), so bili zelo 
dragi, poceni pa ni bil tudi nakup pro-
gramske opreme za elektronsko poslo-
vanje. O konkretnih številkah predsed-
nik uprave celjske borzne hiše ne želi 
govoriti, povedati pa tudi še ne more, 
kolikšna je bila kupnina za poslovni 
delež v eBrokersu. Pravi, da končni zne-
sek še ni znan, saj bo kupnina odvisna 
od vrednosti sredstev, ki jih bodo stranke 
prenesle na celjsko borzno hišo. Je pa 
Podlesnik prepričan, da se jim bo na-
ložba povrnila v treh letih. 

JANJA INTIHAR 

Celjska in ljubljanska borzna druž-
ba sta bili lani po obsegu prometa na 
borzi na repu med 33 članicami bor-
ze. eBrokers je z 10,2 milijarde tolar-
jev prometa na obeh trgih, kar pred-
stavlja 1,47 odstotka skupnega pro-
meta, zasedel 25. mesto, celjska borz-
na hiša pa z nekaj manj kot 5,9 mili-
jarde tolarjev ni dosegla niti odstot-
ka skupnega borznega prometa in se 
je uvrstila na 29. mesto. 

Zdenko Podlesnik 

Gozdarski vitli za izvoz 
v soboto so na Planini 

pri Sevnici praznovali 35-
letnico podjetja Tajfun. Za-
četki segajo v leto 1967, ko 
sta le dva delavca izdelala 
prvih devet puhalnikov za 
spravilo sena. Danes Taj-
fun zaposluje 115 delavcev, 
ki letno ustvarijo za 5 mi-
lijonov evrov prometa, med 
300 največjimi izvozniki v 
državi pa se uvrščajo oko-
li 200. mesta. Proizvodnja 
Tajfuna zadnje desetletje te-
melji na izdelavi gozdar-
skih vitlov, saj je podjetje 
s tem izdelkom med vodil-
nimi v Evropi. 

Od začetnih puhalnikov -
delovali so na principu ven-
tilatorjev in z močnim zrač-
nim tokom potiskali seno ter 
podjetju daU tudi ime - so v 
Tajfunu v sedemdesetih letih 
ŠiriU proizvodnjo še na dru-
ge kmetijske stroje, leta 1979 
pa začeli z izdelavo gozdar-
skih vitlov. Prelomno je bilo 
leto 1993, v katerem jim je 
uspelo proizvodnjo preusme-
riti iz večinskih dodelavnih 
poslov na izvoz lastnih izdel-
kov; najprej v Nemčijo, za-
tem pa še v druge države. 

Danes več kot štiri petine 
gozdarskih vitlov pod svojo 
blagovno znamko izvozijo v 
države Evropske unije, na Hr-
vaško, Madžarsko ter v Ka-
nado, ZDA in na Novo Ze-
landijo. Letno izdelajo okoli 
4 tisoč vitlov dvanajstih raz-

ličnih tipov, prednjačijo pa 
enobobenski gozdarski vit-
li. Ob gozdarskih vitlih z me-
hanskim ali hidravličnim 
upravljanjem, pri enoboben-
skih hidravličnih z možnost-
jo radijskega daljinskega 
upravljanja, pri dvoboben-

skih pa prav tako z daljin-
skim vodenjem, izdelujejo 
še UNlcut vodila za natanč-
no vodenje ročnega električ-
nega orodja, konzolne ter 
krožne žage in linearna vo-
dila. 

Podjetje, ki ga je ustano-
vil Jože Špan, zdaj vodi Iz-
tok Špan, ki razvoj in uspe-
šno poslovanje ocenjuje kot 
posledico načrtnega dela, raz-
vijanja lastnega znanja, izo-
brazbene ravni zaposlenih in 
nenehnega strokovnega izpo-
polnjevanja. Čeprav pretež-
ni izvozniki, se v Tajfunu nad 
precenjenostjo domače valu-
te ne pritožujejo, saj so nji-
hovi vitli proizvodi z visoko 
dodano vrednostjo. 

IVANA STAMEJČIČ 
Foto: MATEJ NOVAK 

Na praznovanje 35-letnice podjetja so v Tajfunu povabili 300 poslovnih partnerjev iz 15 držav; zanje pa 
pripravili tudi ogled proizvodnje ter prikaz delovanja gozdarskih vitlov v gozdovih bližnjega Bohorja. 

Za 2 2 0 milijonov odpravnin 
Celjska območna sindikalna organiza-

cija je za 273 delavcev slatinskega Kor-
sa, ki je od letošnjega aprila v stečaju, 
prijavila za 310 milijonov tolarjev terja-
tev. 

Največ terjatev, skoraj 220 milijonov to-
larjev, so odpravnine, ki jih podjetje dolgu-
je delavcem, odpuščenim v lanski (neuspe-
šni) prisilni poravnavi. Delavci terjajo tudi 
plačo za marec, odškodnine za predlanski. 

lanski in letošnji neizkoriščeni dopust, pla-
čilo neizkoriščenih ur, lanski in letošnji re-
gres ter vračilo stroškov za prevoz na delo. 

Čeprav se je rok za prijavo terjatev iztekel 
že pred nekaj dnevi, stečajni upravitelj To-
maž Kos še ne more povedati, kolikšen je 
njihov skupni znesek. Prav tako tudi še ni 
znano, koliko bo znašala stečajna masa. Pr-
vi narok za preizkus terjatev bo 10. julija. 

JI 

F INANCE 
Vrednostni papiiji delniških družb 

Vrednostni papiiji investicijskih družb 

Tečajnica 

Borzni indeksi 



Voda za vse 
Celjani so med vodilnimi v vseslovenskem 

opismenjevanju v plavanju 
Celjski bazen bo danes 

prizorišče vseslovenskega 
projekta Voda za vse - nau-
čimo se plavati. Ta projekt, 
ki ima za cilj opismenjeva-
nje v plavalnih veščinah, 
vodi letos Sokolska zveza 
Slovenije, ki je s svojimi or-
ganizacijskimi in mene-
džerskimi sposobnostmi 
priskočila na pomoč Zavo-
du za šport in tako nado-
mestila luknjo, ki jo je v tem 
pomembnem programu s 
svojo ignoranco pustilo re-
sorno ministrstvo za šols-
tvo. 

V minulih treh letih je 
projekt dokazal svojo po-
membnost, posebej še v oko-
Ijih, kjer so se nanj primer-
no odzvali. Ob Novi Gorici 
je posebej uspešen v Mest-
ni občini Celje, kjer ob so-
delovanju Športne zveze in 

mestne občine teče že tri le-
ta. 

Po nizozemskih merilih 
zna plavati tisti otrok, ki pa-
de v vodo povsem oblečen, 
s šolsko torbico na sebi, pa 
uspe na testu splavati do 
obale. Koliko naših zlatih, 
srebrnih in bronastih del-
finčkov zmore tudi to, je 
vprašanje, na katerega od-
govora ni. Da bi ga dobili, 
pa bi se v ta in podobne pro-
jekte morala vključiti tudi 
resorna ministrstva. 

Njegov namen je predvsem 
popularizacija plavanja in iz-
guba strahu pred vodo. Povod 
zanj pa je predvsem podatek, 
da v Sloveniji kar 40 odstot-
kov Slovencev, starejših od 18 
let, ne zna plavati, pri čemer, 
paradoksalno, prednjačijo ob 

obali. Dobra petina slovenskih 
osnovnošolcev prav tako ne 
zna plavati, so potrdili rezul-
tati preverjanja znanja plava-
nja v višjih razredih osnovnih 
šol. In prav zato so takšne ak-
cije tem bolj pomembne. 

V Celju bodo danes med 
10. in 12. uro na letnem ba-
zenu svoje dejavnosti pred-
stavila številna društva, med 
njimi Marines, Kajak-kanu 
klub, odbojkarji, košarkar-
ji, Free style ski klub, Po-
sejdon in Top fit. Predstavi-
li bodo osnovne tehnike »svo-
jih« športov in aerobične va-
je. Na prireditev vabijo otro-
ke s starši, prireditve na celj-
skem bazenu pa si lahko og-
ledate brez vstopnine in na-
povedan vroč predpoletni 
dan nadaljujete tudi s kopa-
njem. 

BRST 

Pohodi 
in pesem 

Kar dve krajevni skup-
nosti v Celju, Aljažev 
hrib in Ljubečna, sta sla-
vili praznik v spomin na 
dan ustanovitve I. celj-
ske čete. 

Na Aljaževem hribu so 
v počastitev praznika iz-
vedli več športnih tekmo-
vanj, na prazničen dan pa 
so krajani šli na tradicio-
nalni pohod ob mejah 
krajevne skupnosti. Na ve-
černi prireditvi so kraja-
nom zapeli pevci in pev-
ke Celjskega pevskega 
društva, zaplesali so celj-
ski folkloristi, za zabavo 
pa je igrala skupina Du-
kati . 

Na Ljubečni so pri-
pravili rekreativni pohod 
na Sv. Tomaž. Praznično 
soboto so obeležila šport-
na tekmovanja in ob 17. 
uri osrednja prireditev pri 
gasilskem domu. 

BS 

S peticami pod nebo 
v o š Ljubečna imajo navado vsako leto posebej nagraditi 

najboljša osmošolca. Z balonom ju dvignejo pod nebo in 
neobičajna nagrada se jima zagotovo vtisne v spomin. Letos 
sta pod oblaki v zgodnjem jutru uživala Nisa Hojnik in Ma-
tej Ramšak s spremljevalko Sonjo Feldin. 

Foto: GK 

Na Celjski 
poti žigosamo 
Izšel je Dnevnik Celjske 

planinske poti, v katerega 
lahko planinci ter pohod-
niki žigosajo svoje poti po 
pogorju nad knežjim me-
stom. Za 12 pohodov bodo 
nato prejeli bronasto znač-
ko, za 30 pohodov srebrno 
ter za 60 zlato značko ter 
še darilo. 

Planinsko društvo Grmada 
jih bo namreč nagradilo z brez-
plačnimi izleti iz njihovega let-
nega programa. Sicer pa je druš-
tvo otvorilo Celjsko planinsko 
pot že aprila, v okviru prazno-
vanja občinskega praznika in 
mednarodnega leta gora. Dnev-
nik je zdaj mogoče kupiti v 
društveni pisarni v Ulici mesta 
Grevenbroich (ob torkih popol-
dan), v planinskem domu na 
Celjski koči ali na postojanki 
Kmetec pri Starem gradu. 

Hoja po Celjski poti traja 
od 6 do 8 ur ter se začne in 
konča pri mostu čez Savinjo, 
pri železniški postaji. Prvi 
kontrolni žig je pri Kmetcu, 
pot nato vodi do Pečovja nad 
Štorami in Srebotnika, prve-
ga vrha z žigom (na 700 m), 
nato nadaljujemo na najvišji 
vrh celjske občine Tolsti vrh 
(834 m), kjer spet žigosamo. 
Naslednji žig je na Celjski koči, 
sledi Grmada (718 m) s kri-
žem in zvonom želja ter naj-
lepšim razgledom na knežje i 
mesto. Zadnji žig je na Vipo- I 
ti (532 m), kjer nas preseneti 1 
izjemni pogled na zasavsko 
hribovje. Od tam je do izho- : 
dišča poti še slaba ura hoje. 

Vse dodatne informacije 
dobite v Planinskem društvu 
Grmada (tel. 031/383-591) 

BJ 

Blesteli so osem let 
Celjski župan Bojan Šrot 

je v ponedeljek v Narodnem 
domu pripravil sprejem za 
vse najboljše in najuspe-
šnejše celjske osnovnošol-
ce, gojence glasbene šole in 
najuspešnejše športnike. 

Deset osnovnih šol v Celju 
obiskuje letos 4048 učencev, 
glasbeno šolo pa 600 gojen-
cev. Ne le v učnih vsebinah, 
zelo so se izkazali tudi na šte-
vilnih obšolskih tekmova-
njih. Celjski osnovnošolci so 

letos osvojili 2 zlati, 9 srebr-
nih in 52 bronastih Cankar-
jevih priznanj, 6 zlatih, 22 
srebrnih in 91 bronastih priz-
nanj v znanju angleščine, 5 
zlatih, 28 srebrnih in 236 bro-
nastih Vegovih priznanj, 3 
zlata, 18 srebrnih in 33 bro-
nastih Štefanovih priznanj, 2 
zlati, 21 srebrnih in 86 bro-
nastih priznanj v logiki. 2 zla-
ti, 13 srebrnih in 59 brona-
stih priznanj so prinesli iz tek-
movanj v zgodovini, 10 sre-

brnih s tekmovanja v zem-
ljepisu, 7 zlatih, 15 srebrnih 
in 35 bronastih Preglovih priz-
nanj je prineslo znanje ke-
mije, v Veseli šh so imeli Ce-
ljani 11 državnih prvakov. Te-
mu je treba prišteti še uspe-
he na tekmovanju Kaj veš o 
prometu in Turizmu poma-
ga lastna glava, pa uspehe pri 
raziskovalnem delu, bogatem 
kulturnemu ustvarjanju in 
poustvarjanju, nastopom na 
državnem tekmovanju mla-

dih glasbenikov in odličnim 
športnim uspehom. 

Mladim se je za njihovo us-
tvarjalno delo zahvalil župan, 
ki jih je po kratkem kultur-
nem programu tudi primer-
no pogostil, posebej pa poh-
valil 28 učencev iz 10 celj-
skih osnovnih šol, ki so bili 
skozi ves proces osnovnošol-
skega izobraževanja odlični 
- najboljši. 

BRST, 
Foto: TRIARTES 

Najboljši letošnji celjski osnovnošolci v družbi ravnateljev in župana. 



NASI KRAJI IN LJUDJE 

Edi Goršič je odsanjal 
Kar zaspal je. Se je kdaj zavedal, kako 

boleče bo odjeknila njegova smrt? Skro-
men kot je bil, najbrž nikoli. In ker o tem, 
da bo nekega dne za vedno odšel, sploh 
ni razmišljal, saj je imel pred sabo še to-
liko dela, načrtov in zlasti sanj. 

A se je zgodilo, v torek. Edi Goršič, veli-
ki celjski in slovenski glasbenik, kultur-
nik, Človek, je umrl. S tem dejstvom se je 
težko sprijazniti, težko ga je razumeti. 

Pisalo se je davno leto 1962, ko je, ta-
krat še razmeroma neizkušen pevovod-
ja, stopil pred pevce celjskega mešanega 
pevskega zbora Prešeren. Sledili so šte-
vilni nastopi, koncerti. Prešernov zbor je 
žel uspehe in Edi je bil nanj ponosen. Pet 
sočasnih let je Edi vodil gimnazijski pev-
ski zbor, polni dve desetletji je dirigiral 
legendarnim celjskim Žabam. Ob vsem 
tem je še vedno našel čas za gledališče, 
kjer je bil glasbeni opremljevalec mno-
gih predstav, pa korepetitor. Leta 1991 se 
je Prešernov zbor preimenoval v Celjsko 
pevsko društvo, zborovodja je bil isti. Vse 

do lani, ko je izpregel, na njegovo mesto 
pa je stopil njegov sin Matevž. Štirideset 
let na čelu zborovskega petja in v ospred-
ju vsega glasbenega in kulturnega doga-
janja v mestu ob Savinji, ki ga je imel 
neizmerno rad. Zato je bil z veseljem tu-
di kronist, da bi glasbeni dogodki in glas-
beniki njegovega časa ne šli v pozabo. In 
štirideset let je minilo, ko je lani v tem 
času v celjskem mestnem parku nazad-
nje dirigiral množici mladih pevcev z vseh 
koncev domovine in sveta. Kako rad je 
imel mladino in kako zelo je verjel va-
njo! 

Lani se je odločil, da bo počel še kaj 
drugega, seveda povezanega z glasbo. Nje-
gove sanje so bile dixieland ansambel, 
takšen, kakršnega je imelo Celje v letih, 
ko je bil on še rosno mlad. Tudi te sanje 
so postale resničnost. In o čem je še sa-
njal? Najbrž o marsičem. Brez sanj bi bi-
lo njegovo življenje preveč dorečeno. Zdaj 
se je to zgodilo. Odšle so tudi sanje. 

MA 

Svinjepisje po gimnazijsko 
Dijakinja drugega letnika I. Gimnazije 

v Celju Katja Rovan je s prijatelji v petek 
pripravila zanimivo druženje ob glasbi, 
plesu in literaturi, 

Katja Rovan, ki je pred dvemi leti že izda-
la svojo samostojno pesniško zbirko, je v 
Plesnem forumu Celje pripravila happening, 
ki ga je naslovila Svinjepisje, ob mladi avto-

rici pa so nastopili še ženski pevski zbor, 
harmonikarja Mateja Kožuh in Aleš Paščin-
ski, plesalki Tina in Tanja Šentjurc, sakso-
fonistka Mateja Dolšak, pianist Aleks Tovor-
nik in bobnar Žiga Birsa. Rdeča nit priredi-
tve so bile recitacije in zgodbe Katje Rovan, 
dogodek pa so začiniU še z razstavo slik Ja-
smine Kekec. BS 

Obnovili so dom 
Letošnjega krajevnega 

praznika se še posebej ve-
selijo v Trnovljah, kjer bo-
do praznovali v soboto. Raz-
log za veselje je obnovlje-
na hiša, v kateri so prosto-
ri krajevne skupnosti. 

Staro stavbo je namreč moč-
no načel zob časa, zato so v 
krajevni skupnosti pripravi-
li skupno akcijo krajanov, ki 
so od velike noči do prazni-
ka obnavljali stavbo. Dobila 

je novo fasado, žlebove, pred 
njo so postavili star »štepih«, 
prepleskali so ves stavbni les. 
Postavili so tudi novo ograjo 
okoli bližnjega igrišča, v stav-
bi pa uredili tudi sobo za mla-
de. Stavba in njena okolica 
je tako dobila povsem novo 
podobo, še bolj kot to pa ve-
seli, da so dela opravili za bo-
ra dva milijona tolarjev. Se-
veda ni šlo brez prostovolj-
nega dela in pomoči nekate-

rih podjetij in podjetnikov. 
So pa dokazali, da se da z 
enotnostjo in skupno voljo 
še vedno marsikaj postoriti. 

V soboto bodo med osred-
njo slovesnostjo, na kateri bo-
do sodelovali godba na piha-
la, Šalom, recitatorji, ansam-
bel Oliver Tvvist in celjska He-
lenca, podelili krajevna priz-
nanja in zahvale, po proslavi 
pa bo pod šotorom še družab-
no srečanje krajanov. BS 

Stavba krajevne skupnosti Trnovlje nekoč... 

...in danes 

Kdo bo V 
Železninarju? 
v ponedeljek je potekel 

rok, do katerega so celjske 
Nepremičnine zbirale po-
nudbe za najem poslovnih 
prostorov v nekdanjem Že-
lezninarju. 

Direktor Nepremičnin 
Slavko A. Sotlar je povedal, 
da so v roku prejeli 10 po-
nudb. Ponudniki bi imeh v 
prostorih Železninarja najraz-
Učnejše dejavnosti. Te sega-
jo od prodaje tekstila, obu-
tve, oblačil, okrasnih pred-
metov in poldragih kamnov, 
usnjene konfekcije, železar-
skih izdelkov in tehničnega 
blaga, en ponudnik pa bi v 
najem vzel celoten objekt in 

v njem razvijal vrsto dejav-
nosti, od papirnice do trgo-
vine s tehničnim blagom in 
gostišča. Nepremičnine bo-
do vztrajale, da najemnik ali 
najemniki v teh prostorih lah-
ko prodajajo le blago, ki ga 
je mogoče odnesti s seboj v 
vrečki, torej kakšne prodaje 
bele tehnike ali podobnega 
tehničnega blaga ne bodo do-
pustili. Prav tako so ponud-
be finančno zelo različne in 
le del prijavljenih je priprav-
ljen v dokončno ureditev ob-
jekta tudi sovlagati. Komisi-
ja dospele vloge proučuje, 
kdaj bodo sprejeli odločitev, 
pa še ni znano. BS 



Zeleno zlato 
pozlatili domačini 

Številne prireditve v čast jubileja Inštituta za hmeljarstvo in pivovarstvo Žalec, 
ki v svetu uživa velik ugled 

Minuli teden so v Inšti-
tutu za hmeljarstvo in pi-
vovarstvo Žalec z večimi pri-
reditvami obeležili 50 let de-
la, na osrednji prireditvi pa 
med drugim predstavili tu-
di čudovito monografijo, ki 
so jo v inštitutu izdali ob 
jubileju. 

V Savinovem hkovnem sa-
lonu so v četrtek odprli raz-
stavo likovnih del, ki so jo 
naslovili Zeleno zlato. Šte-
vilni slovenski slikarji so do-
kazali, da dolina zelenega zla-
ta ponuja raznovrstne navdi-
he, na razstavi pa so poleg 
podarjenih del na ogled tudi 
številna dela, ki jih hranijo v 

žalskem inštitut. Zbirka v IHP 
je po besedah direktorja, mag. 
Andreja Simončiča, po za-
slugi Mileve Kač začela rasti 
pred štirimi desetletji. »V zad-
njem času nam ekonomski 
položaj ne dopušča, da bi zbir-
ko v inštitutu še dopolnjeva-
li,« je omenil Simončič in 
hkrati napovedal, da bo ver-
jetno še prišel čas, ko bodo v 
IHP dodali svoj prispevek kul-
turi. 

V žalskem Savinovem sa-
lonu se lahko obiskovalci 
sprehodijo med deli Trstenja-
ka, Maleša, Ščuke, Lovrenči-
ča, Arzenška, Pavletič-Loren-
čakove, Zavolovška, Šalamo-

na, Španzla, Godca in Zavš-
ka, svoj delež pa so dodali še 
Boljka, Herman in Kirdly. Ve-
likokrat so bili omenjeni mo-
tivi hmelja, hmeljišč, savinj-
skih gričev...., po besedah li-
kovne kritičarke Marlen 
Premšak pa so umetniki sku-
paj in vsak po svoje v dolini 
zelenega zlata iskali podobe 
preteklosti in sedanjosti v po-
vezavi z domačini, ki so 
hmelj pozlatili. Razstavo, ki 
bo v Savinovem likovnem sa-
lonu na ogled do 29. junija, 
je odprl žalski župan Lojze 
Posedel, kulturni program pa 
so pripravili učenci Glasbe-
ne šole Žalec. Navdušenje nad 

zelenim zlatom je izrazil tu-
di predsednik mednarodne-
ga hmeljarskega združenja 
Martin Jolly, ki je v imenu šte-
vilnih gostov iz tujine pouda-
ril ugled, ki ga žalski IHP uži-
va v svetu. 

Številni gostje so zaznamo-
vali tudi osrednjo petkovo 
prireditev ob jubileju, kljub 
težkim pričakovanjem pa se 
ni uresničila želja, da bi žal-
ski inštitut tudi uradno po-
stal javni zavod pod okriljem 
ministrstva za kmetijstvo. Us-
trezno odločbo pričakujejo 
v prihodnjih dneh. 

U. SELIŠNIK 
Foto: T. TAVČAR 

V praznovanje jubileja IHP so se vključili tudi otroci I. OŠ Žalec, ki so v inštitutu razstavili številna likovna dela na temo hmeljarstva in 
zeliščarstva, literarna dela zbrali v brošuro z naslovom Skozi hmelj in hmeljišča ter pokazali veliko znanja v kvizu o hmelju. 

Kraljestvo za 
matematiko 

V o š Polzela, kjer so se sinoči na valeti poslovili od 
prve generacije devetošolcev, je v tem šolskem letu delo-
vala tudi matematična delavnica. 

Delavnico je vodila Danica Gobec, sodelovali pa učenci, ki 
želijo na matematičnem področju znati več. V šoli so priprav-
ljali mesečna tekmovanja, učenci so tekmovali tudi dopisno in 
tako celo leto zbirali točke. Za konec so pripravili prireditev, 
na katero so povabili tudi starše, ki so matematiko spoznali še 
drugače - v obliki glasbe, zabavnih igric in skečev. Na priredi-
tvi so za kralja matematike okronali devetošolca Blaža Šmer-
ca, med deklicami pa je največ točk zbrala Kaja Soline iz 8. 
razreda in tako postala kraljica matematike. US 

Kralj in kraljica matematike. 

Italijani ostajajo 
na Golteh 

Italijani se ne bodo umak-
nili z Golt, je bilo razbrati 
iz izjave za javnost, ki so 
jo v četrtek posredovali iz 
podjetja Golte Slovenija. 
»Investitorji so se odločili, 
da bodo nadaljevali s pro-
jektom Golte in drugimi in-
vesticijami,« so zapisali. 

Znano je, da so potem, ko 
je republiški prometni inšpek-
tor zaradi ogrožanja varnosti 
prepovedal obratovanje nihal-
ke, ki vodi iz Žekovca do ho-
tela, v južnotirolskih podjet-
jih razmišljali, da bi se kljub 
precejšnjemu finančnemu 
vložku umaknili z Golt. Di-
rektor podjetja Golte Slove-
nija Rihard Stampfl je takrat 
povedal, da so razmere na 
Golteh nevzdržne in lastniki 

resno razmišljajo o odhodu. 
Očitno pa so se v podjetjih 
Schar in Reden odločili dru-
gače, saj nameravajo v menja-
vo sporne nosilne vrvi, sana-
cijo gostinskih obratov, oze-
lenitev prog in obnovo varnost-
nih naprav vložiti 350 tisoč 
evrov. Južnotirolski lastniki 
naj bi si premislili, ker so ugo-
tovili, da jih podpirajo doma-
čini, da v okolici vse več po-
zornosti namenjajo razvoju 
turizma, nenazadnje pa v iz-
javi za javnost omenjajo tudi 
pogovore z ministrom za pro-
met Jakobom Presečnikom. 

V podjetju pa še naprej iš-
čejo lokalnega partnerja, s ka-
terim bi na Golteh v nasled-
njih letih sprejeli nove izzive. 

U. SELIŠNIK 

Sprejem za najboljše 
župan občine Žalec Lojze Posedel je pripravil sprejem 

za odličnjake v vseh osmih razredih štirih žalskih šol in 
učence, ki so na različnih tekmovanjih osvojili zlato ali 
srebrno priznanje na državnem nivoju. 

Pri županu Posedelu se je zbralo približno 50 odličnja-
kov in še enkrat toliko učencev, ki so dokazali svoje znanje 
tudi v državnem merilu. Sprejem so popestriU s kulturnim 
programom, v katerem sta nastopili plesna skupina Upis in 
Gamaver. Žalski župan Posedel je učencem zaželel uspešno 
nadaljnje šolanje in vsakemu izročil knjižno darilo. 

T. T. 

Jubilej letuškega 
šolstva 

v Letušu so praznovanje 
krajevnega praznika zdru-
žili s praznovanjem 100-
letnice osnovne šole ter 
105-letnice šolstva v kra-
ju. 

Na osrednji proslavi je 
zbrane pozdravil predsednik 
krajevnega odbora Bogdan 
Trop, ki je med največjimi 
investicijami omenil izgrad-
njo pločnika skozi kraj, kjer 
je zaključena prva faza, pri-
pravljena pa so tudi mesta 
za postavitev javne razsvet-
ljave. Precej težav imajo z 
urejanjem lastništva kultur-
nega doma, ki je v denacio-
nalizacijskem postopku. 

Zgodovino letuške šole so 
predstavili v programu, ki so 
ga ob pomoči Polone Kuder 
pripravili najmlajši iz vrtca in 
učenci. Začetki šolstva v Le-
tušu segajo v leto 1870, ko je 
50 otrok obiskovalo šolo v 
Braslovčah. Zaradi oddalje-
nosti in na pobudo staršev je 
podjetnik Norbert Zanier, do-
ma iz Prebolda, oddal v na-
jem prostor, v katerem je eno-
razrednico obiskovalo 88 
otrok. Leta 1902 so zgradili 
šolo, v kateri sta bila dva raz-
reda, leta 1961 se je šola pri-
ključila OŠ Braslovče, pred 
tremi leti pa so poslopje po-
polnoma obnovili. T. T. 

Beseda mladih 
V dvorani Doma kraja-

nov Vrbje so pripravili ob-
močno srečanje mladih li-
teratov osnovnih šol Spod-
nje Savinjske doline. 

Na razpis žalskega javne-
ga sklada RS za kulturne de-
javnosri je prispelo skoraj 
200 literarnih prispevkov, 
ki jih je ocenila 5-članska 
strokovna žirija. 19 avtor-
jev je prejelo knjižne nagra-
de, 24 posebne pohvale, vsi 
prispevki pa so objavljeni 
v glasilu Beseda mladih. Av-
torji nagrajenih prispevkov 
so Majda in Maja Rančigaj 
(OŠ Braslovče), Leon Ašen-
berger in Tina Kapitler (POŠ 
Galicija), Gašper Kundih 

(POŠ Gotovlje), Domen 
Dobnik (POŠ Letuš), Anja 
Ivakič, Kristijan Zimaj, Žan 
Kožar (OŠ Petrovče), Rok 
Štahl, Ina Živanovič, Tjaša 
Ribič, Natalija Tavčer (OŠ 
Polzela), Nejka Golič (OŠ 
Prebold), Nataša Fale (OŠ 
Šempeter) , Maša Ipavic, 
Urška Ženko in Tadej Cin-
ka (OŠ Žalec). 

Kulturni program za mla-
de literate so pripravili Gle-
dališka skupina Lineas, ki se 
je predstavila z igro Vrbje, 
dober dan v režiji Karmen 
Štusej, ter sopranistka Na-
taša Krajnc ob klavirski 
spremljavi Gregorja Deleje. 

T. TAVČAR 

Zaradi nepravilnosti težje delo 
V Letnem gledališču Limberk v Grižah so se v soboto 

srečali krvodajalci Spodnje Savinjske doline. 
Približno 400 udeležencev je nagovoril predsednik Ob-

močnega združenja RK Žalec Marjan Lednik, ki je med 
drugim izrazil zadovoljstvo, da na območju spodnjesa-
vinjskih občin število krvodajalcev ostaja nespremenjeno. 
Akcij se vsako leto udeleži po tisoč 800 krvodajalcev. 

Lednik je izpostavil tudi delo marljivih in nesebičnih 
aktivistov RK, ki predstavljajo pomembno vez in kate-
rih delo je zaradi hudih nepravilnosti v republiškem 
odboru RK še težje. Krvodajalcem sta se za njihovo ne-
sebično poslanstvo zahvalila tudi župana občin Žalec 
Lojze Posedel in Polzele Ljubo Žnidar. 

T. TAVČAR 



Savinja v prednosti pred 
siovensicimi vodami 

Zakon o vodah predvideva vodni sklad, v katerem bo dovolj denarja za sanacije - Minister 
Kopač na Polzeli in med slovenskimi vodarji 

Nov zakon o vodah, ki bo 
po napovedih ministra za 
okolje in prostor mag. Ja-
neza Kopača sprejet julija, 
bo razrešil večino vodnih in 
obvodnih težav. Vsaj tako 
je bilo sklepati iz pogovora 
med petkovim obiskom v ob-
čini Polzela in ministrove 
predstavitve na 9. dnevu slo-
venskih vodarjev v Juva-
nju. 

Polzelska občina se po tr-
ditvi župana Ljuba Žnidarja, 
podobno kot mnoge manjše 
slovenske občine, na okolj-
skem in vodnem področju 
srečuje z večimi problemi. 
Tako je župan Žnidar opo-
zoril na težave, ki se pojav-
ljajo v zadnjih usklajevanjih 
in soglasjih pri sprejemanju 
prostorskih aktov. V občini 
Polzela so v minulih letih za 
gradnjo vodovodov namenja-
li desetino proračunskega de-

narja, pri izgradnji zadnjih 
kilometrov vodovodnega si-
stema pa računajo na pomoč 
države. Težava, ki je na Pol-
zeli prav tako ne morejo sa-
mi rešiti, je jez v Parižljah, 
ki je nujno potreben sanaci-
je. Polzelani so ministra opo-
zorili še na nevzdrževanje bre-
žin, sploh v Šempetru, in raz-
bremenilnega kanala, ki za-
radi zaraščenosti ogroža kra-
jane v Ločici in na Bregu. 

Zakotij ki 
obeta 

Minister Kopač je povedal, 
da so letos na področju vod-
nega gospodarstva zastali vsi 
projekti, saj so v državnem 
zboru šele sredi minulega ted-
na v drugem branju sprejeli 
zakon o vodah, po ministro-
vi napovedi pa naj bi bil za-
kon dokončno sprejet julija. 
V zakonu, ki ureja celovito 

upravljanje z vodami, reor-
ganizacijo javnih služb... bo 
s proračunskim vodnim skla-
dom urejeno tudi finančno 
področje. V vodnem skladu 
se bo zbiral denar od konce-
sijskih dajatev in vodnih pris-
pevkov. Denarja bo po napo-
vedi ministra Kopača veliko 
oziroma dovolj, da bodo sa-
nirali stanje iz preteklih let. 
»Težko rečem, da se bodo 
problemi rešili čez noč, saj 
so se predolgo nabirali, bodo 
pa prednostno obravnavani 
projekti, ki imajo gradbeno 

dovoljenje. Poleg tega bo ime-
la Savinja prednost pred vse-
mi slovenskimi vodami,« je 
minister Kopač napovedal že 
na Polzeli, podobno obljubo 
pa izrekel tudi v Juvanju, kjer 
je bilo v petek 9. srečanje slo-
venskih vodarjev. 

Tudi na tem srečanju je 
minister Kopač predstavil za-
kon o vodah, ki je najpo-
membnejši zakonodajni pro-
jekt na področju vodarstva 
v zadnjih 20 letih. »Razme-
re v slovenskem vodnem gos-
podarstvu se bodo zbistrile. 

tudi stroka se bo lahko okre-
pila z novimi mladimi stro-
kovnjaki in verjetno bo ta 
poklic postal spet zanimiv,« 
je napovedal minister Kopač 
ter odgovarjal tudi na po-
drobnejša vprašanja, ki so jih 
vodarji zastavljali v zvezi z 
novim zakonom. Kasneje so 
vodarji na svojem srečanju 
spregovorili o poplavni var-
nosti, pri čemer so pouda-
rili, da Savinja v gornjem to-
ku še vedno ogroža nasdja 
in ljudi. 

URŠKA SELIŠNIK 
Foto: TONE TAVČAR 

Minister Kopač Polzelanom ni obljubil nič konkretnega, je pa njihove težave »vzel na znanje«. 

REKLI SO 
Mag. Janez Kopač, minister za okolje in prostor: »V zve-

zi z dogajanji na Macesnikovem plazu v bistvu ni novosti. V 
ministrstvu čakamo, da sodni izvršitelj skupaj s policisti pri-
stojne policijske postaje predvidoma v prihodnjih desetih 
dneh omogoči začetek sanacijskih del. Seveda je čas odvisen 
od plana dela izvršitelja, upam pa, da se bo sanacija čimprej 
začela. Žal mi je, da se je treba nečesa, kar prinaša dobrobit 
kraju in občini, lotiti na način sodne prisile.« 

Za petino nižje plače 
Po podatkih Upravne enote 

Žalec je bila lani decembra na 
območju šestih občin Spod-
nje Savinjske doline povpreč-
na bruto plača v Spodnji Sa-
vinjski dolini nekaj več kot 
152 tisoč tolarjev, kar pome-
ni skoraj desetino manj, kot 
je povprečje v statistični re-
giji, in skoraj 20 odstotkov 
manj, kot znaša povprečna 
plača v Sloveniji. 

Najvišje povprečne bruto 
plače imajo v Žalcu, sledi ob-
čina Braslovče, najmanj pa 

zaslužijo v Preboldu, kjer z 
dobrimi 112 tisoč tolarji za 
republiškim povprečjem zao-
stajajo za več kot 40 odstot-
kov. V Spodnji Savinjski do-
lini je bilo registriranih 2.511 
brezposelnih oseb, kar pome-
ni 13,6-odstotno stopnjo re-
gistrirane brezposelnosri. 
Največ brezposelnih je v ob-
činah Žalec in Vransko, naj-
manj pa v polzelski občini. 
V UE ugotavljajo, da se sta-
nje na področju brezposel-
nosti iz leta v leto slabša. 

Kljub temu kaže, da je po 
slabih rezultatih v letu 2000 
gospodarstvo z območja 
Upravne enote Žalec lani ne-
koliko boljše poslovalo, saj 
so precej zmanjšali negativ-
ni rezultat. Zmanjšalo se je 
število družb, ki imajo blo-
kiran žiro račun, povečuje pa 
se število pri njih zaposlenih, 
kar pomeni, da imajo težave 
večje družbe. Ob tem se je, 
razen v Žalcu, zmanjšala in-
vesticijska aktivnost. 

US 

S kolesi po klancih 
Turistično društvo Polzela je minuli konec tedna pripravilo kolesarjenje po lokalni 

kolesarski progi št. 10, ki je dolga 30 kilometrov. 
Kolesarji so si ogledali rojstno hišo Neže Maurer, se peljali skozi Dobrič in Andraž, 

počivali pri Vranjeku v Ločici, si ogledali Brdovško kmetijo v Založah in 4-urno kolesarje-
nje zaključili pred občinsko stavbo. TT 

Z O B Č I N S K I H SVETOV 
Občane bodo ogrevali Avstrijci 

GORNJI GRAD - Občina je lastnica treh četrtin podjetja 
Engo, ki skrbi za proizvodnjo in distribucijo toplotne ener-
gije. Svetniki so se na zadnji seji strinjali, da od podjetja 
Smreka odkupijo še preostalo četrtino, nato pa avstrijske-
mu podjetju, ki ima izkušnje z ogrevanjem z biomaso, pro-
dajo 74 odstotkov podjetja Engo. Direktor tega podjetja je 
župan Toni Rifelj, ki napoveduje, da bodo Gornjegrajci tu-
di po prodaji večinskega deleža v avstrijskem podjetju ob-
držali kontrolni delež. US 

Za žalsko glasbeno šolo 
BRASLOVČE - Zadnja seja je bila namenjena sprejema-

nju dogovorov, ki so jih v drugih občinah že sprejeli oziro-
ma so se župani o načrtih že uskladili. Tako so se braslovški 
svetniki strinjali z dogovorom o izgradnji nove Glasbene 
šole v Žalcu, saj bi radi obdržali ustanoviteljske pravice. 
Poleg tega so svetniki sprejeli sklep o sofinanciranju varstva 
vodnih virov in oskrbe s pitno vodo na Dobroveljski planoti 
ter tudi odlok o ustanovitvi JZ Regijsko višje in visokošol-
sko središče. TT 

Izpitni center v 
Savinjski dolini 

Med obiskom ministra za 
notranje zadeve dr. Rada Bo-
hinca v Žalcu so člani sos-
veta načelnika Upravne eno-
te Žalec predstavili pobudo 
o izgradnji izpitnega centra 
v Spodnji Savinjski dolini. 

Pobudo so poleg načelni-
ka UE Žalec podpisali vsi spod-
njesavinjski župani in župa-
nja, v njej pa ugotavljajo, da 
je vse daljša čakalna doba za 
preizkus teoretičnega in prak-
tičnega dela izpita za vozni-
ke koles z motorji - čakalna 
doba v izpitnih centrih v Sa-
vinjski statistični regiji pre-

sega 30 dni. Za delo izpitne-
ga centra bi lahko uporablja-
li tudi avtopoligon v Ločici ob 
Savinji, kjer začetniki iz pe-
tih avtošol opravljajo prve uč-
ne ure. Glede na to, da k izpi-
tu vsako leto pristopi več kot 
tisoč Spodnjesavinjčanov in 
da so zagotovljeni prostorski 
pogoji, sosvet načelnika pred-
laga ministru za notranje za-
deve, da v skladu z določili 
zakona o varnosti v cestnem 
prometu preuči možnost, da 
bi tudi v Spodnji Savinjski do-
lini ustanovili izpitni center 
za kolesa z motorji. T. T. 

N A 
KRATKO 

Završka godba 
na Galiških 

dnevih 
v KS Galicija se vrstijo šte-

vilne prireditve pod skupnim 
imenom Gališki dnevi. V so-
boto bodo pripravili likov-
no delavnico in tek prijateljs-
tva, v nedeljo bo poleg šport-
nih prireditev Kresna noč na 
Šentjugerti, v ponedeljek bo-
do v Galiciji počastili dan dr-
žavnosti, eden od vrhuncev 
prireditev pa bo v torek, 25. 
junija, v Zavrhu pri Galiciji, 
kjer bodo krajani in člani 
PGD ob 15. uri pripravili sre-
čanje narodno-zabavnih an-
samblov, vaških godcev in 
godbe na pihala. Nastopilo 
bo več narodno zabavnih an-
samblov, srečanju pa bodo da-
jali posebno noto tudi spo-
mini na završko godbo, ki je 
delovala pred* in v prvih po-
vojnih letih. Gališki dnevi se 
bodo zaključili 6. julija s sre-
čanjem abrahamovcev na 
igrišču pri POŠ Velika Pire-
šica. 

Od poletja do 
hroščev 

Ob 50-letnici odkritja Rim-
ske nekropole v Šempetru 
pripravlja tamkajšnje turi-
stično društvo številne prire-
ditve z naslovom Večeri glas-
be, plesa in cvetja na pragu 
poletja. Nocoj, v četrtek, se 
bodo predstavih učenci OŠ 
Šempeter, v petek bodo na-
stopili MePZ Žalec, kitarski 
duet, gledališka skupina KUD 
Grifon Šempeter in MPZ Sa-
vinjski zvon. V soboto bodo 
v antičnem parki nastopili 
MPZ Petrovče, citrarka Gita 
Galič in Folklorna skupina 
KUD Grifon Šempeter. Vse 
prireditve se bodo pričele ob 
20. uri. V soboto, 29. junija, 
pa bo ob 11. uri slavnostno 
odprtje prenovljene šempe-
trske regionalke. V društvu 
mladih želijo pomemben do-
godek še posebej proslaviti, 
zato vabijo vse lastnike nek-
daj popularnih »hroščev«, da 
se s svojimi avtomobili pri-
družijo slavnostni povorki. 
Podrobnejše informacije na 
tel. 041-783 065. 

Gasilski jubilej 
v okviru praznovanja kra-

jevnega praznika na Rečici ob 
Savinji bodo po pohodu mla-
dih planincev in ponedeljkovi 
maši v soboto, 22. junija, 
proslavili 120-letnico obstoja 
PGD Rečica ob Savinji. Ga-
silsko praznovanje bodo 
združili s slavnostno sejo sve-
ta KS, ob 18. uri pa pričeli 
prireditev z izjemno bogatim 
kulturnim programom. 

US 



Šolsko leto, ki bi 
ga radi ponovili 

v o š Franja Malgaja v Šentjurju 
skušajo v šolsko delo kar najbolj pri-
tegniti tudi starše svojih učencev. Že 
zaradi bližnjih počitnic sodijo med 
najbolj odmevne in hkrati tudi slo-
vesne prireditve Šolski utrinki. Pred 
dnevi so na njih podelili priznanja 
in nagrade najbolj uspešnim učen-
cem in ravnatelj Marjan Gradišnik 
ponosno ocenjuje letošnjo generaci-
jo kot eno takšnih, ki se le redko po-
novi v življenju učitelja. 

Šolske utrinke so letos že drugič za-
snovali v druženju učencev in staršev v 
devetnajstih ustvarjalnih delavnicah, pri-
pravili so razstavo, kulturni program in 
zabavni kviz, na koncu pa najboljšim 
učencem podelili še priznanja. Rdečo nit 
prireditve je zastavila Bojana Potočnik, 
za nadvse izvirno tehnično izvedbo pa je 

poskrbel Damjan Ferlič. Čeprav priredi-
tve malgajevcev slovijo po izvirnosti in 
so polne presenečenj, v šoli letos prizna-
vajo, da so jih zasenčili v podružnični 
OŠ Blagovna, kjer so pred tedni prazno-
vali 100 let pouka v istem poslopju. 

V letošnji generaciji osmošolcev za-
gotovo izstopa Luka Vlaovič, ki je na 
državnih tekmovanjih osvojil kar šest 
zlatih in eno srebrno priznanje, kar je 
silno redko, če že ne kar prvič v Slove-
niji. Za naj-športnika šole so letos iz-
brali Nejca Pusserja, ki košarko treni-
ra pri Alpos Kemoplastu, igra odbojko, 
tekmuje v atletiki,... ob vseh športnih 
talentih pa ga odlikuje tudi izjemen fair 
play. Sicer pa se šola lahko pohvali z 
zlatimi priznanji iz znanja matematike, 
slovenščine, kemije, zgodovine, logike, 
ima državna naslova v Veseli šoli, ne zao-

staja niti v znanju angleškega jezika in 
na športnem področju, kjer so državni 
ekipni prvaki v krosu. ' 

Župan občine Šentjur Jurij Malo-
vrh s sodelavci pripravlja jutri, v pe-
tek, v Ipavčevi hiši sprejem za os-
mošolce iz občine, ki so vseh osem 
let osnovnega šolanja zaključili z 
odličnim uspehom. Letos so v šestih 
osnovnih šolah: Franja Malgaja in 
Hruševec v Šentjurju, v Dramljah, 
na Ponikvi, v Slivnici in na Planini 
takšnih super odličnjakov našteli kar 
69. 

Izkazali so se tudi na državnem tek-
movanju Mladih tehnikov in na držav-
nem srečanju mladih čebelarjev. 

IVANA STAMEJČIČ 

Parada za malo maturo 
Okoli 200 osmošolcev, ki so letos zaključili šolanje v 

osnovnih šolah šentjurske občine, se je v petek popold-
ne zbralo na Mestnem trgu in še enkrat, po valetah, ki so 
jih pripravili že prej, znova zaplesalo pod strokovnim 
vodstvom Plesnega vala iz Celja. 

Parado malih maturantov so v občini vključili v program 
prireditev Šentjurskega poletja 2002; skupaj z organizator-

jem, celjsko plesno šolo, pa načrtujejo, da bi ob šentjurskih 
osmošolcih prihodnje leto s plesnimi paradami osnovno 
šolanje zaključilo kar največ mladih po različnih krajih Slo-
venije. Po prikazu naučenih plesnih korakov, so v enotne 
črne in oranžne majice oblečeni osmošolci sproščeno za-
plesali še s skupino Game over. 

IS, Foto: TRIARTES 

Zlate petice za slovo 
Laški župan Jože Rajh s sodelavci je v ponedeljek v 

zdraviliškem salonu pripravil sprejem za najboljše os-
mošolce iz občine; za odličnjake, ki so vseh osem let 
šolanja domov prinašali spričevala, polna petič. 

Sprejem za ves čas osnovnošolskega izobraževanja odlič-
ne učence v Laškem pripravljajo že dobro desetletje, zadnja 
tri leta pa odličnjakom župan Jože Rajh podeli tudi poseb-

ne plakete ter zlate obeske v obliki petice, saj so občinski 
svetniki Zlato petico uvrstili med najvišja občinska prizna-
nja in nagrade. Letos zaključuje z odličnim uspehom os-
novnošolsko izobraževanje v vseh osmih letih 35 učencev; 
od tega kar 32 iz OŠ Primoža Trubarja v Laškem in trije iz 
OŠ Antona Aškerca v Rimskih Toplicah. 

IS, Foto: TRIARTES 

Začetek poletja 
pod Ipavčevo lipo 

s parado malih maturan-
tov v petek popoldne in so-
botnim Večerom pod Ipav-
čevo lipo so se v Šentjurju 
začele letošnje poletne pri-
reditve. 

»Šentjursko poletje je pr-
vič zaživelo lani, organiza-
torje različnih prireditev pa 
smo z razpisom k sodelova-
nju povabili tudi letos. Izmed 
prijavljenih smo izbrali na-
justreznejše; tako da čakajo 
občane do konca poletja raz-
lične plesne, gledališke, glas-
bene, literarne, športne in li-
kovne prireditve, katerih or-
ganizatorji bodo naša območ-
na izpostava Javnega sklada 
za kulturne dejavnosti, Ple-
sni val Celje, Ženska vokal-
na skupina skladateljev Ipav-
cev Šentjur, Humanitar, kra-

jevna skupnost, turistično in 
druga društva iz Gorice pri 
Slivnici, Šentjurski muzikan-
ti, PGD in Klump Planina, 
Študentski klub mladih Šent-
jur ter likovno in literarno 
društvo iz Šentjurja,« našte-
va Martina Ljubej in doda-
ja, da je glede na lanske iz-
kušnje tudi letos v Šentjurju 
in drugih večjih krajih v ob-
čini pričakovati dober odziv. 
Tako je bilo že v soboto zve-
čer, ko so pod Ipavčevo lipo 
v Zgornjem trgu nastopili žen-
ska vokalna skupina in žen-
ski pevski zbor skladateljev 
Ipavcev iz Šentjurja, sopranist-
ka Barbara Lesjak, Komorna 
zasedba glasbene šole iz Žal-
ca in domači literati. 

IS, 
Foto: MATEJ NOVAK 

S koso v breg 
Na kmečkih igrah, ki so jih skupaj s prikazom delova-

nja kmetijskih strojev šempetrskega Sipa pripravili v so-
boto v Svibnem pri Radečah, so se ekipe pomerile v seka-
nju, molži, šaljivih igrah ter grabljenju in pred tem še 
košnji. 

Za slednjo je bil popoldanski čas nekoliko manj prime-
ren, saj so sicer ostre kose pregreto travo v breg rezale poča-
sneje in tudi na oko ne tako lepo, kot če bi bila na njej 
jutranja rosa, a vztrajnosti ni manjkalo ne tekmovalcem ne 
gledalcem pri vzpodbujanju. 

IS, Foto: FRANC ŠEŠKO 



Luknje v cesti in občinski malhi 
čeprav naj bi vonarsko cesto dokončali že pred leti, asfalt zaenkrat ostaja le pobožna želja 

Občina Podčetrtek je pred 
Šestimi leti na razpisu za pri-
dobitev sredstev za demo-
grafsko ogrožene prejela 
skupno 44 milijonov tolar-
jev, ki naj bi jih skupaj s 
svojim enakovrednim dele-
žem namenila za ureditev 
vonarske ceste, ki povezu-
je turistični občini Rogaško 
Slatino in Podčetrtek. V sled-
nji so se stvari zapletle, saj 
je del državnega denarja po-
rabila za druge namene. Ce-
sta ostaja nedokončana, dr-
žava pa se ne zgane. 

Občinski svet je pred leti 
sprejel sklep, da cesto ure-
dijo z državnimi sredstvi, k 
temu pa naj bi svoj delež v 
enakem znesku prispevala tu-
di Občina Podčetrtek. Na os-
novi tega sklepa je občina tudi 
pridobila 44 milijonov tolar-
jev državnega denarja. Z njim 
so sicer naredili poldrugi ki-
lometer težko pričakovane-
ga asfalta, potem pa se je pre-
nova ustavila. Še več, name-
sto da bi tudi občina prispe-
vala svojo polovico (44 mi-
lijonov), je celo od državne-
ga deleža odščipnila devet mi-
lijonov za prenovo druge ce-
ste. Tako so za prenovo po-
rabili samo 35 milijonov to-
larjev, je priznal župan Pod-
četrtka Marjan Drofenik. In 
dodal, da občina odščiplje-
nega deleža ter svojega dela 
finančnih sredstev trenutno 
ni zmožna zagotoviti. 

Vonarčani in tamkajšnji 
lastniki vikendov so prepri-
čani, da sta za nastali polo-
žaj kriva prva moža lokalne 
skupnosti - župan Drofenik 
in podžupan ter obenem 
predsednik Krajevne skup-
nosti Pristava Srečko Gobec. 
Njuna medsebojna nesoglas-
ja že dolgo niso več skriv-
nost. To se je doslej najbolj 
očitno kazalo pri sprejema-
nju sklepov tamkajšnjega ob-
činskega sveta, ki je vselej 
razklan na dvoje. Kljub šte-
vilnim Gobčevim očitkom na 
rovaš župana, pa Vonarčani 
krivdo za nastali položaj pri-
pisujejo obema. Župan naj 
bi vzel še tisto nekaj denar-
ja, ki jim ga je podarila dr-
žava, Gobec pa naj bi po 
mnenju krajanov spor upo-
rabil le kot orožje za maš-
čevanje županu. »Predsednik 
krajevne skupnosti Srečko 
Gobec še do pred nekaj let 
ni vedel za Vonarje, tako da 
smo si sami napeljevali te-
lefon in vodovod, sedaj pa 
vzdiguje glas,« so bili ogor-
čeni krajani. 

Ti so konec aprila podpi-
sali protestno pismo in ga 
med drugim naslovili tudi na 
ministrstvo za gospodarske 
dejavnosti in vladni kabinet. 
Medtem ko se ministrstvo na 
dopis sploh ni odzvalo, so 
drugi obljubili, da bodo pre-
verili, za kaj pri vsem sku-
paj gre. In pri tem je ostalo. 

Odločitev pod 
prisilo? 

župan Podčetrtka Marjan 
Drofenik trdi, da se vodstvo 
krajevne skupnosti in svetni-
ki iz Pristave za nesrečno vo-
narsko cesto sprva sploh ni-
so zanimali. »Sredstva iz dr-
žavnega proračuna smo res 
dobili, vendar sem moral 
pod prisilo določenih krogov 
iz Krajevne skupnosti Prista-
va denar nameniti za drugo 
cesto v njihovi krajevni skup-
nosti,« trdi župan Drofenik. 
»Plošča se je sčasoma obrni-
la in z orožjem, ki sem jim 
ga pač dal v roke, so se obr-
niU proti meni. Za denar ne 
bi mogli reči, da smo ga ne-
namensko uporabili, ni pa bil 
v celoti porabljen za tisto, če-
mur je bil namenjen. Cesto 
bi lahko uredili tudi v dveh 
letih, seveda, če se bomo od-
povedali drugim naložbam,« 
je še poudaril. Obnova se le-
tos prav gotovo ne bo nada-
ljevala, saj naj bi občina do-
končno poravnala dolg iz 
preteklih let. Ta je zaradi šte-
vilnih naložb v obnovo ob-
činskih cest zrasel na 50 mi-
lijonov tolarjev. Kljub temu 
pa Drofenik ostaja optimist. 

»Govorice ne 
držijo« 

Podžupan Srečko Gobec 
zavrača trditve, da krajani tr-

pijo na račun medsebojnih 
razprtij med njim in župa-
nom. Prav tako po njegovem 
ne drži, da je krajevna skup-
nost dobro vedela, kam je šel 
denar, in celo predlagala, da 
se denar nameni za ureditev 
drugih cest v Pristavi in oko-
lici. »Drži le tisto, kar je raz-
vidno iz proračuna oziroma 
zaključnega računa,« je kra-
tek in jedrnat Gobec. »Obči-
na je v Ljubljano poslala skle-
pe občinskega sveta, da bo 
pripravljena sofinancirati 
projekt. Poslali pa so lažne 

račune. Prav zato smo poda-
li ovadbo proti županu. S tem 
krajevna skupnost prav go-
tovo nima nobene zveze. 
Svetniki iz Pristave smo že 
od vsega začetka poudarjali, 
da je potrebno najprej ure-
diti vonarsko cesto, šele po-
tem naj sledijo drugi projek-
ti,« si je Gobec obrisal roke. 

Kdo govori resnico in kdo 
ne, bo tako ali tako na kon-
cu pokazal čas. Ministrstvo 
za gospodarske dejavnosti 
vztrajno molči, kot da pri-
čakuje, da se bodo nesoglas-

ja razrešila z medsebojni-
mi dogovori vpletenih stra-
ni. Kar pa se zdi še najmanj 
verjetna možnost. Ne gle-
de na redko poseljeno ob-
močje, prazno občinsko 
malho in velike dolgove bi 
morala biti cesta končana. 
Tako pa so najkrajši konec 
potegnili ravno krajani Vo-
narja. Katerih edina napa-
ka je, da so za svoje pred-
stavnike izvolili ljudi, ki ne 
zmorejo kulturnega dialo-
ga-

BOJANA JANČIČ 

Namesto asfalta in široke ceste - luknje in prah. 

Vinska 
cesta 

Na Turistični kmetiji Mi-
jošek v Zg. Negonjah pri 
Rogaški Slatini so pred-
stavniki občine skupaj z 
vodstvom Vinogradniške-
ga društva Rogaška pred 
številnimi povabljenci 
slavnostno odprli svoj del 
Šmarsko-virštanjske vin-
ske turistične ceste. 

Namen projekta, ki ga je 
sofinanciralo ministrstvo za 
kmetijstvo, gozdarstvo in 
prehrano, je bil povezati oko-
liške vinarje v razpoznavno 
celoto in tako obogatiti tu-
ristično ponudbo. Zbrani 
slatinski vinarski srenji se je 
ob tej priložnosti za krajši 
čas pridružil tudi kmetijski 
minister Franci But, katere-
ga korenine izvirajo ravno 
iz teh krajev. 

Po pozdravu in čestitkah 
župana Branka Kidriča je 
zbrani množici spregovoril 
tudi predsednik Vinograd-
niškega društva Rogaška 
Franci Jankovič in pouda-
ril prizadevanja domačih 
pridelovalcev vina, ki daleč 
naokrog slovijo po odlični 
kapljici. 

V prihodnje naj bi luč sve-
ta usedale tudi razglednice 
in plakati, ki jim bo moralo 
slediti še aktivno trženje po-
nujenih domačih izdelkov. To-
vrstno dejavnost naj bi prev-
zela slatinska lokalna turistič-
na organizacija skupaj s ho-
telirji in drugimi turistični-
mi delavci. 

B. JANČIČ 

Čebelice v Dobju 
Ob letošnjem dnevu šo-

le so v Dobju predstavili 
projekt »Čebelice - naše 
prijateljice«, ki ga je pred-
lagala vodja projektne 
skupine Marija Robič, v 
izvedbi pa je sodelovalo 
vseh 160 otrok, kolikor 
jih obiskuje šolo ter čla-
ni čebelarskega krožka z 
mentorjem Borisom Pu-
šnikom. 

V OŠ Dobje imajo 10 pa-
njev in pridelajo letno 150 
kg medu. Če bodo ocene 
strokovnjakov ugodne, bo-
do šolski med opremili s 
posebno blagovno znamko 
in ga poskušali tudi tržiti. 
Ob dnevu šole so pripravi-
li prikaz točenja medu, v 
telovadnici so pripravili 
razstavo opreme, fotogra-
fij, likovnih del na steklu 
in lesu, izdelanih spomin-
kov in peciva z dodatki me-
du. Vsak obiskovalec je do-
bil spominek z medico ali 

medom. Srečanja so se ude-
ležili tudi čebelarji s Pla-
nine pri Sevnici, saj so 

učenci tudi člani njihove če-
belarske družine. 

TV 

Člani čebelarskega krožka v OŠ Dobje z mentorjem Borisom Pušnikom 
(drugi z leve) so ob dnevu šole in predstavitvi raziskovalne naloge 

pokazali točenje medu. 

Odličnjaki v Kozjem in 
Lesičnem 

župan občine Kozje Jože 
Planine je sprejel odličnja-
ke in dobitnike priznanj na 
različnih tekmovanjih v mi-
nulem šolskem letu na os-
novnih šolah Kozje in Lesič-
no. V OŠ Kozje je 8. razred 
z odličnim uspehom konča-
lo 11 učencev. Ravnatelj Ivan 
Štendler z učitelji je vesel, 
da so učenci osvojili tudi več 

drugih priznanj na občin-
skih, regijskih in državnih 
tekmovanjih, posebej pa so 
ponosni na Matejo Trunk, ki 
je izdala samostojno pesniš-
ko zbirko, ter Sabino Mra-
mor, ki je državna prvaki-
nja v suvanju krogle za leto 
2 0 0 2 . ^ 

V OŠ Lesično so v konča-
nem šolskem letu imeli tri 

učence, ki so vsa leta šolanja 
končali z odličnim uspehom 
in osvojili številna priznanja: 
Andrej Jazbec, Renata Zidar 
in Tatjana Koštomaj. Letos je 
OŠ Lesično obiskovalo 138 
učencev, osmi razred je kon-
čalo 13, na novo vpisanih v 
1. razred za prihodnje šolsko 
leto pa je 11 otrok. 

TV 

Kozjanski park 
na Laponskem 

Kozjanski park, ki je že 
tri leta partner mednarod-
ne mreže EUREX 21, je us-
pešno zastopal in predsta-
vil Kozjansko ter Sloveni-
jo na 30 let starem etno folk 
sejmu Jutajaiset na Lapon-
skem na Finskem, ki v de-
želi polnočnega sonca pred-
stavlja osrednji družabni 
dogodek. 

V tednu dni od 12. do 16. 
junija je delegacija Kozjan-
skega parka predstavila bo-
gato kulturno izročilo z no-
vo odkritimi tradicijami Koz-
janskega, moderno usmeri-
tev pri upravljanju zavarova-
nih območij, trženje regio-
nalnih produktov in uslug v 
širšem evropskem prostoru. 
Na Laponskem so Kozjanci 
predstavili kakovostne regio-
nalne produkte in storitve z 
ekoloških kmetij, izdelke do-

mače obrti, izbrane primer-
ke nakita in uporabne pred-
mete iz bogate zakladnice 
kulturne dediščine. Sloven-
ska delegacija je med drugim 
obiskala tudi Božičkovo vas 
in navezala stike, da bi po-
pularni laponski Božiček 
kdaj v prihodnje obiskal tu-
di Kozjansko in Slovenijo. Vsi 
razstavljavci so pripravili kul-
turni program, Slovenijo pa 
sta na osrednjem festivalskem 
odru s slovenskimi narodni-
mi pesmimi zastopali citrar-
ka Tinka Budič in harmoni-
karka Indira Simunič. 

TV 



Prvi icoraic do 
čistilne naprave 

V Velenju so podpisali finančni memorandum za projekt ISPA 
Minister za evropske zadeve dr. Ja-

nez Potočnik in vodja delegacije 
Evropske komisije Ervvan Fouere sta 
v torek v Velenju podpisala finančni 
memorandum za okoljski projekt na 
velenjskem območju. 

Predstavniki delegacije Evropske ko-
misije v Sloveniji so ob podpisu pove-
dali, da Evropska unija Sloveniji iz pro-
grama okoljske in transportne predpri-
stopne pomoči ISPA namenja 4,5 mili-
jona evrov. Celotna vrednost projekta, 
s katerim naj bi občini Velenje in Šo-
štanj do konca leta 2005 zgradili skup-
no čistilno napravo in del vodovoda in 

tako prispevali k izboljšanju čistosti reke 
Pake in voda njenega porečja, pa znaša 
11,2 milijona evrov. 

Slovenija je s črpanjem sredstev ISPA 
za pomoč in izgradnjo okoljske in 
transportne infrastrukture začela leta 
2000. Z dobro in pravočasno izdela-
nimi strategijami ter z oblikovanimi 
in z evropske strani sprejetimi krite-
riji pa je do sedaj od Evropske skup-
nosti prejela 45 milijonov evrov. Ta-
ko je bilo podprtih šest projektov s 
področja okolja, med njimi tudi či-
stilne naprave v Celju, Lendavi in Slo-
venj Gradcu. Med projektnimi projekti 

pa je bila med drugim podprta tudi 
rekonstrukcija železniške proge Zidani 
Most - Maribor. 

V letošnjem letu čaka na sredstva 
ISPA še pet projektov, že več kot eno 
leto pa potekajo tudi intenzivne priprave 
za pridobitev popolne tehnične in fi-
nančne odgovornosti za upravljanje s 
sredstvi ISPA, ki mu bo leta 2004 s pred-
videnim vstopom Slovenije v Evropsko 
unije sledil prehod na črpanje sredstev 
za investicijske projekte na področju 
okolja in prometa iz tako imenovane-
ga kohezijskega sklada. 

PR 

Razstava del Elde Piščanec 
Na Velenjskem gradu so ob 35. ob-

letnici slikarkine smrti konec prejš-
njega tedna odprli retrospektivno raz-
stavo del Elde Piščanec. 

Na ogled je 96 del, ob razstavi pa je 
izšel katalog, v katerem je evidentira-
nih 489 umetničinih del. Elda Pišča-
nec se je posvečala slikarstvu in grafi-
ki, poskusila se je tudi v stenskem sli-
karstvu. Ustvarjala je predvsem portrete 

in tihožitja. Na začetku svoje umetniš-
ke poti je pod Jakopičevim vplivom us-
tvarjala postimpresionistična dela. Ka-
sneje se je odmaknila od sočasnih li-
kovnih dogajanj in ustvarjala izvirna 
in samosvoja dela. 

Razstava, ki bo odprta do 28. sep-
tembra, sodi v sklop predstavitev 
manj znanih slovenskih umetnikov, 
vezanih na Velenje in okolico, ki jih 

pripravljajo v galeriji Kulturnega cen-
tra Ivan Napotnik v Velenju. V okvi-
ru tovrstnih študijskih projektov so 
doslej izdali monografije Ivana Na-
potnika. Mire Pregelj, Alojza Zavo-
lovška in Franceta Rotarja ter obsež-
nejše kataloge ob preglednih razsta-
vah Cirila Cesarja, Majde Kurnik in 
drugih. 

PR 

Varstvo za 4 0 oseb 
Minister za delo, družino in social-

ne zadeve dr. Vlado Dimovski in ve-
lenjski župan Srečko Meh sta v po-
nedeljek v Velenju podpisala pogod-
bo o sodelovanju pri izgradnji prizid-
ka k centru za vzgojo, izobraževa-
nje in usposabljanje, ki je del velenj-
skega varstveno delovnega centra. 

Minister Dimovski je ob tej prilož-
nosti povedal, da bo resorno ministrs-

tvo prispevalo 52 odstotkov vseh sred-
stev, celotna naložba pa je vredna 283 
milijonov tolarjev. Velenjska občina je 
doslej prek različnih dobrodelnih pri-
reditev v ta namen že pridobila 30 mi-
lijonov tolarjev. 

Župan Srečko Meh je ob podpisu po-
godbe napovedal, da bo velenjska ob-
čina še letos objavila javni razpis za iz-
gradnjo omenjenega prizidka, gradbe-

no dovoljenje pa naj bi pridobili že pri-
hodnji teden. Vsa gradbena dela bodo 
predvidoma zaključena do leta 2003. 
Posodobljeni varstveno delovni center, 
ki bo postal regijski center za Upravne 
enote Velenje, Mozirje in Žalec, bo nu-
dil varstvo največ 40 osebam s poseb-
nimi potrebami. V Sloveniji je trenut-
no 2200 oseb s posebnimi potrebami, 
ki potrebujejo dnevno varstvo. PR 

Sprejem za osnovnošolce 
Župan Mestne Občine Velenje Srečko Meh je v ponede-

ljek v Glasbeni šoli priredil slavnostni sprejem za učence, 
ki so letošnje šolsko leto končali z odličnim uspehom. 

Na prireditvi je odličnjakom podaril knjigo Matjaža Kmecla 
Bridkost po slovensko, v kulturnem programu pa so nasto-
pili pevci iz Centra srednjih šol in učenci iz velenjske glas-
bene šole. 

Med 77 odličnjaki je v letošnjem letu osnovno šolo kon-
čalo kar 18 učencev, ki so bili odhčni vseh osem let. V vseh 
teh letih pa so si prislužili še številna druga priznanja. Med 
najuspešnejšimi so Daša Kolar iz Osnovne šole Gorica, Sa-
nja Kovačevič iz OŠ Gustav Šilih, Alja Martinjak iz OŠ Liva-
da ter Peter Lendero iz OŠ Livada. 

LOJZE OJSTRŠEK 

Sedeminsedemdeset velenjskih odličnjakov. 

IVELEN J S K I OBRAZI 

Pomembna je 
volja do dela 

Jurij Vižintin: »Velenje je dobra 
odskočna deska za korak naprej.« 

Jurij Vižintin. Fotograf, 
ki v svojem življenju na 
prvo mesto postavlja roke-
nrol, potem voljo do dela 
in odprtost do ljudi. Izkuš-
nje si je nabiral v Ljublja-
ni, na Mladini in še na ne-
katerih drugih fotograf-
skih agencijah. Pred do-
brimi osmimi meseci se je 
vrnil iz Amerike, kjer je 
eno leto izpopolnjeval svo-
je fotografsko znanje. Tre-
nutno pa v Velenju največ 
energije pušča v Foto klu-
bu Zrno. 

Kakšni so bili vaši foto-
grafski koraki? 

Fotografijo sem spoznaval 
postopoma. Najprej črno be-
lo, zatem reportersko, repor-
tažno in studijsko fotografi-
jo, v zadnjem času pa se zo-
pet vračam k črno beli foto-
grafiji. 

Ameriška izkušnja. Ka-
ko je prišlo do nje? 

V Ameriko sta me pripe-
ljala predvsem prenasičenost 
z delom in želja po spozna-
vanju novega. Predvsem pa 
sem hotel na lastni koži ob-
čutiti, če so tamkajšnji ljud-
je in fotografi res toliko boljši 
od nas. Ugotovil sem, da nam 
v Sloveniji znanja ne manj-
ka. Res pa je, da je naš trg še 
premalo razvit. Mi je pa ta 
izkušnja dala popolnoma nov 
delovni in ustvarjalni zagon. 

Najboljša fotografska iz-
kušnja? 

Lepo je videti Debie Harry 
od Blondie, ko ji podariš sli-
ko Davida Bowiea in se ti po-
tem od navdušenja še deset 
minut zahvaljuje. Drugače pa 
je vsaka fotografija zase po-
vsem nova izkušnja. Vedno 
se namreč soočaš z novimi 
stvarmi, vedno se naučiš ne-
kaj novega. In prav to mi da-
je tisti pravi delovni zagon. 

Znane osebnosti pred va-
šim objektivom? 

Skupina ZZ Top, David Bo-
wie, BB King, pa tudi nekaj 
znanih politikov, vendar se 
z njimi ne bi hvahl. 

Kakšen status ima foto-
grafija v Velenju? 

V zadnjem času se zopet 
prebuja Foto klub Zrno, ki 

je bil že pred 20 leti eden od 
najbolj uspešnih v Sloveniji 
in celo na področju bivše Ju-
goslavije. Ponovno ga postav-
ljamo na noge, predvsem pa 
je pomembno, da zanimanje 
za fotografijo raste pri mla-
dih. Žal pa nam sredstva tre-
nutno onemogočajo, da bi de-
lali tako, kot smo si zamisli-
li. Čeprav smo brez nekega 
pravega denarja že ogromno 
naredili. 

Odpira Amerika vrata tu-
di v Sloveniji? 

Odpira jih tako, da imam 
še vedno stike s tamkajšnji-
mi ljudmi in sem vedno na 
tekočem, kaj se tam dogaja. 
Ameriški način fotografije se 
namreč zelo razlikuje od 
Evropskega. 

Velenje kot mesto? 
Pravijo, da je mesto prilož-

nosti. Čeprav te priložnosti 
še nisem našel, bo vedno os-
talo dobra odskočna deska, 
za korak naprej. Seveda pa 
lahko svoje izkušnje unovčim 
tudi tukaj. 

PETER RAKAR 

Avtoportret Jurija Vižintina (desno) z angleško skupino Therapy. 

BESEDE 
T E D N A 

Atletinja Jolanda Čeplak 
o hitrosti na velenjskem mi-
tingu: 

»Prvi krog je bil zelo 
počasen, zato sem šlo. 
drugi krog veliko hitre-
je. « 



Zaljubljeni v 
knjižnico 

Odkar so pred dvema le-
toma uredili nove prostore 
knjižnice v Vojniku, doživ-
lja nekoč kritizirana enota 
Osrednje knjižnice Celje 
novo pomlad. Prvo leto de-
la v primernejših prostorih 
ji je prineslo 73 odstotkov 
novih članov, lansko leto 
še 23 odstotkov, izposoja pa 
je v tem času porasla kar 
za 260 odstotkov. 

Nad številkami je bil pre-
senečen tudi direktor osred-
nje knjižnice mag. Brane Go-
ropevšek, ki je na zadnji se-
ji občinskega sveta v Vojni-
ku predstavil delovanje knjiž-

nice. Sicer pa namenja obči-
na Vojnik za redno dejavnost 
knjižnice letos dobrih 10 mi-
lijonov tolarjev, tri milijone 
več kot lani, ko je znesek za-
doščal komaj za tekoče po-
slovanje knjižnice. Knjižni-
ca tako ni prejela lani nobe-
nega denarja za nakup novih 
knjig, zato je pomagala bral-
cem s pomočjo medknjižnič-
ne izposoje. 

Po podatkih iz osrednje 
knjižnice namenja vsak ob-
čan Vojnika za knjižničars-
tvo 1700 tolarjev, kar je bis-
tveno manj kot v Celju, kjer 
pride na občana kar 4500 to-

larjev (državno povprečje 
znaša 3 tisoč tolarjev). Svet-
nike s Frankolovega je zani-
mala tudi možnost potujoče 
knjižnice. Direktor knjižni-
ce jih je moral razočarati z 
dejstvom, da bodo morali, 
kljub temu, da imajo tako kot 
v Novi Cerkvi dovolj prebi-
valcev, počakati še tri do šti-
ri leta. 

Treba je povedati, da skr-
bijo v vojniški knjižnici nas-
ploh za živahnejši kulturni 
utrip kraja. Tako pripravijo 
na leto po več kot deset pri-
reditev. 

BRANE JERANKO 

Izšla je 
karta 

Dobrne 
Prejšnji teden je izšla tu-

ristična karta Dobrne, Na 
podrobnem zemljevidu ob-
čine so vrisane tudi raz-
lične tematske pešpoti, ko-
lesarske poti ter jahalna 
pot. 

Obiskovalce vodijo k raz-
ličnim turističnim zname-
nitostim in zanimivostim 
ter na razgledne točke. Na 
hrbtni strani karte je njihov 
podrobni opis ter predsta-
vitev občine v besedi in sli-
ki. Besedilo je v sloven-
skem, nemškem in angleš-
kem jeziku. 

Karto bo mogoče kupi-
ti v novem TlC-u na Do-
brni ter v občinski stav-
bi, dogovarjajo pa se še z 
zdraviliščem in sosednji-
mi Tiči. Izdala jo je obči-
na Dobrna, ki jo je pro-
jekt stal blizu 3 milijone 
tolarjev. 

BJ 

Dobrna na 
mivk i 

Na Dobrni so predali na-
menu novo odbojkarsko 
igrišče na mivki. To je v 
sklopu igrišč pri osnovni šo-
li, uporabljajo pa jih lahko 
vsi krajani. 

Igrišče na mivki je pope-
stritev poleg klasičnega od-
bojkarskega igrišča, saj je 
odbojka na Dobrni posebej 
priljubljena. Tako delujeta 
v odbojkarski sekciji žen-
ska in mlajša moška ekipa. 
Projekt igrišča na mivkf je 
pripravila občina, ki je 
opravila delo preko javnih 
del. Njihovo vrednost oce-
njujejo na dva milijona to-
larjev. 

Odprtje je bilo v okviru 
praznovanja občinskega 
praznika. Ob tej priložno-
sti so pripravih odbojkar-
ski in košarkarski turnir. 
Igrišče za košarko je namreč 
dobilo novo asfaltno prevle-
ko. BJ 

Najprej v TIC 
Na Dobrni so v soboto, 

med praznovanjem občin-
skega praznika, slovesno 
odprli prostore Turistično-
informacijskega centra 
(TIC). Pomembno turistič-
no pridobitev so uredili v 
stavbi, ki je v neposredni 
bližini največjega hotela. 

Obiskovalci občine pod 
Paškim Kozjakom naj bi 
tam prejeli vse potrebne in-
formacije o kraju in ponud-
bi, v TIC bi med drugim 
prav tako pripravljali pri-
reditve, trenutno pa že po-

tekajo priprave za izobra-
ževanje lokalnih turističnih 
vodnikov. Ti bodo delova-
li v njegovem okviru. 

Ustanovitev TIC je finan-
cirala občina Dobrna, ki jo 
je to stalo približno 4 mi-
lijone tolarjev. V okviru jav-
nih del bosta v njem delala 
dva mlada, visoko izobra-
žena domačina, Boštjan 
Bred in Karla Marovšek. 
Doslej je opravljala v po-
letnih mesecih podobno de-
javnost pisarna turistične-
ga društva. BJ 

Baloni nad Vojnikom 
z zgodnjo sobotno glas-

beno budnico se je začel Ba-
lonarski festival Vojnik 
2002, ki je trajal vse do no-
či. Na letošnjem, že petem 
festivalu, je sodelovalo tri-
najst balonov Slovenije in 
Hrvaške. 

Festival je bil deloma tek-
movalnega značaja, z jutra-
njim in večernim lovom na 
lisico v smeri proti Dram-
Ijam. Pred lovom je pole-

tel en balon nekaj minut 
pred ostalimi, ki so ga nato 
lovili, zmagovalec pa je bil 
tisti, ki se mu je najbolj prib-
ližal. Skupni zmagovalec le-
tošnjega lova je Igor Cen-
trih iz velenjskega balonar-
skega kluba. Med lovom so 
za popestritev iz balonov 
skakali padalci iz Prekmur-
ja. 

Glavni organizator veli-
kega festivala je Balonarski 

klub Vojnik, ki je v sode-
lovanju z drugimi pripra-
vil čez dan še zanimiva 
športna tekmovanja. Med 
popestr i tvami je bil tudi 
prihod helikopterja Sloven-
ske vojske, ki je prikazal 
gašenje z vrečo vode. Fe-
stival je bil v sklopu praz-
novanja krajevnega prazni-
ka Vojnika. 

BJ 
Foto: GK 

Obnova hotela Dobrna 
v Toplicah Dobrna so napovedali, da bodo 

začeli s popolno prenovo hotela Dobrna 
25. junija, ko bodo hotel v celoti zaprli. 

Njihovo zdravstvo se bo zato začasno pre-
selilo v prostore Zdraviliškega doma in ho-
tela Švicarija, kjer bo sredine avgusta, ko na-
povedujejo odprtje povsem prenovljenega ho-
tela Dobrna. 

Med prenovo hotela z 220 ležišči bodo po-
skrbeli za obnovo sob, hodnikov ter za nova 
dvigala, obnovili restavracijo, kjer bodo po-

skrbeli za klimatizacijo, celotni zdravstveni 
del ter bazen. Tega nameravajo razširiti z otroš-
kim bazenom in masažnim bazenčkom. 

Predvideni povezovalni hodnik do hotela 
Higiea letos ne bo prišel na vrsto, saj so se 
odločiU, da bodo daU prednost izgradnji no-
vega bazenskega kompleksa, ki bo za hote-
lom. Tega bi zgradili prihodnje leto, ko bi 
poskrbeli za dodatni notranji ter za zunanji 
bazen. Slednjega na Dobrni še nimajo. 

BJ 

Po vinogradih nad Dobrno 
Na Dobrni so slovesno od-

prli Vinsko-turistično pot, 
ki vodi po vinogradih obči-
ne pod Paškim Kozjakom. 
Gre za krajšo in daljšo peš-
pot, ki se začneta na kme-
tiji Mihaela Šventa, pobud-
nika oživitve vinogradniš-
tva v tej občini ter dobitni-
ka letošnje Zlate plakete ob-
čine Dobrna. 

Krajša pot, ki jo je mogo-
če v celoti obiskati tudi z av-
tomobilom, je speljana mi-
mo vinogradniške kmetije 
Jurko na Klancu ter domači-

je Žeblar do nastajajoče tu-
ristične kmetije Matevža in 
Minke Švent. Daljša pot je oz-
načena mimo graščine Gute-
nek in Breclove kleti do To-
polška, mojstra starih obrti 
v Zavrhu, ter naprej do Bla-
žičeve kmetije v Vrbi. Na 
obeh poteh še ni uradnih vi-
notočev, zato naj bi bila no-
va pot vzpodbuda. 

Pot je označena z usmer-
jevalnimi tablami, z rume-
nimi črkami ter narisanim 
grozdom. Pot, ki je ena od 
večih, nastalih v zadnjem le-

tu, je namenjena tako go-
stom zdravilišča kot popot-
nikom in domačinom. Oz-
načena je na turistični karti 
Dobrne, ki bo izšla v tem ted-
nu. 

Pobudnik nove poti po ob-
čini je bil Mihael Švent, pro-
jekt je izdelal Boštjan Bred, 
ki dela v občinski upravi na 
področju turizma, financira-
la pa jo je občina Dobrna. Ot-
voritev je bila v okviru praz-
novanja občinskega prazni-
ka. 

BRANE JERANKO 

Pisarna pod Kozjalcom 
V okviru praznovanja občinskega praznika so na Do-

brni v petek slovesno odprli vrata Sprejemno-informa-
cijske pisarne celjske upravne enote. Ta bo občanom pri-
hranila približno dvajset kilometrov dolge vožnje v Ce-
lje. 

V pisarni, ki so jo uredili v pritličju občinske stavbe, lahko 
med drugim pridobijo osebne izkaznice in potne liste, ureja-
jo vse v zvezi s prebivališčem, prejemajo različna potrdila s 
področja osebnih stanj oziroma iz različnih matičnih evi-
denc ter za odobritev poslov s kmetijskimi zemljišči. Uradne 
ure pisarne upravne enote na Dobrni so ob ponedeljkih, sre-
dah in petkih. Sicer pa je upravna enota Celje pred kratkim 
odprla tudi informacijsko pisarno v Vojniku. BJ 



20 N A S I K R A J I I N L J U D J E 

Konjiška gora 
se je odprla 

Zmajčkova gozdna učna 
pot popelje popotnika v 
skrivnostni gozdni svet Ko-
njiške gore in mu razkrije 
delček njene lepote in bo-
gastva. 

Mogočna drevesa in drob-
ne cvetlice, ptice in divje ži-
vali, Stari grad in dvorec Treb-
nik, kamnolom in potok Gos-
podična... Očem skriti, nez-
nani ali premalo poznani, ži-
vi in neživi delci Konjiške go-
re se razkrivajo še v sliki in 
pisani besedi, skrbno pritr-
jeni na mogočna debla. V pe-
tek, ko so pot slovesno odpr-
li in se je nanjo odpravilo več 
sto ljubiteljev narave vseh sta-
rosti, so jim bih v pomoč še 
šolarji z zmajčki na majicah. 
Poznali so odgovore na vsa 
vprašanja. Kako tudi ne, saj 
je Zmajčkova gozdna učna 
pot nastala na pobudo Osnov-
ne šole Pod goro: »To je dro-
bec ustvarjalnosti otrok, uči-
teljev in staršev, ki so s po-
močjo Občine Slovenske Ko-
njice in v sodelovanju z Za-
vodom za gozdove Sloveni-
je, krajevno enoto Slovenske 
Konjice, lovci,, planinci in 
drugimi ljubitelji narave v 
enem samem šolskem letu 
uresničili zamisel, ki ponu-
ja tudi obilo možnosti za izo-
braževanje,« je ob odprtju po-
ti dejal ravnatelj šole Bojan 
Hrovat. 

MILENA B. POKLIČ 
Bolj kot rastline, minerali in kulturni spomeniki so najmlajše 

pritegnile živali, ki živijo na Konjiški gori: divje svinje, lisice, jazbeci... 

Od Osnovne šole Pod goro, kjer stoji vremenska hišica, se pot vzpne po cesti do in mimo pokopališča. Tik 
preden zavije navzdol v gozd, si na razgledni točki na levi strani lahko popotnik s pomočjo označenih 
zanimivosti ogleda velik del Dravinjske doline, Škalc in Pohorja v ozadju. V petek je svojim učencem pri razlagi 

pomagal tudi ravnatelj Bojan Hrovat. 

Šentovo stanovanje 
v Konjicah 

Šent Celeia, podružnica 
Slovenskega združenja za 
duševno zdravje, ima no-
vo pridobitev - stanovanj-
sko skupino v Slovenskih 
Konjicah, 

Čeprav je ta podružnica ena 
najmlajših, saj je bila usta-
novljena šele konec leta 
1999, je po številu enot že 
takoj za ljubljansko. Prvo sta-
novanjsko skupino so odpr-
li v Petrovčah pri Žalcu, dru-

go v Šmarju pri Jelšah, v Ce-
lju so odprli dnevni center, 
aprila letos pa je zaživela sta-
novanjska skupina v Sloven-
skih Konjicah, ki so jo vče-
raj (v sredo) slovesno odprli 
in predstavili javnosti. 

Kot je poudarila predsed-
nica Šenta Celeia Petra Ž. Ro-
šer, univ.dipl.soc.ped., so pri 
ustanavljanju stanovanjske 
skupine v Slovenskih Konji-
cah naleteli na izredno razu-

mevanje tako občine kot ob-
močnega združenja Rdečega 
križa, ki so jim pomagali pri 
opremi stanovanja. Stanova-
nje v ulici Toneta Melive je, 
tako kot ostala, s katerimi 
razpolaga Šent, kupilo mini-
strstvo za delo, družino in so-
cialne zadeve, ki skupaj s 
Fundacijo invalidskih in hu-
manitarnih organizacij pris-
peva tudi del sredstev za vzdr-
ževanje stanovanj in za pla-
čilo socialnega delavca, ki 
vsakodnevno pomaga stano-
valcem. »Čeprav smo nevlad-
na organizacija, brez podpore 
vlade ne bi šlo,« k temu do-
da Petra Ž. Rošer. 

V konjiškem stanovanju v 
mansardi novega stanovanj-
skega bloka je prostor za 4 
stanovalce. V njem trenutno 
bivajo trije, ki se v tem oko-
lju dobro počutijo. Življenje 
v stanovanjski skupini je očit-
no dobro izhodišče za samo-
stojno življenje, saj stanova-
nja Šenta Celeia v tem času 
zapuščata dva stanovalca, ki 
sta dobila svoje stanovanje in 
bosta zaživela samostojno 
(eden odhaja iz konjiškega 
stanovanja). Kljub temu pa 
stanovanj še ni dovolj: »O pra-
vi črni luknji lahko govori-
mo na področju Savinjske in 
Šaleške doline, kamor bomo 
svojo dejavnost širili v pri-
hodnje,« razkrije načrte Šen-
ta Celeia Petra Ž. Rošer. 

MILENA B. POKLIČ 

Odl ičnjaki 
nagra jeni 
Prejšnji teden sta konjiški 

in zreški župan Janez Jazbec 
in Jože Košir svojim »odlič-
nim« sokrajanom podarila 
simbohčna darilca in jim za-
želela veliko uspeha v prihod-
nosti. Med konjiškimi osnov-
nošolci je 23 odličnjakov, 
med zreškimi pa 19. Nagra-
dili so tudi štiri odličnjake 
Srednje strokovne in poklic-
ne šole Zreče. A. F. 



Nogometaši pred novo sezono 
Do začetka novega kroga lige Simobil so le še trije tedni 

Prvi krog lige Simobil bo 
odigran konec drugega ted-
na v mesecu juliju, danes 
pa bosta Nogometna zveza 
Slovenije in Združenje klu-
bov 1. slovenske lige skup-
no v Volčjem potoku orga-
nizirala tradicionalno pri-
reditev s podelitvijo priz-
nanj za dosežene uspehe v 
pretekli sezoni in z žrebom 
parov za novo sezono. 

V ehtni konkurenci bodo 
drugo leto zapored tri ekipe 
s Celjskega. 

Celjani so se 
vrnili 

zadovoljni 
Najboljše pogoje za pripra-

ve med prvoligaši s Celjske-
ga so imeli nogometaši CMC 
Publikuma. V češkem mestu 
Nymburk, 60 kilometrov od 
Prage, so imeli na voljo vse, 
kar je sicer namenjeno naj-
boljšim športnim ekipam. 
Pomembna so bila predvsem 
dobro pripravljena igrišča in 
tekaške steze, po naporih pa 
so prijale masaže ter upora-
ba bazena in savne. Trenerja 
Marijana Pušnika je zado-
voljila tudi tekma s Slavijo 
iz Prage (ekipa do 21 let), ki 
so jo Celjani z zadetkoma 
Domna Beršnjaka in Dra-
gana Čadikovskega dobili 
z 2:0. Pušnik je bil zadovo-
ljen z borbenostjo svojih va-
rovancev, ki so si pripravili 
veliko priložnosti in so po-
vsem zasenčili nasprotnika. 

Kljub intenzivnim treningom 
se na Češkem ni nihče poš-
kodoval, tako da so se v Ce-
lje nogometaši Publikuma vr-
nili zadovoljni in dobro pri-
pravljeni. 

Že v torek so Celjani go-
stovali v Ajdovščini pri Pri-
morju, v soboto se bodo na 
turnirju v Črni pomerili z 
Dravogradom, naslednji dan 
pa bo na Skalni kleti gosto-
val ruski prvoligaš Shinik (ob 
18. uri), za katerega igra bivši 
Publikumovec Aleksander 
Radosavljevič. S Celjani te 
dni vadi Štorovčan Oskar 
Drobne, ki bo zapustil Var-
teks - menda naj bi ostal v 
Sloveniji, a ne v Celju. 

Podpisala tudi 
Prednik in 

Rupnik 
Medtem ko se nogometa-

ši mučijo na kondicijskih pri-
pravah na Kopah, vodstvo 
Ere Šmartno še vedno sestav-
lja ekipo za novo sezono v 
hgi Simobil. Zvestobo vijo-
hčastim sta že obljubila bra-
nilec Beno Prednik iz Mu-
re, ki lahko povsem enako-
vredno zaigra tudi na polo-
žaju veznega igralca, in Da-
vorin Rupnik iz Osijeka, ki 
je zadnji dve sezoni igral za 
izraelskega prvaka Hapoela, 
tudi on bo okrepil šmarško 
vezno linijo. Marijan Blou-
dek ima na Kopah na preiz-
kušnji štiri tujce s področja 
bivše Jugoslavije. Marin 

Smoje (Hrvaška), Ramiz 
Husič in Špiro Stoisavlje-
vič (BIH) ter Ivan Dorič (Ju-
goslavija) se potegujejo še za 
dve mesti namenjeni tujcem. 
Zagotovo se bo potrebno od-
ločiti za kvalitetnega napa-
dalca, saj so bili v Šmartnem 
po odhodu Jovice Viča na 
tem mestu najbolj oslablje-
ni. Direktor Jože Krajnc je 
dodal, da dogovora s še dve-
ma slovenskima prvoligaš-
kima nogometašema še ni-
so sklenili. 

Danes ob 18. uri bodo 
Šmarčani v Slovenj Gradcu 
odigrali prijateljsko srečanje 
z novim prvoligašem Dravo-
gradom, v nedeljo pa bodo 
zaključili z višinsko vadbo in 
se do začetka prvenstva pri-
pravljali v Šmartnem ob Pa-
ki. V torek naj bi odigrali pri-
jateljsko srečanje z ekipo Sla-
ven Belupo iz Koprivnice, do-
govarjajo pa se tudi z ruskim 
Shinikom in zagrebškim Di-
namom. Generalko pred za-
četkom prvenstva bodo 7. ju-
lija odigrali na domačem 
igrišču s CMC Publikumom. 

Rudar na 
Pohoiju 

Tudi velenjski nogometa-
ši v tem tednu vadijo v pri-
jetnem hladu mariborskega 
Pohorja. Po nedeljskem pri-
jateljskem srečanju z Muro, 
ki se je končalo brez zadet-
kov, je Marjan Marjanovič 
svoje varovance odpeljal na 

višinske priprave, kjer bodo 
delo posvečali predvsem te-
lesni pripravljenosti, potrebni 
za napore v ligi Simobil. Mar-
janovič je bil z igro svojih va-
rovancev proti Muri zadovo-
ljen, saj je v času napornih 
priprav zelo težko prikazati 
kakovosten nogomet. Nogo-
metašem se je namreč poz-
nala utrujenost od težkih tre-

ningov, predvsem ob zaključ-
kih akcij. 

V Velenju imajo moštvo 
že sestavljeno, odprto je le 
še mesto tretjega tujca. Tre-
nutno je na preizkušnji Dra-
gan Mojetič iz Banatskih 
dvorov (Jugoslavija) in če 
bo zadovoljil pričakovanja, 
se bodo z njim dogovorili 
že v tem tednu. Na Pohorju 

bodo Rudarji odigrali pri-
jateljske tekme s hrvaškimi 
prvoligaši, ki so na Pohor-
ju prav tako na pripravah, 
v petek pa bodo gostovali 
na turnir ju ob počastitvi 
praznika občine Peca, kjer 
se bodo pomerili z doma-
čim četrtoligašem. 

PETRA ŠAFRAN 
Foto: TRIARTES 

Strelca za »češko zmago«- Čadikovski (desno) in Beršnjak (v ozadju levo). 

Super vzdušje ob 
velenjskem tartanu 

Največ pozornosti sta bila 
deležna glavna zvezdnika, do-
mača šampionka Jolanda 
Čeplak in svetovni rekorder 
na 110 metrov z ovirami Co-
lin Jackson. Zvezdnika sta 
po madžarskih tablicah do-
segla tudi najboljša časa mi-
tinga. Čeplakova je 800 me-
trov pretekla s časom 
1:59,52, Jackson pa je za tek 
na svoji progi porabil 13 se-
kund in 47 stotink. 

Velenjska Joli je poveda-
la: »Drugi krog sem pretekla 
v 58 sekundah, kar dosti po-
ve. Mislim, da zmorem že se-
daj okoU 1:57 ah celo hitre-
je. Pred evropskim prvens-
tvom v Miinchnu bom nasto-
pila štirikrat, po njem pa na 
mitingih v Ziirichu, Bruslju, 
Berlinu in Londonu.« 

Za soboto napovedani mi-
ting Celjskih knezov je od-
padel, kar je za celjsko atle-

tiko zaradi pomanjkanja fi-
nanc celo dobro, nikakor pa 
ni sprejemljiv način obveš-
čanja javnosti. 

Zmagovalcu memorialne 
discipline na velenjskem mi-
tingu je priznanje podelil ne-
koč odlični celjski šprinter 
Miro Kocuvan, in v petko-
vem večeru pod žarometi se 
je zdelo, kot da se je atietika 
preselila iz Celja v Velenje. 

PŠ, Foto: GK 

Velenjsko tribuno je napolnil menedžer Robert VVagner, ki je Čeplakovi dodal Colina Jacksona. 

Maraton 
državnosti 

Društvo maratoncev in 
pohodnikov Celje prireja 
tradicionalni, že 11. mara-
ton državnosti. Tekmovanje 
se bo začelo v soboto ob 10. 
uri na Glavnem trgu v pe-
tih različnih disciplinah 
(klasični maraton - 42 km, 
mali maraton - 21 km, skraj-
šani tek in družinski tek -
10 km ter otroški tek - 2 km). 
Organizatorji pričakujejo, 
da se bo klasičnega mara-
tona (dva kroga ob Savinji 
do Žalca in nazaj) udeleži-
lo več kot 200 tekmovalcev. 
Najboljši trije bodo preje-
li denarne nagrade, če bo-
do progo pretekli hitreje od 
2 ur in 45 minut, pri žen-
skah pa je zahtevani čas 3 
ure. 

Pajovič in Žvižej 
sta skavta Celeie 

Odločitev šele po sedemmetrovkah -
Okrepitev bo kar nekaj 

Na drugem mednarodnem 
turnirju v Celju so rokome-
tašice domače Celeie osvo-
jile drugo mesto, potem ko 
so v finalu klonile proti slo-
venski mladinski reprezen-
tanci šele v četrtem krogu 
izvajanja kazenskih stre-
lov. 

Celjanke so v finalu pred 
150 gledalci igrale odlično 
(Jelena Kikanovič 6 golov, Ti-
na Sotlar 5, Maja Novak 4, 
Maja Bihč 3), pa čeprav so 
morale reprezentanci prepu-
stiti Savičevo, Strmškovo in 
vratarko Vesno Lipovčič, ki 
je zaustavila strel z odločil-
ne sedemmetrovke (19:20).. 

Pri zmagovalkah sta igra-
li tudi Katja Čerenak in Mi-
ša Marinček iz Žalca, ki naj 
bi v naslednji sezoni oble-
kli dres Celeie. Novinka je 
vratarka Tina Brezovar, iz-
posojena od Krima, dekle 
Aleša Pajoviča. Iz Škofje Lo-
ke naj bi pridobili tudi Na-
dižo Pleško, že nekajletno 
spremljevalko Luke Žviže-
ja. 

Na preizkušnji je bila Ju-
goslovanka Zorana Petrovič, 
ki pa ni zadovoljila okusa tre-
nerja Milana Ramšaka in di-
rektorja Ernesta Marguča, 
ki je prepričal Toneta Gor-
šiča za nadaljnje strokovno 
sodelovanje. »Če uspemo z 
nakupi, lahko skočimo na 3. 
mesto v 1. A državni ligi in 
obenem v enega od evropskih 
pokalov. V1. krogu bomo 21. 
septembra odigrali lokalni 
derbi v Žalcu«, je bil odkrit 
Ernest Marguč. 

D. Š. 

Neutrudne Sankakujeve borke 
Na svetovnem B pokalu na Sardiniji so celjske judoistke 

znova potrdile svojo kakovost. Med tekmovalkami iz 21 
držav s štirih kontinentov je Lucija Polavder v supertežki 
kategoriji osvojila drugo mesto, v svojih kategorijah sta bili 
tretji Urška Žolnir in Petra Nareks, sedmi pa Nives Pere in 
Regina Jerneje. 



Obeta se vroče poletje 
Po skupščini Košarkarske zveze Slovenije sedaj še izredna skupščina 

čeprav je v ospredju na-
še športne javnosti še ved-
no nogomet, pa se v ozad-
ju dogajajo za košarko po-
membne stvari. V minulem 
tednu je bila v Ljubljani 
skupščina KZS, v klubih pa 
kljub mirovanju že počasi 
pripravljajo ekipe za novo 
sezono. 

Površno pripravljena in sla-
bo obiskana skupščina KZS 
je še enkrat več dokazala raz-
dvojenost klubov, tistih pro-
fesionalnih in ostalih v Slo-
veniji. Od 136 delegatov je 
bilo prisotnih le 39, ki pa so 
v burni razpravi, ki ji je ton 
dajal predsednik zveze Du-
šan Šešok, branili zgolj last-
ne interese. Ti pa so v zad-

njem obdobju košarko po be-
sedah enega od delegatov 
pahnili s prvega na četrto me-
sto priljubljenosti v Sloveniji. 

Največ očitkov je bilo na 
vodenje zveze, »ki je v rokah 
sodnikov, njen predsednik pa 
nima zveze s košarko«, kot 
se je izrazil eden od razprav-
ljavcev. Šešok je sicer v uvo-
du priznal del napak, krivdo 
pa je nato zvrnil na Jadran-
sko ligo, saj naj bi ta povsem 
izničila zanimanje za držav-
no prvenstvo. Hkrati je pou-
daril problem prevelikega šte-
vila tujih košarkarjev v naši 
ligi, saj se je v minuli sezoni 
v naših klubih zvrstilo kar 
108 tujcev, ki pa niso prine-
sli kvalitete in napredka! 

Predlagal je starostno ome-
jitev odhoda igralcev v tuji-
no, meja naj bi znašala 21 let. 

Žal pa je pozabil poveda-
ti, da je bil lani zelo glasen 
zagovornik tako Jadranske li-
ge kot neomejenega števila 
tujcev. Njegova nova predlo-
ga, da naj vsi klubi od začet-
ka igrajo v DP in da se števi-
lo tujcev omeji na tri, pa sta 
dvignila pritisk predstavniko-
ma Olimpije in Krke. 

Še izredna 
skupščina 

Devet klubov Hypo lige je 
podprlo predlog Lada Gor-
jana (Helios), ki omenja 
neomejeno število tujcev iz 
Evrope in dva »neevropejca«. 

vendar bi v prvem delu sezo-
ne in kasneje v boju za ob-
stanek lahko igrali le trije, 
šele v ligi za prvaka pa bi lah-
ko klubi razpolagali z vsemi. 
Kljub majhnemu številu de-
legatov je Šešok zahteval ta-
kojšnje glasovanje o svojih 
predlogih, a so ga nekako le 
prepričali, da se stvari pre-
stavijo na izredno skupščino, 
ki bo 1. julija. 

Vprašanje pa je, ali se bo-
do do takrat strasti umirile 
in bodo prišli do rešitve, ki 
bo ugodna za vse. Kajti v skupš-
čini zveze ima vsak klub po 
en glas in tako se lahko zgo-
di, da bo o usodi načina tek-
movanja in o ostalih pomem-
bnih zadevah odločil glas 

kakšnega četrtoligaša, kjer 
igrajo košarko zgolj za re-
kreacijo in kjer je pivo po 
koncu pomembnejše kot sa-
ma tekma. Kaj lahko se ure-
sniči že lanska napoved Olim-
pije, ki je ob podobnih teža-
vah enostavno povedala, da 
ima mednarodna liga pred-
nost pred domačimi dogaja-
nji in s tem tudi nakazala, da 
v primeru spora domače li-
ge sploh ne bo igrala. Pri tem 
pa ima trdno podporo pri vsaj 
še dveh slovenskih klubih. 

fiekai 
sprememb 

Proračun naj bi se tako kot 
pri šentjurskem Alposu Ke-
moplastu bistveno zmanjšal 

tudi v Zrečah, kjer je trener-
sko mesto že prevzel Memi 
Bečirovič iz Slovenske Bistri-
ce, sicer selektor mlajših re-
prezentanc Slovenije, a naj-
bolj znan kot oče enega vo-
dilnih slovenskih igralcev Sa-
nija Bečiroviča. 

V Laškem sicer še niso priš-
li v javnost z načrti za novo 
sezono, je pa jasno, da bodo 
z manj denarja le stežka ob-
držali ekipo skupaj. Slavka 
Duščaka vabi Krka, zanj se 
zanima tudi Gibona, kar ne-
kaj igralcem pa je potekla po-
godba in se že pogovarjajo z 
drugimi klubi. Kapetan Go-
ran Jurak namerava v tuji-
no. 

JANEZ TERBOVC 

N A KRATKO 

Bikerica slavila na cesti 
Cankova: Kolesarka iz Štor Sabina Rezar je državna prva-

kinja v cestni preizkušnji. Dirka je potekala od Cankove do 
Korovcev in nazaj. Rezarjeva je slavila v kategoriji' do 30 let 
in absolutno, v letošnji sezoni pa je postala tudi podprvaki-
nja v disciplini cross-country, kateri se najbolj posveča. 

Rezarjeva med gorsko preizkušnjo. 

Spet 
Miroteksovke 
Jesenice: Na zadnjem žen-

skem članskem tekmovanju v 
kegljanju, sta med dvojicami 
Barbara Fidel in Andreja Raz-
lag z 897 podrtimi keglji pri-
borili Miroteksu nov državni 
naslov. Lanskoletni prvakinji 
Marika Kardinar in Biserka Pe-
tak sta pristali na petem me-
stu. Kegljavke Miroteksa so se 
izkazale tudi v mlajših kate-
gorijah. Pri starejših deklicah 
sta slavili Rada in Nada Savič, 
drugi pa sta bili Anja Kozmus 
in Katarina Petak. Med dekli-
cami starimi 13 let sta bih naj-
boljši Celjanki Polona Rogi-
na in Maja Lešnik, še pri dve 
leti mlajših pa sta podprvaki-
nji postali Tina Hohnjec in Ve-
sna Arhanič. (J.K.) 

Frasova 
ugnala vse 

Slavonska Požega: Keg-
Ijači Medobčinskega društva 
slepih in slabovidnih Celje so 
pod vodstvom trenerja Franca 
Frasa nastopili na mednarod-
nem turnirju v konkurenci 
enajstih tričlanskih ekip in 
zaključili uspešno sezono. 
Šesto mesto je osvojila žen-
ska ekipa Celja (Marija Fras, 
Marija Štemberger in Suza-
na Špile). Ponovno se je naj-
bolj izkazala v kategoriji B3 

evropska prvakinja Marija 
Fras, ki je bila s 599 podrti-
mi keglji najboljša tudi v ab-
solutni konkurenci, za njo se 
je s 579 podrtimi keglji uvr-
stil njen klubski kolega Ja-
kob Vodušek. 

Sedem medalj 
Poženelovcev 

Ljubljana: Na državnem 
prvenstvu v streljanju z ma-
lokaliberskimi pištolami in 
revolverji velikega kalibra na 
razdalji 25 metrov so odlič-
ne rezultate dosegli strelci in 
strelke iz Rečice pri Laškem. 
V kategoriji revolver je pri 
članih drugo mesto osvojil 
Damjan Sajovic, Andrej 
Brunšek je bil četrti in Simon 
Veternik peti. Brunšek in Ve-
ternik sta osvojila drugo oz. 

tretje mesto tudi z malokali-
bersko pištolo, s hitrostrel-
no pištolo pa je bil Brunšek 
drugi, Sajovic pa četrti. Pri 
članicah je bila s pištolo Kse-
nija Maček druga in Helena 
Kostevc četrta. V mladinski 
konkurenci sta s pištolo zma-
gala Natalija Bukovec in 
Uroš Taškar. Strelsko druš-
tvo Dušan Poženel je osvoji-
lo prvo mesto tudi z malo-
kalibersko pištolo v ekipni 
konkurenci. 

Klateži in 
zvezde 

Celje: Na Skalni kleti se je 
malonogometno srečanje 
med veteransko ekipo Klate-
žev in Slovenskimi športni-
mi zvezdami končalo z izi-
dom 8:8 (Simič 3, Zendzia-
nowsky, Tešanovič 2, Lazič 
1; Milosavljevič, Begovič, Pe-
rič 2, Bečirovič, Mlakar 1). 

Boro Simič - Šabac z Mileto Lisico, 
ki je navijal za bivšega soigralca 

Sanija Bečiroviča. 

IV. o š je najboljša 
Podeljena priznanja najboljšim osnovnim šolam -

Četrtič zapored »zmagovalec« Aco Kitanovski 
Športna zveza Celje je v 

telovadnico L osnovne šo-
le povabila najuspešnejše 
mlade športnike, nagradi-
la pa je tudi njihove peda-
goge. Četrtič zapored so naj-
več točk zbrali dečki iz IV. 
osnovne šole, drugič zapo-
red pa njihove sošolke. 

Priznanja sta jim izročila 
predsednik Športne zveze Ce-
lje Igor Topole (ki bojda os-
taja na tej funkciji, potem ko 
je bil zavrnjen njegov pred-
log za naslednika) in celjski 
podžupan Marko Zidanšek. 

Tekmovanja v atletiki, roko-
metu, nogometu, odbojki in 
košarki je s sodelavci uspe-
šno izpeljal Bogdan Pova-
lej. 

Za uspehe IV. osnovne šo-
le sta najbolj zaslužna zago-
tovo športna pedagoga Alen-
ka Šauperl in Aco Kitanov-
ski. Slednji ni želel vehko 
govoriti o lastnem dosežku, 
zato je le dejal: »Ob velikem 
razumevanju ravnateljice Ne-
venke Matelič-Nunčič skupaj 
z Alenko temeljno delo opra-
viva s petimi razredi. Sledi-

ta pravi pedagoški pristop in 
sproščenost pri urah šport-
ne vzgoje.« Največje uspehe 
so letos dosegli košarkarice 
in košarkarji (tako starejši kot 
mlajši), pa čeprav niso sme-
li igrati v svoji telovadnici za-
radi neprimernih pogojev. Za-
gotovo bi si zaslužili novo, 
dotlej pa bodo celjski feno-
men tako kot dijaki I. Gim-
nazije Celje, ki bodo očitno 
ostali pri »večni« telovadni-
ci. 

DEAN ŠUSTER 
Foto: GREGOR KATIČ 

Šola z Dečkove ceste je športne uspehe proslavila na valeti in nosilcem v večini športnih panog podelila 
plakete: z leve Goran Gajič, Alen Kotnik, Edvin Rustemagič, Sara Kokotec, Saša Derbuc, Miha Žvižej in Matic 

Teržan ter športna pedagoga. 

P A N O R A M A 
^ NOGOMET ^ 

M A L I NOGOMET 
1. celjska liga: Veflon - Pe-

likan 1:2, Telsim - Prijatelji 
1:5, Skavti Policija - Maček 
tisk 4:3, Cosmos - Sončni stu-
dio Sun 8:0, Klateži - Adria-
tic 3:4, Marinero - Frangros 
4:4. Vrstni red: Pelikan 31, 
Adriatic 23, Maček tisk 19, 
Veflon 18, Klateži 18, Skavti 

policija 17, Frangros 15, Ma-
rinero 14, Prijatelji 13, Co-
smos 12, Sončni studio Sun 
9, Šmartno 7, Telsim 6. 

1. liga občine Štore, 10. 
krog: Inexa - Gadi 1:3, Kovi-
nar - Laška vas 4:7, Sveti Lo-
vrenc - Lipa 0:3, Sokoli - Ka-
narčki 8:2. Vrstni red: Sokoli 
24, Laška vas 23, Lipa 18, Pe-
čovje 16, Sveti Lovrenc 12, 
Gadi 10, Inxa 9, Kovinar 3, 
Kanarčki 0. 

Najbolj športne šole 
učenci 
1. IV. OŠ (pedagog Aleksander Ki-

tanovski; najboljši n)enis Nemec, Krist-
jan Cvetkovski, Vinko Matešič) 

2. OŠ Lava (Igor Krstič; Uroš 
Hočevar, Aleš Počivalnik, Enes Se-
ferovič) 

3. I. OŠ (Peter Podsedenšek; 
Aleš Muhovec, Sebastjan Obajdin, 
Tadej Koštomaj) 

4. OŠ Hudinja (Bosi Vodišek, 
Aleš Pasarič, Jan Brešan) 

5. II. OŠ (Alen Sevšek, Matej 
Huš,AnžejDežan) 

6. III. OŠ (Jernej Kruder, Miha 
Korenjak, Aljoša Čudič) 

7. OŠ Frana Roša (Pero Gata-
rič, Gregor Romih, Marko Kek) 

8. OŠ Ljubečna (Benjamin Mir-
nik. Marko Koštomaj, Jernej Bu-
le) 

9. OŠ Frana Kranjca (Rok Opre-
šnik, Ladislav Krivec, Alen Jan-
kovič). 

učenke 
1. IV. OŠ (Alenka Šauperl; Ta-

mara Bregar, Lara Potokar, Suza-
na Grlič) 

2. OŠ Lava (Marko Kopriva; Ma-
nja Goršek, Lucija Bukovski, Iva 
Tilinger) 

3. III. OŠ (RQbi Pritržnik; Maja 
Šon, Annemarie Grčar, Živa Kla-
rer- Rebec) 

4. I. OŠ (Tara Filipovič, Petra 
Krušič, Samanta Džumič) 

5. II. OŠ (Melisa Smajlovič, Do-
roteja Jelen, Suzana Vurunič) 

6. OŠ Frana Kranjca (Alja Jan-
kovič. Romana Čolič, Barbara 
Volk) 

7. OŠ Frana Roša (Iva Jug, Živa 
Topole, Urška Sternad) 

8. OŠ Hudinja (Anja Kovačič, 
Aleksandra Pekošak, Marta Culaj) 

9. OŠ Ljubečna (Stina Bevc, Bar-
bara Čepin, Sara Poteko). 



Vrhunska literatura v vili 
v Velenju je bilo minuli konec tedna prvo Herbersteinsko srečanje slovenskih 

književnikov 
Na vrtu vile Herberstein 

v Velenju se je v soboto kon-
čalo prvo Herbersteinsko 
srečanje slovenskih knji-
ževnikov. Nastanek sreča-
nja, ki sta ga na pobudo li-
terata Iva Stropnika prire-
dila Društvo slovenskih pi-
sateljev (DSP) in Velenjska 
knjižna fundacija, je po be-
sedah predsednika DSP To-
neta Peršaka spodbudilo po-
manjkanje dialoga med 
književnimi ustvarjalci in 
literarno stroko, pa tudi po-
treba po sprotni refleksiji s 
področja sodobne književ-
nosti, ki izgublja svojo po-
membnost. 

Srečanje, na katerem je so-
delovalo okoli 50 udeležen-
cev, tako iz vrst literatov kot 
literarne stroke, je obsegalo 
tri literarne večere na vrtu vile 
Herberstein in tri herber-

steinska omizja. Na literar-
nih večerih so med drugimi 
sodelovali Ivo Svetina, Veno 
Taufer, Dane Zaje, Maja Vid-
mar, Nina Kokelj, Milan De-
kleva in Barbara Korun, 
spremljali pa so jih glasbeni 
gostje, med njimi Melita 
Osojnik, Uršula Ramoveš in 
Gordana Hleb. 

Herbersteinsko književno 
omizje je bilo v petek posve-
čeno slovenski poeziji in pro-
zi zadnjega desetletja, v so-
boto pa socialnim, politič-
nim in kulturnim spremem-
bam, v katerih se je uveljav-
ljala slovenska literatura v 
zadnjih desetih letih. Kot je 
povedal organizator srečanja 
Ivo Stropnik, so bila izho-
dišča kakovostno nastavlje-
na, potem pa so dialog tako 
ali tako vodili ustvarjalci sa-
mi. 

Na prvo srečanje je prišlo 
50 književnikov. Po Stropni-
kovih besedah je to veliko. 
»Čeprav šteje Društvo sloven-
skih pisateljev 350 članov, jih 
aktivno živi z literaturo le 
okoli 70, zato lahko rečem, 
da so bili v Velenju praktič-
no vsi, ki danes kaj pomeni-
jo,« je povedal po srečanju 
in dodal, da je prireditev na-
stala iz praznine, ki je zeva-
la pri Društvu slovenskih pi-
sateljev. Kot prostor, ki ga je 
potrebno zapolniti kot nekak-
šno smiselno nadaljevanje 
srečanja v Vilenici. Takšne-
ga srečanja v Sloveniji na-
mreč ni bilo vse od Štaten-
berških srečanj, ki so se kon-
čala pred dobrimi desetimi 
leti. 

»Herbersteinsko srečanje 
slovenskih književnikov je bi-
lo namenjeno predvsem te-

mu, da se sreča živa književ-
nost z literarno teorijo. Po-
skušah smo najti odgovore 
na vprašanja o tem, kaj še li-
teratura danes pomeni, se da-
nes sploh še kdo zanima za 
slovensko literaturo, katere 
teme izčrpava in navsezad-
nje, kakšen je danes status 
slovenskega pisatelja,« pra-
vi Stropnik. Hkrati pa pou-
darja, da jim je to v celoti 
uspelo, čeprav se Velenju ni 
poznalo, da v mestu tri dni 
poteka vrhunska literarna pri-
reditev, na kateri nastopa ko-
pica znanih slovenskih knji-
ževnikov, ki jih poznamo in 
beremo. Kljub temu, da je bila 
scena res bolj turobna, pa bi 
bilo po njegovem mnenju ilu-
zorno pričakovati, da bo na 
takšno srečanje prišlo vsaj 20 
odstotkov ljudi kot bi jih na 
nogometno tekmo. Res pa je 

tudi, da literatura danes ne 
zanima velikega kroga ljudi. 

In kakšni so načrti za na-
prej? Kot pravi Stropnik, si 
prizadevajo - takšno je tudi 
mnenje vseh nastopajočih-, 
da bi srečanje postalo tradi-
cionalno. »Imeli smo srečo 
s pokrovitelji, predvsem pa 
sta se izkazala Gorenje in Pe-
trol. Že na prvem srečanju 
je sodelovala tudi država ozi-
roma ministrstvo za kultu-
ro. Velenje je gotovo pro-
stor, ki lahko takšno sreča-
nje organizira tudi v bodo-
če. Mogoče ga bomo razši-
rili na vzhod in nanj pova-
bili tudi nekatere tuje pisa-
telje. Že sedaj pa lahko re-
čem, da na njem ne bomo 
podeljevali nagrad,« je o na-
črtih za prihodnost povedal 
Stropnik. 

PETER RAKAR 

Vedute 
celjskih 
krajev 

Vedutno slikarstvo je po-
sebna zvrst pokrajinskega sli-
karstva. Razvilo se je na pod-
lagi renesančnih umetnost-
nih inovacij, njegove koreni-
ne pa segajo vse do antike. 
Vedute celjskih krajev v 19. 
stoletju bo danes (v četrtek) 
ob 19. uri ob pesmih Celjske-
ga okteta v Osrednji knjižni-
ci Celje predstavila avtorica 
razstave prof. Tatjana Kač. 

V posebnih zbirkali Osred-
nje Imjižnice Celje poleg gra-
fičnih albumov, suit, hranijo tu-
di številne posamezne-vedute 
krajev celjske regije. Na raz-
stavi tokrat predstavljajo samo 
tiste nove pridobitve domoz-
nanskega oddelka, ki jih še ni-
so predstavili javnosti. Še po-
seben čar dajejo nekaterim bar-
ve, ki kažejo, da so bile nareje-
ne verjetno za popestritev kak-
šnega stanovanja, barvale pa so 
jih marljive in natančne žen-
ske roke. MP 

Vrnitev Celjskih 
Romantična tema na dialektični način na Starem gradu 

v Slovenskem ljudskem 
gledališču Celje končujejo 
sezono s še eno premiero, 
ki jo bodo uprizorili jutri (v 
petek) ob 21. uri na Starem 
gradu. To bodo Kreftovi 
Celjski grofi, s katerimi je 
gledališče začelo svojo pro-
fesionalno pot, nato so jih 
igrali v sedemdesetih letih 
v Mestnem parku. Zdaj jih, 
prvič, vračajo v njihov av-
tentični ambient. Prav z am-
bientalnimi predstavami pa 
ima zadnje čase precej iz-
kušenj tudi režiser Marjan 
Bevk, ki je sicer s celjskim 
gledališčem tudi že delal. 

Dramaturg predstave Kri-
štof Dovjak, ki se s to dra-
maturgijo poslavlja od celj-
skega ansambla, razčlenjuje 
to Kreftovo dramo kot »ver-
balno, dialoško in situacij-
sko, sicer statično dramo, ki 
kar kliče po intenzivnosti igre 
dvoboja med štirimi očmi.« 

Do 10. julija bo (predvi-
doma) na gradu osem pred-
stav. Na Stari grad bo vozil 
brezplačni avtobus ob 
19.30, 20. in 20.30 in sicer 
izpred Slovenskega ljud-
skega gledališča. 

Celjski grofje so zgodovin-
ska drama z »evropskim mo-
tivom« z zgodbo o nesrečni 
Veroniki, ki je padla med 
mlinske kamne zgodovinskih 
premikov in »kar čudno je. 

da ni že prej dosegla večje 
pozornosti v širšem evrop-
skem prostoru, kjer njen lik 
doživljamo kot del tragične 
slovenske preteklosti«, raz-
mišlja o Kreftovi drami 
v.d.umetniški vodja Stane Po-
tisk, v uprizoritvi Celjskih 
grofov pa Herman II. 

Režiser Marjan Bevk je pri 
postavitvi drame, kot pravi, 
izhajal iz pozicije Veronike 
in Pravdača in ju postavil v 
ospredje kot dva čista karak-
terja, »predvsem pa sem že-
lel ustvariti Veroniko iz krvi 
in mesa in ne kakšno krhko. 

neodločno bitje.« In zaupal 
vlogo mladi Mojci Funkl, no-
vi članici ansambla (gledal-
ci pa se je bodo spomnili po 
uspeli predstavi, »žlahtni ko-
mediji« Marjetica str. 89, na 
Dnevih komedije). Frideri-
ka igra Igor Sancin, lik Bar-
bare je upodobila Anica Ku-
mer, Pravdača Bojan Umek, 
Ulrika Damjan Trbovc, Jo-
šta Zvone Agrež. Kostume 
je zasnovala Cveta Mirnik, 
sceno Jasna Vastl. Lektor je 
bil Simon Šerbinek. 

MATEJA PODJED 
Foto: DAMJAN ŠVARC 

Veronika Mojca Funkl in Pravdač Bojan Umek. 

Siciadove dragotine 
Osrednja republiška prireditev Javnega 

sklada republike Slovenije za ljubiteljske 
kulturne dejavnosti je bila v torek v Na-
rodnem domu v Celju, kjer so podelili priz-
nanja kulturnim ustvarjalcem. Med gosti 
je bila tudi ministrica za kulturo Andreja 
Rihter, predstavniki Zveze kulturnih dru-
štev Slovenije ter slovenskih kulturnih or-
ganizacij iz zamejstva. 

Letos je zlato plaketo prejel pisatelj Peter 
Božič, na čigar pobudo še danes izhajata re-

viji Mentor in Maska, pomembno pa je tudi 
njegovo mentorsko delo s kulturniki. Srebr-
ne plakete so prejeli: Viktorija Kos za raz-
novrstno kulturno delovanje v društvu Libe-
liče, Benjamin Makovec za ljubiteljsko kul-
turno udejstvovanje v glasbi in Stane Peček, 
med drugim nepogrešljivi sodelavec šentviš-
kega tabora. Bronasto plaketo pa je dobila 
Ljuba Smotlak-Tul iz Mačkovelj pri Trstu za 
obsežno in pomembno delo v slovenskem 
jeziku na radiu Trst A. MP 

Noči v knežjem mestu 
Grofje, gusarska zabava, glasba, ples in kres v dolgem, 

vročem poletju 
Sedme poletne prireditve 

v Celju, knežjem mestu, so 
se začele z večeri v atriju 
Majolke. Na grajskem pri-
zorišču bodo na prvo polet-
no noč zaživeli celjski grof-
je, ob sobotah dopoldne bo-
do glasniki v mestu nazna-
njali zabavo na osrednjih 
prizoriščih, na starem gra-
du in v knežjem dvorcu in 
dogodke v gledališču ali Na 
rodnem domu, za otroke v 
Muzeju novejše zgodovine. 
Prvič letos bodo Celjani lah-
ko spremljali tudi kinoteč-
ne večere, otroci pa vrago-
lije pri Mišku Knjižku. Ta-
ko živahno bo v Celju vse 
do 31. avgusta, ko bo Stari 
grad spet zaživel s srednje-
veškim dnem. 

Janja Romih, predsednica 
odbora za prireditve pri Mest-
ni občini Celje, sedmo po-
letno dogajanje poimenuje za 
pluralistično in po vzorcu za 
vsakogar nekaj. Tako se je na 
programu letošnjih iger (fe-
stival to še ni), znašlo prese-
janih 82 dogodkov, ki jih bo 
pripravilo 20 organizatorjev. 

Mestna občina Celje bo za 
poletno dogajanje namenila 
okoli 20 milijonov tolarjev: 
za program, za opremo pri-
zorišč, promocijo in lavrea-
ta poezije in reprezentanco. 

Ponujeno bo kakovostno, 
zagotavljajo tudi izbrani orga-
nizatorji, Id bodo Celjanom in 
obiskovalcem od drugod po-
nudili žanrsko pestro kultur-
no dogajanje z gledališkimi, 
glasbenimi, plesnimi, likovni-
mi in otroškimi prireditvami 
in z mednarodnim pouličnim 
uličnim gledališčem z Zavo-
dom za kulturne prireditve in 
z Ano Desetnico. 

Organizator in pobudnik 
prireditev. Mestna občina Ce-
lje ter krovni koordinator le-
teh. Zavod za kulturne pri-
reditve, bodo tudi letos po-
skrbeli za kar najboljše in-
formiranje občinstva o polet-

nem dogajanju, tako prek me-
dijev, spletne strani, na na-
slovih posameznih organiza-
torjev, s pouličnimi glasni-
ki, zlasti pa z mesečno zlo-
ženko v nakladi 8000 izvo-

dov, v kateri so s piktogrami 
(Friderikov stolp z zahajajo-
čim soncem) označene pri-
reditve iz ponudbe Poletje v 
Celju, knežjem mestu. 

MATEJA PODJED 

OSREDNJA KNJIŽNICA Celje 
Opozarja člane na 

spremenjen delovni čas v juliju in avgustu 
Oddelki v Celju: 

ponedeljek, sreda in petek od 8. do 15. ure, 
torek od 8. do 19. ure, 

četrtek od 12. do 19. ure 

Knjižnica Vojnik: 
ponedeljek od 13. do 18. ure 

torek, četrtek in petek od 10. do 14. ure 

Knjižnica Šmartno: 
nedelja od 8. do 10. ure 

V Štorah in Dobrni je delovni čas enak kot med letom. 



Metuijčkovo 
frfotanje v parku 

Veselo rajanje pod kupolo Ledene dvorane v organizaciji NT&RC -
Delavnice, igrala, glasba in druge zabave za vroče glave 

Sobota, 15. rožnik, roženc-
vet. Mesec rož in praznik pi-
sanih metuljev in nališpanih 
metuljčic... V tem vročem po-
poldnevu so frfotali belinč-
ki, cekinčki in lastovičarji po 
Mestnem parku, sedali s cve-
ta na cvet in si gasili žejo z 
medico. Njihovi veliki prija-
telji, otroci vseh starosti, so 
z očki in mamicami, dedki 
in babicami na metuljčkov 
raj pod kupolo ledene dvo-
rane prihajali razgretih lic in 
dobre volje, ki ni ugasnila 
vse do konca prireditve, ki 
smo jo organizatorji poime-
novali Metuljček. 

Ta je po zamisli naše radij-
ske kolegice Simone Brglez 
vse bolj pisan. Letos je frfotal 
drugič in razveselil okoli 5000 
otrok, ki jim za obisk vsega. 

kar je bilo na voljo, ni bilo 
treba cukati staršev za žep. In 
imeli so kaj početi! Lahko so 
sodelovali v likovnih delav-
nicah Mravljice, Prometeja, 
Ustvarjalnega pristana, Me-
dobčinske zveze prijateljev 
mladine Celje, Didacte Inter-
national, Tuševe otroške šole 
prostega časa, podjetja RRT... 
Milan Alaševič jim je izdelal 
karikaturo, spuščali so se po 
toboganih in drugih igralih 
podjetja-POPS iz Vojnika in 
otroške trgovine Živ žav iz Ce-
lja in po veeUiikii Coca-Coli-
ni »adrenalinski« drči, pa da 
o prepevanju z znanimi pev-
ci niti ne govorimo. »Glavn', 
da je zabavn'!« smo si rekli 
tako organizatorji kot naši 
najmlajši gostje, ki so o svo-
jih dogodivščinah zvečer in v 

naslednjih dneh pripovedovali 
vrstnikom. Da bodo tudi oni 
prišli prihodnje leto - na tret-
je metuijčkovo rajanje. 

Metuljčkov bal so nam 
blagohotno pomagali pod-
preti generalni pokrovitelj Pi-
vovarna Laško, častni po-
krovitelj Mestna občina Celje 
in pokrovitelja Zavaroval-
nica Adriatic in Telsim, za 
kar se jim v imenu metuljev 
in metuljčic lepo zahvalju-
jemo. 

Ledena dvorana v parku je 
v vročici sobotnega popold-
neva valovila v metuljčkovem 
prhutanju in se znova izka-
zala za odlično prizorišče tu-
di v tem letnem času. Kaj lep-
šega! Otroci so bili v varnih 

rokah mentorjev in anima-
torjev in če so utegnili, so sr-
kali sok ali se preizkušali v 
mojstrstvu lizanja sladoleda, 
medtem ko so lahko njihovi 
očetje modrovah ob vrčku 
svetlega... Obojim je bilo sil-
no všeč. Časa za odgovore na 
vprašanja pa otroci niso imeli 
kaj prida. Mudilo se jim je 
zdaj sem, zdaj tja. Z igrala 
na igralo, k odru in na oder. 
Kot metuljčkom s cveta na 
cvet. Da se imajo »ful fajn«, 
so zatrjevali. Tudi starši: »Ta-
kih zabav, da so otroci na var-
nem, da se pri igri sprostijo 
in se po vrhu še kaj novega 
naučijo, zares manjka in za-
to smo toliko bolj veseli va-
šega metuljčka.« 

MATEJA PODJED 
Foto: TRIARTES 

Otroci, je kdo videl Spidija? 

Ku-kul 

Naj se še jaz malo peljem! 

Ko bom velika, bom slikarka! 

Glavn', da je zabavn'! Napihneš, zviješ, oblikuješ - poči pa sam! 
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Vilinska noč 
Novo Celje v sijaju Vilinske noči za telo duše - Zanimiv projekt šestih 

ustvarjalcev iz naših krajev 
Kaj vse se je že dogajalo 

za zidovi baročne graščine 
Novo Celje! Stari ljudje se 
spominjajo, da je bila tam 
umobolnica, od koder so 
nacisti odpeljali in pokon-
čali številne bolnike. Potem 
so vanjo stiščali onemogle, 
sledili so jim kožni in spol-
no bolni bolniki, zdaj pa bolj 
ali manj sameva ter priča-
kuje boljše čase. 

Med znanilci slednjih je bi-
la petkova Vilinska noč za telo 
duše, ki jo je družno pripra-
vilo šest zanimivih ustvarjal-
cev. Zapuščeno Novo Celje 
je bilo zopet v sijaju, ki je 
spominjal na leta, ko so ga 
zgradili po zgledu dunajske-
ga cesarskega Schbnbrunna. 
Kaj se vendar dogaja v No-
vem Celju, so bili zmedeni 
najslabše obveščeni okoliča-

ni, vajeni morečega miru na 
pol pozabljenega baročnega 
dvorca. 

In bilo je res kaj videti. Vsa 
graščina je bila v soju prav-
ljičnega blišča, ki so ji ga da-
jale številne .sveče, po štiri na 
vsakem oknu ter še veliko po 
dvorišču. V hladu konca vro-
čega pomladanskega dne so 
se zgrinjali k dvorcu številni 
avtomobili, večinoma naj-
boljših znamk. Celo porsc-
he iz Šempetra v Savinjski do-
lini ni manjkal. 

Med zbranimi, ki so jih pri-
reditelji najprej pozdravili 
pred domom prve slovenske 
pesnice Fany Hausman, so 
prevladovali znani in uspe-
šni ljudje, pretežno v večer-
nih oblačiHh. Iz Savinjske do-
line, Celja, velenjskega kon-
ca, vmes so bili celo posa-

mezniki iz Posavja, Ljublja-
ne in Maribora... Nič čudne-
ga, saj je bila med priredite-
lji vilinske noči modna krea-
torka Maja Štamol iz Žalca. 
Takšna noč ji je prišla na mi-
sel med nekim zajtrkom s ku-
harjem Brankom Podmeni-
kom, s katerim sta sodelav-
ca v gradbenem podjetju Alea 
group v Ložnici pri Žalcu. K 
projektu sta nato samo še po-
vabila nekaj sorodnih duš. 

In ko je na graščino Novo 
Celje v petek legla noč, so se 
na široko odprla njena veli-
ka vrata. V vhodni avli, kjer 
se je nato dogajalo druženje, 
je bilo kot v bajki. V slogu 
vilinske noči ter v duhu vro-
čega in cvetočega junija so 
bili na mizah pripravljene vse 
mogoče jedi, plod domišlji-
je kuharja Podmenika, ki pri-

haja na delo med Savinjčane 
iz Marnega pri Hrastniku. 
Zadnja štiri leta, odkar je za-
poslen pri podjetniški dru-
žini Korošec. 

Ste že jedli pomladne buč-
kine zvitke z bezgovo oma-
ko, pršut z ribjo peno in ba-
ziliko, lososa s postrvino pe-
no in zelišči, divjačinsko pa-
šteto v timijanovi srajčki, sr-
nin hrbet s polento in žajb-
lovimi cvetovi, zeliščne štru-
klje, pehtranove zvitke...in še 
in še? Na primer cvetove pra-
vih pravcatih lilij z metino 
peno? Vse se je začelo s piš-
koti, ki jih je Podmenik, av-
tor omenjenih kulinaričnih 
mojstrovin, pekel kot otrok 
v domačem Zasavju. Name-
sto, da bi postal mehanik se 
je odločil za kuharski poklic 
ter med drugim ustvarjal na 
gradu Tabor v Laškem. 

Sicer pa je bila vilinska noč 
v Savinjski dolini več let tra-
jajoči sen že omenjene krea-
torke Štamolove (Majino pr-
vo ime je bilo Amalija), ki 
je v petek v domači dolini pr-
vič predstavila svoje modne 
stvaritve. Zgodovina modnih 
stvaritev Štamolove je zani-
miva. Med drugim je bila na 
izboru večernih in spektaku-
larnih oblek za Miss Slove-
nije Mišo Novak izbrana na 
predhodnem natečaju kot 
edina neprofesionalka. Večer-
no kreacijo iz Žalca je No-
vakova potem nosila na tek-
movanju za Miss sveta. Us-
tvarjalci projekta v Novem 
Celju niso pozabili sporoči-
ti, da so največji izziv Šta-
molove unikatne večerne 
kreacije. Tudi zelena kreacija 
v duhu vilinske noči, ki jo je 

nosila v graščini, je vzbujala 
pozornost ženskega sveta. 

Večer 
marimbe 

Vzdušje vilinske noči so na 
stenah Novega Celja pouda-
rili z junijsko obarvanimi 
stvaritvami slikarja Dareta 
Zavška iz Žalca. Vse, kar je 
videlo občinstvo, je plod zad-
njega slikarjevega obdobja ter 
prvič javno predstavljeno. Da 
jabolko ne pade daleč od dre-
vesa, je potrdila njegova hči, 
umetniško nadarjena glasbe-
nica Eva Zavšek, ki je po-
skrbela še za glasbene užit-
ke. Študentka glasbene aka-
demije ima za seboj devet let 
igranja klavirja ter osem let 
tolkal v spodnjesavinjski glas-
beni šoli (na državnem tek-
movanju za tolkala je bila 
drugouvrščena). Njena po-
sebna ljubezen je namenje-
na marimbi, ki so ji z veli-
kim zanimanjem prisluhni-
li tudi v Novem Celju. 

Med ustvarjalci vilinske noči 
je bila prav tako oblikovalka 
Urša Krašovic iz Žalca, obli-
kovalka nevsakdanje zložen-
ke nevsakdanjega večera. Kra-

šovičeva, ki je bila lani ter pred 
štirimi leti dobitnica študent-
ske Prešernove nagrade ALU 
(za celostno podobo podjetja 
Salobir Leveč ter promotivna 
sredstva Tovarne nogavic Pol-
zela), je postala letos samo-
stojna kulturna ustvarjalka na 
področju oblikovanja. 

Za nadvse pomembni us-
tvarjalni delež savinjske vi-
linske noči je poskrbel tudi 
strokovnjak za kulturo pitja 
in kulinarike Drago Medved. 
Publicist, ki živi od konca 
preteklega leta v Novi Cerk-
vi pri Vojniku, je med dru-
gim avtor vinsko obarvanih 
knjig Trta življenja. Najlep-
še trte na Slovenskem, Vin-
ski brevir. Šampanjec in Sto 
resnic o vinu ter scenarija ni-
za televizijskih oddaj Resni-
ce o vinu. Nekdanji urednik 
Novega tednika, predsednik 
celjske socialistične zveze, 
novinar Dela ter svobodni no-
vinar je danes vinski sodnik 
Evropskega reda vitezov vi-
na, commandeur Reda sv. 
Fortunata ter nosilec redove-
ga najvišjega odlikovanja Rec-
herche de la qualite. 

BRANE JERANKO 

Ustvarjalci vilinske noči za telo duše v dvorcu Novo Celje. S kuharskimi mojstrovinami Branka Podmenika, 
modnimi stvaritvami Maje Štamol, slikami Dareta Zavška. oblikovalskim delom Urše Krašovic in vinskim 
deležem Draga Medveda (od leve proti desni). Na fotografiji manjka Eva Zavšek, zaposlena z igranjem 

marimbe. 

Po velikem pričakovanju so se odpda velika vrata Novega Celja. Kaj je bilo videti? Mize so se šibile zaradi 
kuharskih mojstrovin, na stenah so poudarjale vzdušje slike vilinskih barv, videti je bilo najlepše obleke, 

poslušati marimbo... 

Na pol pozabljeno Novo Celje, zgrajeno po zgledu cesarskega Schonbrun-
na. V prejšnjem stoletju je služil kot umobolnica, dom onemoglih ter 
oddelek za kožne in spolne bolezni, danes čaka na boljše čase. Ena od 

znanilk slednjih je bila petkova vilinska noč. 

Veliko zanimanje za marimbo Eve Zavšek, drugouvrščene na državnem tekmovanju v tolkalih. To glasbilo 
je njena posebna ljubezen. 



Francki piromančki 
Serija podtaknjenih požarov na Celjskem - Neustavljiva ognjena privlačnost 

»Zbudila sem se okrog 
druge ure ponoči in začu-
tila oster dim. Pomislila 
sem, da gori moje stano-
vanje. Spominjam se, da 
sem komaj dihala, vzela 
sem denarnico in mobilni 
telefon ter zbežala ven,« 
nam je razlagala 46-letna 
M.K. iz Kraigherjeve uli-
ce v Celju, kjer je pred ča-
som zagorelo v stolpiču z 
več kot 250 stanovalci. K 
sreči ni bil nihče ranjen, 
vsi so se zbudili pravoča-
sno. Lahko da se tudi ne 
bi. Smrtonosni dim in 
ogenj bi lahko v tem pri-
meru povzročila katastro-
falne posledice. 

»Škode naj bi bilo za 
okrog dva milijona tolarjev, 
vzrok požara pa še ni znan,« 
so med drugim zapisali v po-
licijskem poročilu. Po neu-
radnih informacijah naj bi 
bil požar, ki je zajel kletne 
prostore in so ga v hitri ak-
ciji uspeli pogasiti celjski 
gasilci, podtaknjen. 

Skorajda neverjetno, to-
da enako se je zgodilo v no-
či na torek, 18. junija, rav-
no v sosednji ulici. Nekaj 
minut čez drugo uro pono-
či je zagorelo v kolesarnici 
in v kletnih prostorih sta-
novanjskega bloka v Ulici 
bratov Vošnjakov 5. Dim se 
je razlegal po hodnikih in 
stanovanjih, ljudje so se zbu-
jali, ognjene zublje so po-
gasili pravočasno. Ranjen ni 
bil nihče. V pogovorih med 
stanovalci je slišati tudi je-
zo, saj je marsikdo požar-
ne stopnice z balkonov od-
stranil, tudi loput se pone-
kod ne da odpreti. Grozo-
vito je pomisliti, kaj bi se 
zgodilo, če bi se požar raz-
širil v stanovanja... V Novi 
vasi so tako že več kot gla-
sne govorice, da se po tam-
kajšnjih ulicah skriva piro-
man. Zadeva je resna, ljud-
je prestrašeni. 

Namerni požigi na Celj-
skem še zdaleč niso redkost. 
V policijskih dosjejih se je 
doslej znašlo že kar nekaj 

posameznikov, ki so z na-
mernimi požigi povzročili 
tudi astronomsko škodo. V 
zadnjih petih letih so celj-
ski kriminalisti preiskova-
li več požigov na širšem ob-
močju Prebolda, Vojnika in 
Braslovč. Gre predvsem za 
požare poslopij. Vojniške-
ga in preboldskega požigalca 
so odkrili, medtem ko prei-
skava požigov na območju 
Braslovč policistom še beli 
lase. Najbolj svež primer je 
serija požigov na velenjskih 
ulicah, ki naj bi jih podtak-
nil 18-letni R. T. iz okolice 
Velenja. Pri teh požigih po-
licisti domnevajo, da je to 
storil iz objestnosti, čeprav 
naj bi 18-letnik namerno po-
žigal že lani. 

Ko policisti 
preiskujejo 

v Uradu kriminalistične 
službe PU Celje pravijo, da 
je preiskava namernih po-
žigov vedno zahtevna: »Že 
pri ogledu kraja je potreb-
no najprej ugotoviti vzrok 
za nastanek požara, poiskati 
mesto, kjer je najprej zago-
relo in odgovoriti na vrsto 
drugih vprašanj, vezanih na 
kriminalistično tehnični del 
preiskave, kar je pogosto 
skorajda nemogoče, saj od 
požganih objektov ostane-
jo le ruševine in pepel.« Pri 
tem policijski preiskovalci 

sodelujejo z vsemi potreb-
nimi strokovnjaki. Najbolj 
pogosto gre za strokovnja-
ke elektrostroke, dimnikar-
ske službe, gasilce in stro-
kovnjake s področja grad-
beništva. Nato se krimina-
listi osredotočijo na iskanje 
storilca. Ko pa je oseba 
osumljena, se seveda ugo-
tavlja tudi motiv za požig. 
»V skladu z načelom krimi-
nalistične stroke se vedno 
prouči način storitve, kakor 
tudi profil osebnosti storil-
ca, kar preiskovalcem po-
maga zlasti pri morebitnih 
novih požigih,« so nam de-
jali na celjski policiji, kjer 
ugotavljajo, da so številni 
požigalci povratniki. Torej, 
že stari znanci policistov. Ne 
glede na motiv pa pohcija 
poda zoper storilca kazen-
sko ovadbo na pristojno to-
žilstvo. 

O pogostosti namernih 
požigov je zelo težko govo-
riti, pravijo na policiji, saj 
se primeri glede na namen 
storilca zelo razl ikujejo. 
Del so namerni požigi po-
slopij, kjer hoče požigalec 
uveljavljati premoženjsko 
škodo, ki je nastala ob po-
žaru (zavarovalniške golju-
fije). Drugi del predstavljajo 
požigi, kjer gre za mašče-
vanje, namen je škodovati 
drugi osebi. Takšnih prime-
rov je na Celjskem relativ-

no malo. Pri nekaterih na-
mernih požigih pa je motiv 
objestnost. Značilnost tega 
je nemalokrat, da so storil-
ci stari okoli 20 let (primer 
iz Velenja). In nenazadnje 
so tu še požigi, ki so sad »de-
viantnega ravnanja«, piro-
manije, dodajajo krimina-
Usti. Takšna presoja je stvar 
sodnega postopka, v kate-
rem pogosto sodelujejo tu-
di izvedenci sodno medicin-
ske stroke. 

Neustavljiva 
želja 

»Pojem piromanija so-
dobne klasifikacije dušev-
nih motenj opuščajo, neka-
tere pa jo opisujejo kot mot-
njo v kontroli impulzov, se 
pravi, da se človek ne more 
upreti želji, da stori nekaj 
škodljivega zase in okolico,« 
razlaga psihiater in psiho-
terapevt iz Centra za men-
talno zdravje v Ljubljani Go-
razd V. Mrevlje, ki omenja 
tudi, da še vedno ni doka-
zano, ali gre morebiti pri 
piromaniji za dednost ali pa 
priučeno lastnost: »Kadar 
gre za posebno ali samostoj-
no duševno motnjo, oseba 
premišljeno in namerno po-
žiga. Značilno je, da to sto-
ri večkrat in relativno v krat-
kem času (v nekaj mesecih) 
in v zaporednih razmakih 
(najpogosteje 10 do 14 dni).« 
Oseba pred požigom čuti ne-
jasno, vendar mučno notra-
njo napetost, tesnobo ali 
čustveno vznemirjenje, po 
požigu pa nastopi občutek 
zadovoljstva in olajšanje pri 
opazovanju ah pa celo ga-
šenju ognja. Trenutke pred 
požigom piromani ponava-
di opišejo kot neustavljivo 
željo po požaru, ki se ji ne 
morejo upreti. Ljudje, ki so 
nagnjeni k temu, že pred 
kaznivim dejanjem kažejo 
posebno zanimanje, navdu-
šenje nad vsem, kar je po-
vezano z ognjenimi zublji. 
Lastnost piromana je tudi ta, 
da požig ni maščevanje ali 
sredstvo za izražanje poli-
tičnih in ideoloških ciljev, 
pojasnjuje Mrevlje. Pravi pi-
romani se večinoma ne na-
gibajo k drugačnim kazni-
vim dejanjem. Nagnjenost 
k požiganju je po njegovem 
mnenju lahko tudi posledica 
ali del drugih duševnih mo-
tenj in bolezni. »Takšna de-
janja lahko storijo tudi ve-
denjsko ali osebnostno mo-
teni ljudje, umsko manj raz-
viti ali psihotični bolniki 
pod vplivom prividov, pri-
sluhov ali prisilnih misli. 
Takrat je potrebno dejanje 
razumeti kot del osnovne 
bolezni, kot njen simptom 
in ne kot samostojno bole-
zensko motnjo,« dodaja 
Mrevlje. 

Kljub izdelanemu psiho-
loškemu profilu piromana ni 
pravil o poklicu, posebno-
sti v življenjskem slogu, in-
teresnih dejavnostih ali zna-
čajskih lastnosti teh oseb. 
Dokaj znana lastnost piro-

mana pa je vračanje na kraj 
požara, opazovanje in tudi 
pomoč pri gašenju. Res pa 
je tudi to, pravi, da je med 
poklicnim profilom gasilcev 
brez dvoma veliko ljudi s to-
vrstnim nagnjenjem, pri ka-
terih pa je prav delo gasilca 
neke vrste nadomestilo ali 
celo preventiva, da se mot-
nja ne razvije v svoji destruk-
tivni obliki. 

SIMONA ŠOLINIČ 
Foto: TRIARTES, 

SHERPA, 
BLAŽ SAMEC 

Piromanija je redek pojav. V več kot 40 odstotkih se 
pojavi v obdobju otroštva in adolescence, pred 18. le-
tom. Takrat jo povezujejo z vedenjskimi motnjami, mot-
njami koncentracije in prilagoditve. Še redkeje se po-
javlja pri odraslih, občasno in v zagonih, brez pred-
hodnih zunanjih znakov ali sprememb in običajno v 
serijah, dokler jih ne odkrijejo. Če je piromanija del 
neke druge bolezni, je potrebno zdraviti osnovno bole-
zensko stanje, pri piromaniji kot izolirani motnji pa je 
primerna uporaba pomirjevala, antidepresivov ter psi-
hiatrično ali psihoterapevtsko zdravljenje. Zanimivo 
je, denimo, da imata piroman in kleptoman skupno 
točko. Gre torej za motnjo impulzov. Tudi kleptoman 
se ne more upreti želji po prisvajanju tujih predmetov, 
nesmiselnih stvari, in jih vzame zgolj zato, da poteši 
občutke vznemirjanja in ne zaradi pomanjkanja. 

Podtaknjeni požari: objestnost, bolezen ali koristoljubje? 

V Ulici bratov Vošnjakov so ljudje odstranili požarne stopnice; 
balkonov. Na srečo je bil zadnji požar omejen na klet. 

Gorazd V. Mrevlje 

CVETKE 
• Štajerci smo največji po-
trošniki rujnega vinca, hme-
lj evega soka in alkotestov. Pa 
tudi pihnemo ga radi tuintam. 
Kot voznik avtomobila, ki ga 
je pred dnevi srkal in srkal, 
nato pa pihnil kar 3,48 pro-
mila alkohola. 
• Nek Celjan se je pretekli 
teden tako nažlampal, da je 
zaspal kar na tleh pred vrati 
svojega avtomobila. Maliga-
ni so ga tako utrudili, da se 
je zbudil šele ob dotiku de-
žurnega zdravnika. 
• Na Celjskem imamo dva 
soseda, ki se rada polivata z 
umazano vodo. Policisti so 
ugotovili, da naj bi bila to nju-
na stara navada. No, kakorkoli 
že, tale hladen tuš bo dobro-
došel predvsem poleti v viso-
ki vročini. Le brez umazani-

• K spovedi bi moral tisti, ki 
je na vojniškem območju spu-
lil kipec sv. Jožefa in ga odvr-
gel v bližini. K nam na razgo-
vor pa tista dva, ki sta se pusti-
la ujeti policistom, zatem ko 
sta ukradla 28 kilogramčkov 
svežega in okusnega mesa. 

Radarske kontrole bodo... 
• v petek, 21. junija, dopoldne na območju Šentjurja, 
popoldne pa na območju Šmarja pri Jelšah; 
• v soboto, 22. junija, dopoldne na območju Žalca, po-
poldne pa na območju Celja; 
• v nedeljo, 23. junija, dopoldne na območju celotne 
celjske regije, popoldne pa na območju Mozirja; 
• v ponedeljek, 24. junija, dopoldne na območju Celja, 
popoldne pa na območju Šentjurja; 
• v torek, 25. junija, dopoldne na območju celotne celj-
ske regije, popoldne pa na območju Rogaške Slatine; 
• v sredo, 26. junija, dopoldne na območju Mozirja, po-
poldne pa na območju Žalca; 
• v četrtek, 27. junija, dopoldne na območju Šentjurja, 
popoldne pa na območju Celja. 



K R O N I K A - P I S M A BRALCEV 

Kam je odnesel 
milijone? 

Rop Krekove banke: dobra organizacija, slaba izvedba 
in 34 milijonov tolarjev, ki so neznano kje 

Največji bančni rop, ki se 
je v Prešernovi ulici v Ce-
lju, v središču mesta, zgo-
dil 29. maja, počasi dobiva 
svoj epilog. Glavni akterji 
ropa Krekove banke so že 
za zapahi, za enim je raz-
pisana mednarodna tirali-
ca, tudi uslužbenki so kri-
minalisti dokazali, da je pri 
ropu vendarle imela prste 
vmes. Toda o denarju, gre 
za 34 milijonov tolarjev, ne 
duha ne sluha. 

Zadnjo sredo v maju sta ne-
kaj minut čez štirinajsto uro 
v prostore Krekove banke 
vstopila dva moška, usluž-
benkama grozila s pištolo, po-
basala denar in skozi zadnja 
vrata banke pobegnila proti 
Mestnem parku. Sedla naj bi 
v bel avto in se odpeljala nez-
nano kam. Policisti so zdaj 

to tudi potrdili. Z avtomobi-
lom naj bi roparja čakal Hajni 
K. iz okolice Levca ter ju od-
peljal v Košnico. Tam je nek-
je v gozdu eden izmed ropar-
jev zakopal obleko in orožje 
v jamo, ki je za to bila že pri-
pravljena, medtem pa je drugi 
ropar pripeljal drugo vozilo, 
s katerim sta se storilca od-
peljala z območja celjske po-
licijske uprave. Hajni K. se 
je odpeljal domov. »Uspelo 
nam je ugotoviti, da je usluž-
benka banke nudila svoje sta-
novanje storilcema, na dan 
ropa pa je svojemu fantu po 
prenosnem telefonu poslala 
dogovorjeno šifrirano sporo-
čilo, kar je pomenilo, da sta 
v banki s sodelavko sami in 
da v prostorih banke ni no-
benih strank. To je bil znak, 
da se rop lahko začne,« je raz-

ložil načelnik urada krimi-
nalistične policije PU Celje 
Robert Mravljak. 

Identiteta roparja je zna-
na. Gre za 20-letnega Ljub-
ljančana E.N. in 26-letnega 
Danijela Borojeviča iz Trži-
ča. Prvega junija so na meji s 
Hrvaško stopili na prste 20-
letniku, Danijela Borojeviča 
še niso našli, kot tudi ne de-
narja, ki naj bi ga Borojevič 
odnesel s seboj. Preiskava pa 
je dala še nekaj ključnih po-
datkov, ki so izdajali storil-
ce. »Uslužbenka banke je že 
zjutraj tistega dne zlorabila 
svoj položaj in pred ropom 
fiktivno izplačala dva kredi-
ta in vknjižila večji vsoti de-
narja. S tem je banko oško-
dovala za več kot štiri mili-
jone tolarjev,« dodaja Mrav-
ljak. 

Hajnija K. iz okolice Lev-
ca so priprli. Barbara K. je 
na prostosti. Pri slednji so 
nam že v začetku junija v krat-
kem telefonskem pogovoru 
zabrusili, da nastalih zadev 
ne bodo komentirali. Za za-
pahi je tudi 20-letni Ljubljan-
čan E.N.. Imajo pa vsi, ra-
zen uslužbenke banke, že po-
licijske dosjeje. Dvojica, ki 
je oropala banko, naj bi to 
počela že prej, Hajni K. pa je 
s kriminalisti že imel oprav-
ka zaradi goljufij. 

SIMONA ŠOLINIČ 

Pobegli Danijel Borojevič, za kate-
rim je razpisana mednarodna 

tiralica. 

Skupaj za večjo varnost 
v petek so Občina Zreče, 

svet za preventivno in vzgo-
jo v cestnem prometu, pro-
stovoljno gasilsko društvo 
in Kinološko društvo Zre-
če ter Policijski klub boril-
nih veščin Celje in veteran-
sko združenje Sever za celj-
sko območje pripravili pri-
reditev »Skupaj za večjo 
varnost«. 

Pritegnila je veliko število 
gledalcev. Dopoldan so si ak-
cije ogledali predvsem osnov-
nošolci in srednješolci, po-
poldan, po službah, pa so se 
jim pridružili tudi starši. »Naš 
namen je, da na varnost, na 
droge, na spolne zlorabe in 
nasploh na kriminal opozo-
rimo predvsem mlade,« je za-
dovoljen z obiskom med dru-
gim dejal zreški župan Jože 
Košir in pohvalil sodelova-
nje policije z občino, češ da 
so v Zrečah kljub močnemu 
gospodarskemu napredku v 
zadnjih desetih letih zabele-
žili zelo malo negativnih pri-
merov in da si želijo s pred-
stavniki policije še naprej so-
delovati tako dobro kot do-
slej. 

V postavljenih šotorih si je 
bilo mogoče ogledati pred-
stavitve skoraj vseh področij 
delovanja pohcije. Poučna je 
bila predstavitev vseh vrst 
drog, iz česa jih pridobiva-
jo, kako jih uporabljajo, kaj 
povzročajo. Varnosti v pro-
metu so bili namenjeni tele-
vizijski zasloni, na katerih so 
prikazovali, kaj se zgodi v pri-
meru trčenja, mimoidočim 
so predstavili, kako se upo-
rablja radar, zakaj so potrebne 
varnostne čelade... Seveda ni 
šlo brez »zaletavčka«, ki je 
marsikoga prepričal, kako po-
membno je, da si v avtomo-
bilu privezan in da ne preti-
ravaš s hitrostjo. 

Številne obiskovalce je pri-
tegnila policijska oprema. Svo-
jo postojanko so pripravili tu-
di zreški gasilci. Razstavljeno 
so imeli opremo, ki jo potre-
bujejo za gašenje in reševanje. 
Obiskovalci pa so si lahko og-
ledali tudi različne akcije - od 
akcije specialne enote polici-
je, do uporabe službenih psov 
in konjev ter posebnega pro-
grama kinološkega društva. 

AF Obiskovalci so lahko preizkusili oblačila in opremo policistov. 

Zagovornica zaprosila za razrešitev 
v ponedeljek se je na 

okrožnem sodišču v Celju 
nadaljevalo sojenje 37-let-
iiemu Borisu Kragolniku iz 
Košnice, ki je obtožen, da-
naj bi umoril Danijela Kon-
ca ter povzročitve dveh lah-
kih telesnih poškodb in pro-
tipravnega odvzema prosto-
sti. 

Obtoženi Boris Kragol-
nik, ki naj bi Danijela Kon-
ca umoril 4. maja 2000, ko 
sta se vračala proti Končeve-
iiu domu v Libojah, ni želel 
Sodelovati na obravnavi, saj 
ie dejal, da ima težave s sr-
cem. To iz njegove zdravs-
tvene dokumentacije ni raz-

vidno, je presodil predsed-
nik senata sodnik Milko Ško-
berne. Na splošno se je Kra-
golnik na sodišču vedel zelo 
neprimerno, sporekel pa se 
je tudi s svojo zagovornico 
po uradni dolžnosti Maksi-
milijano Kincl, ki je senat 
zaprosila, naj jo razreši za-
govarjanja Kragolnika, saj so-
jenje do septembra še ne bo 
zaključeno, zagovornica pa 
takrat odhaja na porodniški 
dopust. 

Senat je zaslišal nekatere 
priče, med njimi zdravnico 
Sabino Rezar. Kot dežurna 
zdravnica je nekoč na domu 
obiskala Justino Biderman, 

do katere naj bi se Kragolnik 
nasilno vedel, in ugotovila, 
da ima po obrazu in prsnem 
košu poškodbe, ki so posle-
dice udarcev s pestjo. Zasli-
šali so tudi poštno uslužben-
ko, zaposleno v enoti pošte 
v Petrovčah. Povedala je, da 
je Bidermanova pogosto pri-
hajala po pokojnino, ki jo je 
dobivala po pokojnem mo-
žu, Boris Kragolnik pa jo je 
čakal pred vrati in večkrat mu 
je izročila del denarja. 

Kot priča je nastopil tudi 
Kragolnikov prijatelj Al-
fonz Kroflič, ki je povedal, 
da sta s Kragolnikom pre-
krivala streho pri Justini Bi-

derman, ki je za to Kragol-
niku tudi plačala manjši 
znesek, čeprav tega od nje 
ni zahteval. 

Senat je ugodil prošnji 
zagovornice in jo razrešil, 
nadaljevanje sojenja pa pre-
ložil za nedoločen čas. V 
tem času bo Borisa Kragol-
nika na zahtevo sodišča še 
enkrat pregledal specialist 
za srčne bolezni in ugoto-
vil, ali je obtoženi Kragol-
nik sposoben sodelovati na 
obravnavi, sodišče pa bo 
obtoženemu našlo tudi dru-
gega zagovornika po urad-
ni dolžnosti. 

ALMA M. SEDLAR 

PREJELI 
S M O 

Zamorca je 
konec^ 

živel 

Dočakali smo zadnji vi-
kend - žur, ki se je odvijal v 
znamenitem celjskem Zamor-
cu. Zamorc (bivša gostilna Oj-
strica) ima zanimivo zgodo-
vino, a vendar to ni bil zado-
sten razlog, da te stavbe oz. 
celotnega objekta z vrtom 
vred niso uvrstili med objekte 
posebnega pomena. Prevla-
dal je pač interes kapitala in 
kot je v Celju že v navadi, se 
potem na celjski mestni ob-
čini stvari hitro odvijejo. 

Mesto Celje s svojo vsako-
kratno oblastno garnituro 
spreminja izgled le na zunaj 
(rondoji, novi stanovanjski 
objekti, »vesoljske plastične 
skulpture pred občino« ipd.), 
medtem ko gospodarske, so-
cialne, ekološke probleme 
oblastne strukture kar neka-
ko odrinjajo vstran, saj so jim 
očitno pretrd oreh. Čas lo-
kalnih volitev, ki se bliža, bo 
ponovno dokazal, da se vsi 
aktualni strankarski bodoči 
oblastniki le na plakatih lo-
tevajo gospodarskih, social-
nih, ekoloških in drugih po-
membnih tem. Kakorkoli že, 
mesto Celje dobiva zname-
nito podobo Potemkinove va-
si. 

In sedaj nazaj k Zamorcu. 
Vsa evropska velemesta, me-
sta, vasi (tudi bližnja Ljub-
ljana in Maribor) ohranjajo 
stare stavbe, ki so bile nekoč 
gostilne, narodne čitalnice, 
bordeli, pivnice, kavarne 
ipd., v katerih so se skozi vsa-
kodnevno družabnost odvi-
jali marsikateri pomembni 
zgodovinski dogodki. In no-
ben interes kapitala ne more 
tega uničiti, lahko kvečjemu 
nadgradi prvotno podobo. 

In tega bi se morali na pri-
meru Zamorc zavedati vsi 
celjski »strokovni« in »poli-
tični« subjekti, ki so sodelo-
vali pri odločanju o podrtju 
Zamorca. Očitno nobeden od 
teh subjektov ni prišel dlje 
kot do Trojan ali do Tepanja 
in tako ni videl npr. maribor-
skega Lenta, znamenite ljub-
ljanske Časa del Papa (He-
mingwayeva gostilna) ob Ce-
lovški cesti, miinchenskih 
pivnic iz 1. 1923 ipd. 

Meni in vam, spoštovane 
in spoštovani, pa preostaja le 
to, da se spominjamo vseh 
lepih trenutkov v Zamorcu 
(pred tem v Ojstrici). Z veli-
kim veseljem bom svojim 
vnukom, ki se bodo »čudili« 
nad zgradbo Maksimiljan, 
pripovedoval, kako se je ne-
koč v tej gostilni plesalo po 
mizah, kako sta pivo in vod-
ka tekla v potokih, kako smo 
iz Ojstrice odhajali na želez-
niško postajo in naprej v dom 
JLA (pred tem pa pili diago-
nale litrov vina), se spogle-
dovali z lepimi puncami (od 
katerih je marsikatera potem 
komu postala žena), »praz-
novali« skupaj s policaji uvr-
stitev Slovenije na svetovno 
nogometno prvenstvo itd. 

Skratka, na koncu tega za-
pisa lahko le še zapišem: »Bilo 
je nekoč pri Zamorcu« in si 
obrišem solze. 

GREGOR URANIČ, 
Celje 

Z A H V A L E . 
POHVALE 
Dobrodelni 
koncert za 
konjiško 
glasbeno 

šolo 
Glasbena šola Slovenske 

Konjice, Občina Slov. Konji-
ce in Podjetniški klub Rogla 
iz Slovenskih Konjic so 4. ju-
nija organizirali dobrodelni 
koncert. 

Prodaja umetniških del in 
dobrodelni koncert pod skup-
nim naslovom Dodajmo svo-
jo noto sta presegla pričako-
vanja Konjičanov. Skoraj pol-
na dvorana kulturnega doma, 
kvaliteten in zanimiv program 
prireditve in odziv številnih 
donatorjev so zagotovili us-
pešnost akcije zbiranja denar-
ja za nakup opreme za konjiš-
ko glasbeno šolo. 

Glavna pokrovitelja prire-
ditve sta bila konjiški podjet-
nik g. Franc Riemer in Zava-
rovalnica Maribor. Med osta-
limi večjimi donatorji so bili 
Oplast Tepanje, Unior Zreče, 
SGA, Kostroj Slov. Konjice, 
Banka Celje, Občina Slov. Ko-
njice, g. Robert Grah, Kon-
grad, DD-Era, podjetnik Mi-
roslav, Dragica Kvas, Comet 
Zreče in drugi manjši dona-
torji. 

Prodanih je bilo 10 slik. Od 
te prodaje smo zbrali 
1.300.000 tolarjev, od dona-
torjev se je nabralo še za 
3.550.000 tolarjev, od vstop-
nine in prispevkov 292.000 
tolarjev. Še pred to akcijo pa 
smo zbrali 660.000 tolarjev 
za opremo v novi glasbeni šoli. 

Skupaj smo zbrali za 
5.802.000 tolarjev, od g. Fran-
ca Riemerja pa bo glasbena 
šola dobila klavir. 

Organizatorji so zelo zado-
voljni. Vsak, ki je sodeloval, 
je dodal svojo noto, osmin-
ko, četrtinko ali celinko, vse 
pa so pomembne, ko se zlije-
jo v pesem. 

OLGA ZBIČAJNIK, 
ravnateljica GŠ 

M O D R I 
TELEFON 

Do prihodnjega četrtka bo vaše 
klice na Modrem telefonu spreje-
mala novinarka Bojana Jančič. Na 
telefonsko številko 031/569-581 
jo lahko pokličete vsak dan med 
10. in 17. uro. Svoja vprašanja za 
Modri telefon lahko med ponedelj-
kom in petkom zastavite tudi po 

telefonu 42-25-190. 



Nazaj v 
planinskem raju 

Gregorčičevo Vršno je med najzanimivejšimi izletniškimi točkami Posočja 
še ne tako daleč nazaj je 

bilo Posočje pokrajina, ki 
turistov ni zanimala. Da-
nes je dolina ob Soči turi-
stični raj, kjer srečuješ lju-
di z vsega sveta, ob reki, ki 
je med najlepšimi na sve-
tu. »Rad gledam ti v valove 
bodre, valove te zeleno-mo-
dre,« je zapel že Simon Gre-
gorčič. 

Posočju je uspelo priti iz 
pozabe tudi zaradi evrop-
sko priznanega muzeja soš-
ke fronte v Kobaridu. Tam 
je bilo mogoče že med pr-
vomajskimi prazniki sliša-
ti vse mogoče evropske je-
zike ter ob nabrežjih vide-
vati dopustnike iz različnih 
držav. Reke za katero je 
imel goriški slavček vizijo: 
»Tod bridka sekala bodo je-
kla, in ti mi boš krvava te-
kla.« In na soški fronti je po-
tem resnično izkrvavelo mi-
lijon vojakov. 

Za slovenske turiste je še 
posebej mikaven »planinski 
raj«, kjer se je rodil, odraš-
čal ter želel biti pokopan 
eden največjih njihovih pe-
snikov. Pesnik, katerega poe-
zije so vedno razprodane, 
njegove pesmi Soči, Veseli 
pastir. Nazaj v planinski raj, 
Človeka nikar. Ujetega pti-
ča tožba in še nekatere pa 
pozna vsak človek na sonč-
ni strani Alp. Vršno je le 
osem kilometrov iz Kobari-
da, visoko nad »bistro hčer-

jo planin«, pod vznožjem Kr-
na. V pravem planinskem ra-
ju. 

Vršno je značilna sredo-
zemska vasica, z ozkimi uli-
čicami. Med njimi je rojst-
na hiša pesnika, ki ga je mati 
rodila dobesedno na samem 
pragu, saj so jo porodni kr-
či presenetili med delom na 
polju. Kljub temu, da je bi-
la hiša že štirikrat prezida-
na (med drugim zato, ker 
je med soško fronto zgore-
la), imajo Slovenci pesni-

ka tako radi, da obiskoval-
cev nikoli ne zmanjka. Tu-
di v zadnjih pomladanskih 
dneh, ko jo obnavljajo, pri-
haja jo . 

Obiskovalci goriškega 
slavčka, ki je med vsemi pe-
sniki otožni slovenski duši 
najbližje, se lahko v njej do-
taknejo njegove zibelke, vi-
dijo pesnikove osebne 
predmete, pesnikovo poste-
ljo in drugo pohištvo, nje-
gove knjige, njegove upodo-
bitve... 

Domovina 
Gregorčičev 
Prvi obiskovalci so priha-

jali v rojstno hišo v času, ko 
je Simon Gregorčič še živel, 
od leta 1908 (dve leti po nje-
govi smrti) pa je v rojstni hi-
ši spominska knjiga. Takrat 
so na hiši odkrili prvo spo-
minsko ploščo. 

Takoj po drugi svetovni 
vojni so odprli spominsko so-
bo, leta 1966 pa so z denar-
jem, ki ga je zbralo sloven-

Gregorčičeva rojstna hiša v Vršnem. 



sko ljudstvo, uredili celotno 
rojstno hišo kot spominski 
muzej. Na otvoritvi, kjer je 
bil govornik pisatelj France 
Bevk, je bila zbrana večde-
settisočglava množica! Vse to 
pričuje o navezanosti Sloven-
cev, še posebej Primorcev, na 
goriškega slavčka. 

Obisk Vršnega, kjer je Ši-
nen »kot kralj po planini vi-
soki pohajal za tropom ov-
žic«, je resnično kulturno-tu-
ristični užitek. Domačini so 
zelo prijazni, sredozemsko 
odprti ter klepetavi. Tako hi-
(ro izveš, kdo vse je z veli-
kim pesnikom v sorodu ter 
kdo žal ne. Priimek Gregor-
čič je v Vršnem pogost. 

Med zanimivostmi vasi sta 
prav tako šestdeset metrov vi-
sok Gregorčičev slap ter pre-
prost pomnik žrtvam fašiz-
ma iz Vršnega (med kateri-
ni je seveda tudi priimek Gre-
gorčič). Takšnega spomeni-
h polpretekle zgodovine ni-
majo nikjer drugod, zato si 
ja je vredno ogledati. V Vr-
šnem je ljudsko delo iz kam-

nov na katerih so napisana 
imena žrtev, med kamni pa 
teče potoček... V vasi sta ce-
lo Gregorčičeva gostilna in 
še Gregorčičev penzijon, nek-
danji počitniški dom kopr-
skega Iplasa, ki ga vodi pe-
snikov daljni sorodnik. 

V vasi Smast, pod Vršnim, 
usmerja izletnike še en po-
membni kažipot. Vodi nas k 
vzpetini ob Soči, na slikovit 
grič s cerkvijo Sv. Lovrenca, 
kjer je Simon Gregorčič na-
šel večni mir. Tja se zgrinjajo 
ljudje, še posebej iz Primor-
ske, vse od njegovega veličast-
nega pogreba, ki so se ga ude-
ležile nepregledne ljudske 
množice. »Naš čolnič pogu-
be otmimo«, piše na štiri me-
tre visokem nagrobniku iz ka-
rarskega marmorja, za kate-
rega je zbralo denar ljudstvo. 

Pesniški slogi se menjajo, 
kar je ponarodelo, ostane. To 
še posebej velja za dedišči-
no goriškega slavčka, »pesni-
ka po božji volji«, kot je za-
pisal Cankar. 

BRANE JERANKO 

Prizor iz Vršnega. Tam kjer je goriški slavček »kot kralj po planini visoki pohajal za tropom ovčic«. 

Iščejo vodnike 
Na Dobrni so objavili razpis za šolanje lokalnih turistič-

nih vodnikov, ki bodo opravljali turistično vodenje po ob-
čini ter bodo vpisani v register vodnikov v okviru TIC. 
Razpis so objavili po sprejetju odloka o lokalnih turistič-
nih vodnikih, ki ga je sprejel občinski svet prejšnji teden. 
Vodnike nameravajo izšolati v prihodnjih mesecih. BJ 

Lepota in udobje 
Hotel Barbara v Fiesi sredi zelenja in miru 

v začetku šestdesetih let 
so si tih fieški zaliv za svo-
je letovišče izbrali velenjski 
rudarji in v njem postavili 
počitniški dom, iz katerega 
je leta 1996 nastal hotel Bar-
bara, ki se danes po svoji 
opremi in ponudbi uvršča 
med hotele B kategorije. 

Na skromnem koščku slo-
venske morske obale, kjer lah-
ko obiskovalec občuduje iz-
jemno kulturno-zgodovinsko 
bogastvo, se hrupno zabava 
ali pa uživa v vonju makije in 
tišini poletnega večera, leži 
Fiesa. Najdemo jo med na-
ravno znamenitostjo, stru-
njanskim klifom, in obmor-
skim arhitekturnim biserom, 
Piranom. Skrita je v tihem za-
livu sredi obilja sredozemske-
ga zelenja. Njena posebnost 
sta dve sladkovodni jezerci, 
ki sta zaradi posebnega rast-
linstva in živalstva zaščiteni 
naravni znamenitosti. 

Tipična podoba Fiese je v 
celoti klimatiziran hotel s tre-
mi stolpiči v značilnih barvah 
in restavracijo s streho v ob-
liki morske zvezde, ki nudi 
svojim gostom bivanje v 18 
dvoposteljnih in 18 štiripostelj-
nih sobah ter 6 apartmajih. 
Vse sobe so opremljene s tu-
šem, sanitarijami, telefonom 
ter balkonom s pogledom na 
morje, apartmaji pa tudi s te-
levizijskim sprejemnikom in 
hladilnikom. Gostje lahko po-
klepetajo v aperitiv baru ali 
na terasi. Restavracija s sto pet-
deset sedeži je odprtega tipa 
in nudi samopostrežni zajtrk, 
glavne obroke s solatnim bi-
fejem ter pester izbor jedi po 
naročilu. Gostje hotela lah-
ko svoje jeklene konjičke par-
kirajo na pokritem parkiriš-
ču v neposredni bližini hote-
la. 

V vročih poletnih dneh je 
gostom na voljo urejena ho-

telska plaža, ob kateri je bi-
stro z dvesto sedeži na terasi 
in posebno sobo, ki je oprem-
ljena za izobraževalne name-
ne. Tisti, ki jim hladno mor-
je ni ravno po volji, se lahko 
kopajo v pokritem plavalnem 
bazenu z ogrevano morsko vo-
do in masažnimi šobami ali 
pa se pogrejejo v savni. Za 
športno razpoložene je na voljo 
fitnes studio, pa tudi izposo-
ja koles, organizirana rekrea-
cija na prostem in številne 
sprehajalne poti, ki vodijo na 
izlete v okolico: na Beli Križ, 
v Piran, v Strunjan. 

Čudovito urejena okolica 
brez prometa, mir, obilje cvet-
ja in zelenja, ki nudi prijetno 
senco, vabijo predvsem dru-
žine z otroki in starejše go-
ste. S prijetnimi občutki bo-
do kraj zapustili vsi, ki radi 
občudujejo lepote narave in 
se predajajo hotelskemu udob-
ju. 

Hotel Barbara v Fiesi. 

V hotelu Barbara lahko gostje plavajo v bazenu z ogrevano morsko vodo. 



Soba za paniko 
Glavna preoku-

pacija Davida 
Fincherja so doslej 
bili: a) filmi s twi-
stom in b) anga-
žirani filmi. Twi-
sti: Sigourney 
Weawer sme 
umreti v Osmem potniku 3, 
z alienom, ki ji skoči iz prsi. 
Michael Douglas po vseh psi-
holoških trikih in negotovo-
stih preživi, v Igri. Spacey je 
morilec. Brad Pitt pa prev-
zame greh in maščuje ženo 
v 7edem. V Klubu golih pe-
sti Brad ni resničen. Anga-
žiranost: 7edem je kritika ti-
ste vrste krščanstva, ki mi-
sli, da zmore »pobegniti« iz 
grehov, obenem pa si jemlje 
moč (greh) presojanja; Klub 
golih pesti je, med ostalim, 
kritika zamrle potrošniške 
družbe... vsi njegovi filmi pa 
so na nek način klavstrofo-
bični in s tem »kritika« za-
prtih sistemov, in da, v nje-
govi viziji je vselej bilo pri-
sotnega nekaj anarhizma, 
nekaj krika po neujemljivi 
svobodi. (Osmi potnik se do-
gaja v slepih ulicah rudniš-
kega planeta; Igra je psiho-
loška slepa ulica; 7edem 
ideološko religijska. Klub pa 
o slepih ulicah sistema.) 
Uvist je to kritiko, to vizijo, 
vselej podkrepil in podčrtal. 
Kaj pa Soba za paniko? Tudi 
ta je klavstrofobična in o za-
prtem sistemu: zaprti sobi. 
Toda twista tokrat ni in s 
tem tudi posebnega sporoči-
la ni. Fincher se je umiril, 
umaknil nazaj iz velikih 
tem, v temo, v eno sobo, v 
mainstream, in - verjetno tu-
di po zahtevi studia - šel de-
lat »navaden« triler Še ved-
no prepoznamo njegovo nez-
grešljivo roko: tu je »njego-
va« atmosfera in nekaj mo-
numentalnih in neverjetnih 
potovanj kamere skozi temač-
ne prostore, tu je njemu lju-

bi Jared Leto kot 
hudo psihotični 
zlikovec... 

Toda tu je tudi 
znosna, a ne pre-
več posebna Jodie 
Poster, in pred-
vsem - tu je slab 

scenarij. Fincherju je sicer 
lastno, da v film natrpa fi-
zične nemogočnosti (govorje-
nje s prestreljenimi ustmi v 
Klubu, nekaj precej abstrakt-
nih in neizvedljivih načinov 
ubijanja v 7edem), toda do-
slej se je zaradi sporočila to 
zmoglo spregledati. V Sobi je 
spregledovanje precej težje. 
V Sobi ognji gorijo relativno, 
po želji ustvarjalcev, vrata su-
per varovanega gnezdeča, v 
katerega se zatečeta Jodie in 
njena filmska hči, se enkrat 
ustavljajo pred človeškim te-
lesom, drugič se zaprejo nanj, 
itd. Zelo verjetno, da s temi 
nemogočnostmi Fincher išče 
in tudi najde svojo (ustvar-
jalno) svobodo, toda kot re-
čeno, kar funkcionira v an-
gažiranih filmih, v običajnej-
šem izpade kot navadna na-
paka. K slabemu scenariju 
se prišteva tudi precej običaj-
na karakterizacija likov. Za-
ključek: film je dovolj nape-
ta in še vedno nadpovpreč-
na avantura, s pač malce raz-
mazanim žigom režiserja, ki 
ve, kaj hoče, tudi tedaj, ko 
mi vemo, da zmore več. 

PETER ZUPANC 
Ocena: 7/10 

Prerez domačih 
promocijskih taictiic 

Če se odločate za ogled filma samo na podlagi ustne reklame, 
ne berite naprej 

Slovenija je namreč zna-
na po tem, da naj bi se filmi 
gledali predvsem po zaslu-
gi prenašanja dobrega gla-
su. Toda še vedno velja, da 
prve gledalce v kino priva-
bi glas od zunaj. Več je pro-
mocije, več je govora o fil-
mu, več je govora, več je gle-
dalcev z različnimi mnenji, 
in več je različnih mnenj, 
več je obiska za različne fil-
me. Kar sledi, je kratka ana-
liza domačih uporabljenih 
in prezrtih načinov promo-
cije, predvsem za sloven-
ske, a tudi tuje filme. 

Odgovornost glede promo-
cije se deli med producente, 
distributerje, kinoprikazo-
valce in medije. Rezultati so 
odvisni od volje in interesov. 
Gleda na to, da interesi so, 
kadri prav tako, tudi mate-
rial - vsaj za tuje filme ta pri-
de skupaj s filmom - očitno 
ponekod manjkata volja (in 
začetni finančni priliv). 

Glasba 
Glasbeno stvari precej de-

lujejo. Skoraj vsak domači 
film že premore nosilno 
skladbo, ki reklamira in iz-
vajalca in film. Že se je udo-
mačila navada, da domači 
glasbeniki snemajo prired-
bo ali verzijo nosilne pesmi 
za tuj film in posnamejo tu-
di videospot z odlomki iz fil-
ma; ta taktika je že poma-
gala karieram Sendi, Nata-
lije Verboten, Foxy teens. In-

ternet je domačim filmom 
včasih bolj, včasih manj ljub, 
a najdejo se mojstri kot iz 
Pomo filma, ki si s svojimi 
internetnimi nasveti tlaku-
jejo pot v kino že mnogo 
vnaprej. Gostovanja naših us-
tvarjalcev v kinih so malce 
pasivna, a v bistvu je vpra-
šanje, kaj se da iz takšnega 
gostovanja sploh naredi. 
(Najboljši odgovor je verjet-
no: zabava.) 

Revijaino 
področje 

Kot žalostna resnica se je 
izkazalo, da smo premajhni 
za kvaliteten in široko zastav-
ljen tisk v stilu Oskarja, ki 
združuje lahkotnejše članke 
z resnejšimi (Še vedno osta-
ja upanje, da se bo tveganje s 
podobno revijo nekoč ven-
darle izplačalo...). Toda še 
vedno premoremo raznoli-
kost: tu je intelektualnejši in 
redkejši Ekran, za lahkotnej-
še teme sicer precej skopa 
Premiera ali najstniške revi-
je, Stop, ki sicer meša mno-
ge medije, in časopisi, ki po-
krivajo stvari od golih infor-
macij do širše zastavljenih 
obravnav. Do tu okoliščine 
še niso slabe. Kar v revijal-
nem tisku manjka, je več da-
janja besede praktikom fil-
ma in njihovim izkušnjam, 
njihovim znanjem - in s tem 
vzpostavljanje in poudarja-
nje njihovega statusa napro-

ti teoretikom. Čaka nas še 
konkretnejše spremljanje šte-
vilk in (ne) uspehov sploh do-
mačega filma... v upanju, da 
ne bomo vsi skupaj, najbolj 
pa ustvarjalci, postali povsem 
odvisni od njih. 

Televizija 
Največja luknja pri pro-

mociji filma je verjetno te-
levizija. Šampijon v vrtenju 
filmskih reklam je sicer TV3. 
Toda v slabem terminu, s pre-
dolgimi odlomki, ki preveč 
povedo. Nacionalna televizi-
ja je poskušala s tovrstnimi 
oddajami, nazadnje z Metro-
pohsom, ki je imel slab kon-
cept in sčasoma še slabši ter-
min. Ko bi se moral začeti 
učiti na lastnih napakah, je 
vse potihnilo. 

Zanimivo, da se k podob-
nemu podvigu ne navduši 
POP TV - kot komercialna 
televizija; v končni fazi bi 
to naj bil komercialen pro-
jekt. Tisto, kar najbolj manj-
ka, je populistična, a ne 
neumna enourna oddaja s 
prispevki s snemanj doma-
čih filmov, kvizom o filmu, 
dvema kritikoma, ki bijeta 
znojne verbalne boje zaradi 
nekaj filmskih ocen, izseki 
iz obilnega reklamnega ma-
teriala, razrezani ravno to-
liko, da povedo nekaj, a ni-
koli preveč... Zanimivo je, 
da vsaj nekaj lokalnih tele-
vizij premore filmu posve-
čene oddaje. Toda tega ni na 
nacionalni ravni. Mar dvo-
mijo o gledanosti? 

PETER ZUPANC 

Ekran ostaja edina filmska revija, 
a je prezahtevna za povprečno pub-

liko. 

Slovenski distributerji PearI Har-
bourja so se odločili za adute Na 

talije Verboten. 

CELJSKIH 5 PRVAKOV 
Tedenski pregled od ponedeljka do nedelje (10. 6. do 16. 6.) 

Gremo v kino! 
štiri poroke in pogreb so leta 1994 postale gromozanski hit in 

predigra Hugha Granta za famozni veliki finale na ulicah Los 
Angeles (kjer si je oskarja za stransko vlogo skoraj prisesala 
Divine Brown). Nagradno vstopnico smo izvolili Darji Krajnc 
iz Brstnika, Mateji Deželak iz Laškega ter Tanji Kapun iz Celja. 

25. nagradno vprašanje: Kariera Jodie Poster (Soba 
za paniko) je eksplodirala leta 1976, ko je skupaj z Ro-
bertom De Niro blestela v kultnem filmu Martina Scor-
seseja. Naslov filma je ... 

Odgovore na dopisnici 
pošlj i te na Novi tednik, 
Prešernova 19, 3000 Ce-
lje, do ponedeljka, 24. 
junija (do takrat morajo 
prispeti!). Ne pozabite na-
lepiti kupona in napisati na-
slova. Izžrebali bomo tri 
dobitnike vstopnic za og-
led filma. 

PRIHAJAJO 
Konec šole 

Schule 
IGRAJO Daniel Bruhl, Jasmin Schvviers, Niels Bruno 

Schmidt, Mina Tander, Tim Egloff, Lavina VVilson, Chri-
stian Nathe, Axel Stein 

REŽIJA Marco Petry 
SCENARIJ Marco Petry 
ZVRST komedija 
DOLŽINA 99 minut 

Napočil je čas, ko se bliža konec šole - zadnje duhovite 
ure, ki jih je moč preživeti s sošolci in z vsemi lepimi dekle-
ti. Kako skupina gimnazijcev v majhnem mestecu preživlja 
zadnje dneve pred diplomo, preden se odpravijo resnemu 
življenju nasproti? Ko bo konec šole, nič več ne bo tako, kot 
je bilo prej. 

Več kot dekle 
Crossroads 
IGRAJO Britney Spears, AnsonMount, ZoeSaldana, Taryn 

Manning, Kim Catrall, Dan Akroyd 
REŽIJA Tamra Daviš 
SCENARIJ Shonda Rhimes 
ZVRST romantična komedija 
DOLŽINA 94 minut 

Tri prijateljice iz 
otroštva, Lucy 
{_Britney Spears), 
Kit iZoe Saldana) 
in Mimi {Taryn 
Manning), po os-
mih letih ločitve 
odidejo na potova-
nje, na katerem po-

novno odkrivajo svoje prijateljstvo. Brez denarja, toda pol-
ne sanj, se dekleta z Miminim privlačnim in skrivnostnim 
prijateljem Benom [Anson Mount) vozijo v njegovem buic-
ku iz leta 1973. Na poti nabirajo izkušnje, ki jim bodo za 
vedno spremenile življenje ter odkrivajo, kako pomembno 
je slediti željam srca. 

Bal smrti 
Monster's Bali 
IGRAJO Billy Bob Thornton, Halle Berry foskar 2002j, 

Heath Ledger 
REŽIJA Marc Forster 
SCENARIJ Will Rokos 
ZVRST romantična komedija 
DOLŽINA 111 minut 

Hank Gro-
tovvski iBilly 
Bob Thorn-
ton) je vodja 
čuvajev v po-
d e ž e l s k e m 
zaporu Geor-
gie, kjer za-
pornike pri-
pravljajo na 
smrtno ka-
zen. Čuvaj je 
bil njegov 
oče Buck [Peter Boyle), zagrizen rasist, in njegov sin Sonn] 
[Heath Ledger), njuno nasprotje. Vsi trije spremljajo v smf 
Lawrenca Musgrovea [Sean Combs), zapornika, ki ga v ce 
lici smrti že enajst let obiskuje njegova žena Leticia [Hal^ 
Berry). Ta začne delati v restavraciji, v katero zahaja Hanl 
in njun odnos je vse globlji. Potreba, strast in naključje 
nasilje v družbi, ki njunega odnosa ne more tolerirati... 



NE PRESLIŠITE N A R A D I U CELJE 

POPČVEK 

Tabu na razburkanem oceanu 
Skupina Tabu, ki se je za več kot mesec dni 

zaprla v mostarski studio Pavarotti, je tam 
posnela enajst novih skladb, ki so pričakova-
na nadgradnja njihovega nadvse uspešnega pr-
venca Tabu. Fantje in dekle se vračajo po dol-
gi medijski odsotnosti na sceno z novim imi-
džem in s še bolj udarnimi ritmi! Za prvo 
pokušino se na radijskih postajah že vrti udar-
na rokerska poslastica z naslovom Ocean. Na-
slov albuma je Male nore ideje. Na čvek vas 
Simona Brglez vabi danes ob 10.10 uri. 

NEDEUA, 23. JUNIJA, OB 10.10: 
ZNANCI PRED MIKROFONOM 

Korpnikov Trg celjskih 
knezov 

Tokrat bo naš znanec arhitekt Nande Korp-
nik, ki je v letošnjem letu razburkal celjsko 
javnost s svojima projektoma ureditve Trga 
celjskih knezov in z načrtom stavbe, ki naj 
bi jo postavili na mestu krčme Pri Zamorcu. 

V oddaji bomo predstavili arhitekta zaseb-
no, sam pa bo pojasnil tudi svojo plat zgod-
be obeh projektov. Z njim se bo pogovarjal 
Miha Alujevič. 

SREDA, 26. JUNIJA, OB 18.00: 
FULLCOOL 

Otroška oddaja na počitnice 
Za nekatere so se že začele počitnice, ne-

kateri pa bodo šolsko leto zaključili jutri. 
Otroška oddaja Full Cool odhaja na počitni-
ce to sredo. Avtorica oddaje Simona Brglez 
se je odločila, da vam v zadnji oddaji v poslu-
šanje ponudi nekaj najlepših slovenskih prav-
ljic, kot so Muca Copatarica, Šivilja in škarji-
ce in Kdo je napravil Vidku srajčico. Simona 
vam želi lepe in ustvarjalne počitnice in vas v 
družbo vabi prvo sredo v septembru. 

SP v nogometu tudi na Radiu 
Celje, vsak dan ob 6 . 4 0 in 

1 6 . 1 5 
Nogometna mrzlica je zajela tudi Radio 

Celje, kjer vas vsak dan sproti obveščamo o 
rezultadh tekem, pripravljamo pa tudi dve 
posebni oddaji. Vsako jutro ob 6.40 priprav-
ljamo napovednik vseh tekem tekočega dne, 
ob 16.15 pa posebno oddajo, v kateri osvet-
limo nogometno prvenstvo z vseh strani. V 
oddaji gostimo tudi strokovne komentator-
je in trenerje s celjskega območja. 

Radio Celje na Festivalu 
melodij moiJa in sonca 

v petek in soboto bo v Portorožu 25. Fe-
stival melodije morja in sonca. Živahno bo 
v petek, ko bodo nastopili zmagovalci mi-
nulih festivalov, prav tako pa tudi v soboto, 
ko bo tekmovalni pop večer. Zmagovalno 
skladbo bo izbralo 11 radijskih postaj, med 
njimi tudi Radio Celje. Če vas ne bo v Porto-
rožu, boste lahko vse podrobnosti, tudi tiste 
iz ozadja, izvedeli iz neposrednih javljanj 
Simone Brglez v petkov in sobotni večerni 
program. 

Tabu 

TEDENSKI SPORED l i M [ > m i H 90,6 95,1 95,9 100,3 
ČETRTEK, 2 0 . iuni ia 

5.00 Zočetek jutranjega programa, 5.30 Narodno-zabavna me-
lodija tedna, 5.50 Poročilo AMZS, 6.00 Porodlo OKC, 6.45 
Horoskop, 7.00 2. jutranja kronika RoSlo, 7.40 Tečajnica, 8.00 
Poročila, 8.25 Poročilo PU Celje, 8.45 Jack pot, 9.10 Med zapro-
šenimi bukvami, 10.00 Novice, 10.10 Pop čvek, 11.00 Novice, 
12.00 Novice, 12.20 Odmev, 14.00 Utrip s Celjskega, 14.30 
Razdelimo si srečo (nagradna igra), 15.00 Šport danes, 15.30 
Dogodki in odmevi RaSlo, 17.00 Kronika, 17.30 Filmsko platno, 
18.00 Ponovitev oddaje Odmev, 19.00 Novice, 19.10 Večerni 
program, 19.30 Poglejte v zvezde - z Gordano in Dolores, 24.00 
SNOP - skupni nočni progrom lokalnih in regionalnih radijskih 
postaj Slovenije 

PETEK, 2 1 . lunifa 
5.00 Začetek jutranjega programa, 5.30 Narodno-zabavna me-
lodijo tedna, 5.50 Porodlo AMZS, 6.00 Poročilo OKC, 6.45 
Horoskop, 7.00 2. jutranja kronika RaSlo, 7.40 Tečajnico, 8.00 
Poročila, 8.25 Poročilo PU Celje, 8.45 Jack pot, 9.40 Halo, 
Zdravilišče Dobrna, 10.00 Novice, 10.10 Halo, Terme Zreče, 
11.00 Novice, 12.00 Novice, 12.15 Tarčo, 13.40 Halo, Zdraviliš-
če Loško, 14.00 Utrip s Celjskega, 14.30 Rozdelimo si srečo 
(nagradno igra), 15.00 Šport danes, 15.30 Dogodki in odmevi 
RoSlo, 17.00 Kronika, 17.45 Jack pot, 18.00 20 vrodh, 19.00 
Novice, 19.10 Večerni program, 19.30 Študentski servis, 20.00 
Minute za di(v)jake, 23.00 Dee Jay Time, 24.00 SNOP - skupni 
nočni program lokalnih in regionalnih radijskih postaj Slovenije 

SOBOTA, 2 2 . {Mnlia 
5.00 Začetek jutronjega programa, 5.30 Narodno-zabavna me-
lodija tedna, 5.50 Poročilo AMZS, 6.00 Poročilo OKC, 6.45 
Horoskop, 7.00 2. jutranjo kronika RaSlo, 7.40 Tečajnica, 8.00 
Poročilo, 8.45 Jack pot, 9.30 V vrtec no obisk, 10.00 Novice, 
11.00 Novice, 12.00 Novice, 14.00 Regijske novice, 14.30 
Izbiramo melodijo popoldneva, 15.00 Šport danes, 15.30 Dogod-
ki in odmevi RaSlo, 16.15 ŠKL, 17.00 Kroniko, 17.45 Jock pot, 
19.00 Novice, 19.10 Večerni program, 23.15 Oddajo Živimo lepo 
s Sašo Einsidler, 24.00 SNOP - skupni nočni program lokalnih in 
regionalnih radijskih postaj Slovenije 

NEDEUA, 2 3 . iuni ia 
5.00 Začetek jutronjega progromo, 5.30 Norodno-zobavno me-
lodija tedna, 5.50 Poročilo AMZS, 6.00 Poročilo OKC, 6.45 
Horoskop, 7.00 2. jutranja kronika RoSlo, 8.00 Porodlo, 8.45 

Jack pot, 9.15 Luč sveti v temi, 10.00 Novice, 10.10 Znanci pred 
mikrofonom, 11.00 Domačih 5,12.00 Novice, 13.00 Čestitke in 
pozdravi, 20.00 Glasba iz studia Radio Celje, 24.00 SNOP -
skupni nočni program lokalnih in regionalnih radijskih postaj 
Slovenije 

PONEDEUEK, 2 4 . iuni ia 
5.00 Začetek jutranjega programa, 5.30 Norodno-zobavno 
melodija tedna, 5.50 Poročilo AMZS, 6.00 Poročilo OKC, 6.45 
Horoskop, 7.00 2. jutranjo kronika RoSlo, 7.40 Tečojnico, 8.00 
Poročila, 8.25 Porodlo PU Celje, 8.45 Jack pot, 9.10 
Ponedeljkovo športno dopoldne, 10.00 Novice, 11.00 Novice, 
12.00 Novice, 12.15 Bingo jock, 13.15 Bingo jack, 14.00 Utrip 
s Celjskega, 14.30 Razdelimo si srečo (nagradna igra), 15.00 
Šport danes, 15.30 Dogodki in odmevi RoSlo, 17.00 Kronika, 
18.00 Vaše najljubše, 19.00 Novice, 19.10 Večerni program, 
19.15 Vrtiljok polk in valcicov, 24.00 SNOP - skupni nočni 
program lokalnih in regionalnih radijskih postaj Slovenije 

TOREK, 2 5 . iuniia 
5.00 Začetek jutronjega programa, 5.30 Norodno-zobavno me-
lodija tedna, 5.50 Porodlo AMZS, 6.00 Porodlo OKC, 6.45 
Horoskop, 7.00 2. jutranjo kronika RoSlo, 7.40 Tečajnico, 8.00 
Porodlo, 8.25 Porodlo PU Celje, 8.45 Jock pot, 9.15 Iz županove 
pisorne (oddoja vsokih 14 dni), 10.00 Novice, 11.00 Novice, 
12.00 Novice, 14.00 Utrip s Celjskega, 14.30 Razdelimo si srečo 
(nagradno igra), 15.00 Šport danes, 15.30 Dogodki in odmevi 
RaSlo, 17.00 Kronika, 17.45 Jock pot, 19.00 Novice, 19.10 
Večerni program, 19.30 Rodi ste jih poslušali, 21.00 Biti ali ne biti 
(nagradni kviz), 23.00 Soute surmadi, 24.00 SNOP - skupni 
nočni program lokalnih in regionalnih radijskih postaj Slovenije 

SREDA, 2 6 . iuni ia 
5.00 Začetek jutranjega progromo, 5.30 Norodno-zobavno me-
lodija tedna, 5.50 Porodlo AMZS, 6.00 Porodlo OKC, 6.45 
Horoskop, 7.00 2. jutranja kronika RoSlo, 7.40 Tečajnico, 8.00 
Porodlo, 8.25 Porodlo PU Celje, 8.45 Jock pot, 10.00 Novice, 
11.00 Novice, 11.15 Zeleni vol, 12.00 Novice, 13.30 Mali O, 
14.00 Utrip s Celjskega, 14.30 Razdelimo si srečo (nagradna 
igra), 15.00 Šport danes, 15.30 Dogodki in odmevi RoSlo, 17.00 
Kronika, 17.45 Jock pot, 18.00 Full cool, 19.00 Novice, 19.10 
Večerni program, 19.20 Pop čvek, 21.00 Biti ali ne biti (nogrodni 
kviz), 23.00 Dobra Godbo, 24.00 SNOP - skupni nočni program 
lokolnih in regionolnih radijskih postaj Slovenije 
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Sadje pod 
drobnogledom 

Čimveč sadja in zelenjave 
(prehrani, pa čimmanj ra-
iniranega sladkorja, žival-
ikih maščob in holestero-
a - nasvet specialistov za 
prehrano, ki nam je bolj ali 
panj že prišel v meso in 
tri, pa vendar. 
Priznani nemški specialist 

!a prehrano prof. dr. Claus 
.eitzmann s sodelavci je v ob-
£Žni študiji proučeval 250 vrst 
azličnega sadja iz 90 dežel 
iveta. Omahljivcem in dvom-
jivcem, ki neodločno posto-
»jo pred vabljivimi stojnica-
iii ter cincajo med ki vi jem 
ii ananasom, med jabolki in 
ilivami ali pa med breskva-
ni in marelicami, je razume-
lajoči strokovnjak izdelal top 
estvico sadja, upoštevajoč 
ijegovo koristnost za človeš-
ki organizem (zlasti glede 
(sebnosti vitaminov, minera-
bv in rudnin), ki jo je oka-
akteriziral z vrednostjo »fit-
es faktorja« od 1 (zanemar-
iva) do 10 (maksimalna). 
Na prvem mestu svetov-

letop lestvice po prof. Leitz-
nannu se nahaja jagodiča-
to sadje, ki ga je sicer najti 
0 slovenskih vrtovih, ven-
r̂ se vse preredko pojav-

a na naših jedilnikih, to je 
ibez. 
1. mesto: RIBEZ, zlasti 

jegova črna inačica, ki je s 
rojimi 177 mg C vitamina 
100 gramih jagodičja pra-
1 šampion, zlasti med do-
lačim sadjem. Obenem vse-
uje bogastvo mineralnih 
lovi, katerih kombinacija 
opolnoma ustreza človeš-
emu organizmu. Podobno 
elja tudi za rdečo varianto 
!ga jagodičastega sadja, 
rednost fitnes faktorja: 10 
Ddhčno). 

2. mesto: BANANE: vse-
bujejo obilico provitamina 
A, vitaminov skupine B, vi-
soko koncentracijo mineral-
nih snovi, predvsem "kalija 
in magnezija in vitalne ele-
mente v sledovih, zlasd fos-
for in železo. Poleg obilice 
lahko prebavljivih ogljiko-
vih hidratov vsebujejo tudi 
izredno malo maščobe. Fit-
nes faktor: 9 (zelo dobro). 

3. mesto: JAGODE: podob-
no kot ribez prava zakladni-
ca vitamina C med domačim 
sadjem. Bogate s preostalimi 
vitamini, zlasti B kompleksa 
(BI in B2). Od rudninskih 
snovi pa se ponašajo z obili-
co magnezija, kalija, kalcija 
in železa. Jagode so priporoč-
ljive pri slabokrvnosti, obe-
nem pa uravnavajo delovanje 
ledvic. KIVI: prav tako bogat 
s C vitaminom, obenem pa 
kosmulja iz Nove Zelandije 
(prvotna domovina kivija je 

sicer Rumena celina, ki pa sa-
dežu ni znala dati pravega slo-
vesa) vsebuje še precej kali-
ja, fosforja, železa in kalcija. 
Pospešuje delovanje žlez z no-
tranjim izločanjem in kon-
centracijo hormonov v orga-
nizmu. POMARANČE (man-
darine, pomelo, mineole): 
srednje velika pomaranča vse-
buje dovolj vitamina C, da 
človek z njo lahko pokrije 
dnevne potrebe po askorbin-
ski kislini. Visoka vsebnost 
kalcija, magnezija, fosfatov, 
železa in kalija pa jih uvršča 
tudi med pomemben vir mi-
neralov. LIMONE: prava za-
kladnica askorbinske kisline, 
hkrati pa so bogate tudi z vi-
taminom E. Kiselkast rumen 
sadež upravičeno sodi med so-
vražnika infekcij številka 1. 
Fitnes faktor limon: 8. 

4. mesto: ROBIDNICE, ki 
imajo med sadjem največ 
magnezija, obenem pa še 
kalcija in ostalih mineralov 
in manjšo količino vitami-
na C, zato pa toliko več pro-
vitamina A. GRENIVKE: 
vsebujejo precej vitamina C 
in minimalno število kalo-
rij, hkrati pa pospešujejo 
presnovo v organizmu. 
GROZDJE: posebno pred-
nost pričujočega sadja je v 
17 do 20-odstotni vsebnosti 
lahko prebavljivega grozd-
nega sladkorja, glukoze, ki 
predstavlja dober vir ener-
gije. Fitnes faktor: 7. 

5. mesto: ANANAS: oku-
sno sadje, s skromnim šte-
vilom kalorij, bogato s pro-
vitaminom A, z vitamini sku-
pine B in s kalcijem. Obe-
nem pa velja podčrtati vseb-
nost specifičnega encima 
bromolina, ki katalizira raz-
gradnjo beljakovin, pospe-
šuje metabolizem, prebavo 
in hkratno hujšanje. 
JABOLKA: srednje bogata z 
vitaminskimi substancami 

(predvsem C in nekaj sku-
pine B); glavnina le teh se 
nahaja v ali pa tik pod olup-
kom. Izredno pomembna za-
radi visoke vsebnosti balast-
nih snovi, pektina in kalija. 
MANGO: eksotično sadje, 
silno bogato z vitaminom A. 
Z enimi srednje velikim sa-
dežem izdatno pokrijemo 
dnevno potrebo človeškega 
organizma po pričujočem vi-
taminu, koristnem za oči in 
kožo. Fitnes faktor: 6. 

6. mesto: KUTINE: pra-
va zakladnica rudninskih 
snovi, kot so kalij, magne-
zij in železo, pa tudi balast-
nih snovi in pektina. Fitnes 
faktor: 5. 

7. mesto: MALINE: sicer 
dokaj skromne z vitamini, 
bogate pa z najrazličnejši-
mi minerali. BRESKVE: rev-
nejše z vitaminskimi snov-
mi, izjema je provitamin A, 
ki ga vsebujejo v precejšnjih 
količinah, med minerali pa 
kalij. Pospešujejo izločanje 
seča. Fitnes faktor: 4. 

8. mesto: HRUŠKE: 
skromna vsebnost vitaminov 
in rudninskih snovi. Bogate 
le s kalijem. ČEŠNJE: majh-
na količina vitamina C, obi-
lica kalija, zlasti v slajših vr-
stah in železa, predvsem v 
višnjah. Fitnes faktor: 3. 

9. mesto: KOSMUUE: uži-
vamo jih relativno redko. 
Revne z vitamini in minerali, 
bogate pa z lahko prebavlji-
vim sadnim sladkorjem in s 
sadnimi kisUnami. LUBE-
NICA: skromna vsebnost vi-
taminov, mineralov in kalo-
rij; obilica tekočine. Spodbuja 
izločanje. Fitnes faktor: 2. 

10. mesto: ostale vrste sadja 
brez izjemno koristnega vpli-
va na človekov organizem, kar 
pa seveda ne pomeni, da člo-
veku ne koristijo in da bi ga 
bilo potrebno zanemarjati. 
Fitnes faktor: 1 

Gostilno Amerika boste nedvomno prepoznali 
izvrstno pripravljenih prekajenih in pol-

njenih vešalicah, telečjih jetrih v mrežici, 
^leskavicah, po prebrancu in drugih dobro-

ki nimajo pravih tekmecev v bližnji in 
daljni okolici. Poseben užitek je opazovati 
kuharje in natakarje, ki so pravi mojstri svo-
^ga dela. Postregli vas bodo z odojkom ali 
^genjčkom, v Ameriki pa si lahko privoščite 

tudi klasično nedeljsko kosilo. 

M O J A P O K O J N I N A 

Odgovori o 
upokojevanju 

Uživam invalidsko po-
kojnino in dobim samo 73 
tisoč tolarjev na mesec. 
Sprašujem vas, ali mi pri-
pada varstveni dodatek, 
kajti žena nima pokojnine 
in je zavarovana po meni. 
Nimava denarja niti za pre-
živetje. Rojen sem 9. 9. 
1930, žena pa 20. L 1934. 

Varstveni dodatek je me-
sečna denarna dajatev, ki se 
lahko izplačuje le tistim, ki 
že uživajo starostno, invalid-
sko, vdovsko ali družinsko 
pokojnino. Pogoji za prido-
bitev pravice do varstvenega 
dodatka, ki jih mora izpol-
njevati uživalec pokojnine, 
so naslednji: imeti mora stal-
no prebivališče v Republiki 
Sloveniji, trenutno njegova 
pokojnina ne sme presegati 
zneska 75.020,30 tolarjev 
mesečno, skupaj z družinski-
mi člani ne sme imeti višjih 
dohodkov v preteklem letu, 
kot je znesek 822.986,54 to-
larjev oziroma 68.582,21 to-
larjev mesečno, njihovo pre-
moženje in premoženje dru-
žinskih članov, s katerimi živi 
v skupnem gospodinjstvu, ne 
sme presegati trenutne vred-
nosti 4.194.828 tolarjev. 

Osnova za odmero varstve-
nega dodatka je razlika med 
zneskom 75.020,30 tolarjev 
in zneskom pokojnine upo-
kojenca, ki to pravico uveljav-
lja. Višina varstvenega dodat-
ka k starostni in invalidski po-
kojnini je odvisna od dopol-
njene pokojninske dobe za-
varovanca, medtem ko je v 
vdovski in družinski pokoj-
nini višina varstvenega dodat-
ka odvisna od števila družin-
skih članov. Varstveni doda-
tek pa ni trajna pravica iz po-
kojninskega in invalidskega 
zavarovanja. Upravičenec je 
dolžan obvestiti zavod pokoj-
ninskega in invalidskega za-
varovanja o vsaki spremem-
bi v premoženjskem stanju, 
ki vpliva na pravico oziroma 
lahko zavod sam kadarkoli od 
upravičenca zahteva dokazi-
la o nadaljnji upravičenosti do 
te dajatve. Vsi uživalci vars-
tvenega dodatka morajo vsa-
ko drugo leto (letos ne) do 
31. marca posredovati ustrez-
na dokazila, na podlagi kate-
rih se preveri upravičenost do 
varstvenega dodatka. 

V kolikor z ženo nimata 
večjega premoženja, je smi-
selno čim hitreje vložiti zah-
tevo za varstveni dodatek. V 
postopku, ki ga boste spro-
žili na zavodu za pokojnin-
sko in invalidsko zavarova-
nje, se bo dejansko ugotav-
ljala upravičenost do varstve-
nega dodatka, ki pa predvi-
doma ne bo visok, kajti vaša 
pokojnina je zelo blizu zne-
sku 75.020,30 tolarjev, ki je 
enak osnovi za odmero do-
datnih pravic. Ne glede na va-
šo upravičenost do varstve-
nega dodatka se bo lahko vaš 
družinski prihodek povečal 
šele od 1. 1. 2003 naprej, če 
bo vaša žena vložila zahte-
vek za državno pokojnino. Le-
tos se zahteva dopolnjena sta-
rost 69 let za tiste, ki bi žele-
li pridobiti pravico do držav-
ne pokojnine, medtem ko bo 
drugo leto zadostovalo le 68 
let starosti, kar bo vaša žena 
že dopolnila. Poleg starost-
nega pogoja lahko tovrstno 
pravico pridobi oseba, ki ima 
stalno prebivališče v Repub-
liki Sloveniji, ki ne uživa ne 
slovenske ne tuje pokojnine, 
ki ima dohodke, ki ne prese-
gajo premoženjskega cenzusa 
za pridobitev varstvenega do-
datka, in ki je med 15. in 65. 
letom starosti najmanj 30 let 
prijavljena s stalnim prebi-
vališčem na območju Repub-
like Slovenije. Državna po-
kojnina znaša 33 odstotkov 
najnižje pokojninske osno-
ve, ta pa se spreminja ob vsa-
kokratni spremembi zniža-
nja oziroma zvišanja pokoj-
nin in trenutno znaša 
29.728,93 tolarjev. 

Nov zakon o pokojnin-
skem in invalidskem za-
varovanju, ki velja od 1. 
januarja 2000, je prinesel 
v s lovenski pokojninski 
sistem veliko sprememb. 
Čeprav se bodo določila za-
kona uveljavljala posto-
poma v naslednjih desetih 
letih, marsikoga že sedaj 
zanima, kdaj se bo lahko 
upokojil. Na vaša vpraša-
nja zato odgovarja Peter 
Šalej, vodja oddelka za po-
kojninsko in invalidsko 
zavarovanje pri celjski 
enoti ZPIZ. 

BIO KOLEDAR 



Prihaja lancia phedra 
Lancia je precej časa ponu-

jala svoj veliki enoprostorski 
avtomobil (MPV) z oziroma 
zeta, sedaj pa je prišel čas nje-
gove zamenjave. Phedra, kot 
se novinec imenuje, prav ta-
ko spada v razred velikih 
MPV, saj ga je v dolžino za 
475 centimetrov. T\idi druge 
dimenzije dokazujejo veli-
kost oziroma višino ter širi-
no. 

Pogon je speljan k prednje-
mu kolesnemu paru. Lancia 
phedra se dokazuje z opazno 
imenitnostjo, po drugi strani 
pa tudi z dovolj obširno mo-
torno ponudbo. Na voljo bo s 
štirimi motorji, in sicer dve 
ma bencinskima in dvema tur-
bodizelskima. Najzmogljivej-
ši je 3,0-litrski šestvaljnik s 204 
KM, kar zadošča za največjo 
hitrost 205 km/h ter pospešek 

10,2 sekunde do 100 km/h. Pre-
cej manj ponuja 2,0-litrski mo-
tor s 136 KM (185 km/h, 11,2 
sekunde do 100 km/h). Dizel-
ska motorja sta iz znane Fiato-
ve serije JTD. Zmogljivejši je 
2,2-litrski (128 KM), nekaj 
manj pa 2,0-litrski motor s 109 

KM. V avtomobil je mogoče na-
mestiti poljubno število sede-
žev, največ pa sedem. V sosed-
nji Italiji, kjer naj bi bilo kup-
cev največ, bo prodaja phedre 
stekla sredi junija, pri nas naj 
bi jo videli septembra. Do te-
daj bo seveda znana tudi cena. 

Novi lanciin enoprostorec phedra. 

Sedmice na pregled 
BMW s svojo novo sedmico nima posebne sreče. Po prvih 

zapletih s številnimi napakami, ki so se pojavile pri povsem 
novih avtomobilih, se je sedaj tovarna odločila, da na izred-
ni tehnični pregled pokliče kar 8000 sedmič. To so avtomo-
bili, ki so jih naredili lani, prodali pa so jih do konca letoš-
njega aprila. Kot pravijo, bi se lahko pojavile napake prj 
dovodu goriva. Za sedaj še ni znano, ali bodo na pregled 
pokhcali tudi sedmice, ki so jih prodali pri nas. 

Stilo bo tudi 
mreekend 

Italijanskemu Fiatu v zadnjem času delo in posli ne gredo 
dobro od rok in očitno je, da koncem brez ustrezne-bančne 
oziroma državne-pomoči ne bo preživel. Kljub težkim ča-
som tovarna vztraja pri svojih načrtih o predstavitvi novih 
avtomobilov, ki naj bi na trge zapeljali v prihodnjih letih. 

Za leto 2003 načrtujejo predstavitev kombijevske izve-
denke stila, avtomobila, ki se sicer dobro prodaja, vendar 
tovarni kljub temu ne zagotavlja mirnega spanca. Ta izve-
denka bo nastala na osnovi petvratnega stila, pri čemer bo 
streha za dobrih pet centimetrov višja. Vse do zadnjega opor-
nika strehe bo avto seveda povsem enak, zadek bo strmo 
odrezan, zadnje steklo bo mogoče posebej odpreti. Stilo 
weekend, kot se bo različica imenovala, naj bi bil enako 
opremljen in z enakimi motorji kot sedanje limuzinske iz-
vedenke tega avtomobila. 

Spletna stran Volva v 
slovenščini 

Slovenskim jadralcem po spletnih straneh je po novem 
na voljo tudi uradna spletna stran podjetja Volo 
(wvw.si.volvocars.com). Na njej so seveda objavljeni šte-
vilni podatki, obsežen je pregled opreme oziroma motor-
jev in tudi cenik, ki pa je žal zapisan v formatu .pdf. 

m 



VW phaeton za prestižnejše 
Nemški Volksvvagen je 

dolgo časa napovedoval pro-
dor v najvišji avtomobilski 
razred. Sedaj se je tudi zgo-
dilo, kajti njegov phaeton je 
nared. V vsakem primeru je 
to velika limuzina, saj je dol-
žina zelo spoštljiva (506 cen-
timetrov) , pa tudi s svojo do-
kaj konservativno obliko 
napoveduje, kakšnih oziro-
ma katerih kupcev si želi. 

I Avtomobil nastaja v novi 
tovarni v Dresdnu in tudi s 
tem hoče VW povedati, da 
gre za avto najprestižnejše-
ga razreda. Tudi notranjost 
dokazuje, da pri VW vedo, 

j kako se stvari streže, saj po-
nuja izjemno opremljenost, 
dobro ergonomijo in seveda 
izjemno veliko opreme. Ob 
288-centimetrski medosni 
razdalji je tudi sedenje na 
zadnjih sedežih tako rekoč 
kraljevsko. Avto je opremljen 
z zračnim vzmetenjem (ki se 
med drugim samodejno pri-

lagaja razUčni hitrosti vozi-
la), poleg tega pa nekaj po-
dobnega velja tudi za pred-
nje sedeže, ki imajo kar 12 
funkcij nastavitve, pa hrbt-
no masažo, ventilacijo ipd. 

Za začetek bodo ponujali 
phaetona z dvema motorje-
ma. Prvi je 3,2-litrski šes-
tvaljnik, ki ponuja 241 KM 
pri 6200 vrtljajih v minuti. 
S tem motorjem zmore veli-
ki volksvvagen 245 km/h in 
do 100 km/h pospeši v '8,4 
sekunde. Precej drugačne na-
rave dvanajstvaljnik (W12), 
ki pri gibni prostornini 6,0-
litra ponuja 420 KM pri 6000 
vrtljajih. Phaeton s tem mo-
torjem zmore največ 250 km/ 
h in do 100 km/h pospeši v 
6,1 sekunde. Serijsko je av-
to opremljen z osmimi zrač-
nimi varnostnimi blazinami, 
kar pomeni, da se hoče do-
kazati tudi po tej strani. S 
tem avtomobilom ima VW kar 
ambiciozne načrte, njegova 

prodaja pa je v Nemčiji že 
stekla. Na slovenskem trgu 
se bo pojavil septembra, ce-
ne pa še niso znane. Ve pa se, 
koliko prestižneš stane v 
Nemčiji. Tam hočejo za ce-
nejšo različico 12,6, za dražjo 
pa 22,1 milijona tolarjev. 

Volksvvagnovo razkošje - phaeton. 

VW kliče 
na pregled 

Tudi koncem Volksvva-
gen ni imun pred serijski-
mi napakami, ki niso v prid 
ugledu tovarne. Tako bo-
do na pregled poklicali mo-
dela lupo in polo letnikov 
1998/99. Na teh avtomo-
bilih lahko pride do okva-
re podtlačne cevi, ki skr-
bi za pravilno oziroma 
učinkovito delovanje za-
vornega sistema. 

Kot pravijo pri VW, se za-
radi tega ne more zgoditi, da 
bi zavore povsem odpoveda-
le, vendar so se kljub temu 
odločili za pregled vozil in 
morebitno zamenjavo spor-
nega dela. Porsche Sloveni-
ja kot uradni predstavnik VW 
pri nas sporoča, da bodo 
pooblaščene servisne delav-
nice kmalu začele obveščati 
slovenske lastnike teh vozil 
(pri nas jih je nekako 6000) 
o datumu pregledov. 

Ambicioznost 
Audijeviii načrtov 

Nemški Audi je v nemš-
ki trojni navezi - Mercedes 
Benz, BMW in Audi - najm-
lajši, vendar ne najbolj kro-
tek oziroma brez ambicioz-
nih načrtov. Tako se bo ko-
nec leta ali v začetku pri-
hodnjega na trgih pojavil 
novi audi A3. 

Ta bo marsikaj povzel po 
aktualnem audiju A4, hkra-
ti pa se bo v tehničnem po-
gledu spogledoval z novo ge-
neracijo VW golfa. Prenovi-
tev je tako rekoč nujna, kajti 
A3 bo kmalu star šest let. 

Pri audiju A4 najboljše šele 
prihaja. Po limuzini in avan-
tu oziroma kombiju se na 
rojstvo leta 2004 pripravlja 
kupejevska in kabrio izve-
denka tega avtomobila. Hkrati 
bodo ponudih tudi S4, kar 
pomeni, da se bo v nosu vr-' 

tel V8 bencinski agregat z gib-
no prostornino 4,2-litra in s 
300 KM. 

Že dolgo pa se tovarna pri-
pravlja na predstavitev naj-
večjega hišnega avtomobila, 
to je audija A8. Navzven se 
ta velika limuzina ne bo prav 
bistveno spremenila, kar po-
meni, da bo obdržala dokaj 
konvencionalna karoserij ske 
poteze. Seveda bo celica na-
rejena iz aluminija (sloviti 
audi space frame), kar po-
meni, da bodo privarčevali 
marsikateri kilogram, kar 
bo pripomoglo k skromnej-
ši porabi in še čem. Novi audi 
A8 bo seveda vozil v razre-
du, v katerem sta trenutno 
dva velika gospodarja, in si-
cer BMW serije 7 in merce-
des S razreda. Ob bok se ji-
ma pelje VW phaeton, kar 
med drugim pomeni, da bo 
imel audi A8 konkurenco kar 
v domačem koncernu. Po se-
danjih napovedih naj bi se 
veliki audi na trgih pojavil 
še pred koncem leta, vsaj os-
novno različico pa bo poga-
njal V8 bencinski motor, ki 
bo zmogel 320 KM. 

VW polo bo moral na varnostni pregled. 

Prenovljena alfa 156, 
nov motor za GTA 

Italijanska Alfa Romeo 
je bila znotraj koncema 
Fiat precej časa ob robu. Se-
daj so se okoliščine bistve-
no spremenile, kajti tovar-
na je tista, ki dela in po-
sluje zelo dobro, pravza-
prav precej bolje kot ma-
tični Fiat. Posebej dobro gre 
v promet srednjerazredna 
alfa 156, avto, ki mu trg po-
je slavo predvsem zaradi 
karoserijske izjemnosti in 
tudi dobrih voznih lastno-
sti. 

Tovarna je sedaj 156 pre-
novila, vendar predvsem 
znotraj in malo ali skoraj nič 
zunaj . Tako limuzina kot 
šport wagon (karavan) sta 
navzven pridobila samo od-
bijače in stranski ogledali v 
barvi vse karoserije, za po-
vrh si je mogoče avto omi-
shti v 13 različnih barvah 

Znotraj je alfa 156 opaz-
no drugačna. Nov je volan, 
nova je armatura, nov je sre-
dinski'del, uporabili so bolj-
še oziroma kvalitetnejše ma-
teriale. Opremi sta po novem 
dve, in sicer progression in 
distinctive. Kot pravijo pri 
uradnem uvozniku, se je avto 
v povprečju podražil za 225 
tisoč tolarjev, medtem ko je 
dodane opreme pri prvem 
paketu za dobrih 500, pri 
drugem pa skoraj za 800 ti-
soč tolarjev. 

Med motorji, ki jih je sku-
paj šest, je treba posebej 
omeniti povsem novi 2,0-h-
trski JTS, ki razvije 165 KM 
pri 6400 vrtljajih v minuti 
in je po zatrjevanju tovarne 
varčnejši kot prejšnji motor. 
Nov je tudi 2,4-litrski dizel-
ski JTD s 150 KM pri 4000 
vrtljajih v minuti. Pogon je 

speljan k prednjemu kole-
snemu paru, menjalnika sta 
dva (ročni in samodejni). 

Športna različica GTA je 
dobila novi in zmogljivejši 
motor. To je šestvaljnik, ki pri 
gibni prostornini 3,2-litra po-
nuja 250 KM pri 6200 vrtlja-
jih v minuti. To zadošča za 
najvišjo hitrost 250 km/h ter 
pospešek 6,3 sekunde do 100 
km/h. Prodaja obnovljene al-
fe 156 in GTA je že stekla, 
uradni uvoznik pa ima s tem 
avtdtnobilom dovolj realne 
načrte - upoštevaje stanje na 
slovenskem trgu. Tako naj bi 
letos prodali približno 80 pre-
novljenih 156 in nekako 10 
GTA. Najcenejša alfa je na vo-
ljo za 4,3 milijona tolarjev, 
medtem ko je izvedenka GTA 
precej dražja, saj je najcenej-
ša različica naprodaj za 8,5 
milijona tolarjev. 

Prenovljena alfa romeo 156. 



Celjske dobre 
vibracije 

Drugi Etno urban festival se trudi postati tradicija 
Drugi Etno urban festival 

(EUF) je minuli konec ted-
na napolnil z obilo zanimi-
ve glasbe in spremljevalnih 
dogodkov, organizatorji pa 
so bili navdušeni nad odzi-
vom pubUke, ki se je na so-
botnem urbanu zbrala v pre-
senetljivo zajetnem številu. 

Morda slednje niti ni tako 
presenetljivo, saj je letošnji 
EUF doživel zavesten »rahel 
pomik k MTV-jevski publi-
ki« oziroma v malce bolj ko-
mercialne vode. To se je po-
sebej odražalo skozi sobot-
ni večer, ki so ga naelektrili 
madžarski ritemeksperimen-
tatorji Carbon Fuls, reški Let 
3 pa ob primerni spremljavi 
občestva skozi tantrični per-
formans pripeljah do vreliš-
ča, od koder so se z izbruše-
no dvigalsko glasbo spuščali 
na pol domači Elevators na 
čelu z Blazinškovo Tino. 
Uresničila se je napoved To-
neta Kregarja, strokovnega 
sodelavca pri pripravi 2. EUF, 
da bo takšna zasnova znala 
privabit številnejšo občins-
tvo, to pa bo porok »stalnega 
in stabilnega multidiscipli-
narnega festivala v Celju«. To-
rej pot do tradicije. 

Petkovo godenje so zaokro-
žili Kontrabanti, ki sledijo 
usodi nekaterih podobnih 
skupin in vse bolj postajajo 
zabavljači z etno korenina-
mi (ampak včasih to niti ni 
nujno slabo). Prekmurski 
Ljubljančani so pripravili ve-
selo rajanje, sladokusci pa so 
uživali ob drugačnosti tria Bo-
glarke. 

Matevž Cene, vodja projek-
ta, je dejal, »da je bil festival 
lani še komaj rojen otrok, za-
to smo zelo pazili, da je sho-
dil, letos pa je že starejši, za-
to smo se lahko zabavali in 
igrali z njim.« Zadovoljni so, 
ker je EUF minil brez nez-
god, izvajalce so tokrat brez 
težav spustili v državo, pub-
lika pa se je izkazala za zelo 
hvaležno. »Veseli smo bili šte-
vilnih obiskovalcev, glede na 
to, da je v Celju te dni pote-
kala še ena velika zabava ozi-
roma sedmina. V petek se je 
zbralo okoli 300 ljudi in nihče 
ni povešal glave od dolgočas-
ja. Sobotna publika je bila 
bolj izbrana, veliko jih je 
prišlo bolj zaradi glasbe kot 
zabave, a je dogajanje vse nav-
dušilo,« je povzel Matevž Ce-
ne. 

Tretji EUF bo ohranil tra-
dicijo razgledovanja po 
vzhodni in jugovzhodni 
Evropi. Matevž Cene zaen-
krat napoveduje Poljsko in 
Češko, te dni pa odpotuje v 
Rusijo, tako da se nam dru-
go leto obeta zanimivo et-
no-urbanje. 

SKO 
Foto: TRIARTES, 

Zgoščevanje 
Tabujev in Anike 

Tabu so končno le posneli ves material za težko pričakovan 
nov album Male nore ideje. Ta bo tako kot njihov odlični pred-
lanski prvenec izšel pri založbi Menart, na njemu pa bo enajst 
čisto novih kreacij. Kot prvo izmed njih so Tabu na single 
format odtisnili pesem Ocean, ki bo kmalu dobila tudi video 
različico. Pri taisti založbi bo v bližnji prihodnosti izšel tudi že 
nekaj časa napovedovani nov LP Anike. Simpatična Primorka 
je zanj že posnela večino skladb, poleg že preverjenih Ogenj in 
led, Če ni ljubezni in Tega se ne sme pa bo na njemu zagotovo 
tudi aktualna uspešnica Vroče mi je. (SŠ) 

ZDA Ashanti, UK Young 
Na vrh angleške lestvice se je že drugič letos zavihtel in-

stant pop produkt Will Young. Prvič mu je uspelo s prede-
lavo zimzelene Unchainded Melody, tokrat pa je do najviš-
je pozicije prilezel s priredbo ročk klasike Light My Fire 
skupine The Doors. V ZDA na lestvici najbolje prodkjanih 
singlov že neverjetnih deset tednov kraljuje mlada soul diva 
Ashanti s pesmijo Foolish, v Nemčiji so največ malih plošč 
(Something About Us) ta teden prodale No Angels, največ-
krat predvajana pesem tega meseca v Evropi pa je Don't Let 
Me Get Me ameriške pevke Pink. 

EKSPRESEKSPRES 

Konec meseca bo izšei nov 
album najbolje plačanega DJ-
ja in producenta plesne glas-
be na svetu, Angleža Paula 
Oakenfolda. Skorajšnji izid 
LP-ja je Paul najavil z odlič-
no trance popevko Southern 
Sun. 

Prejšnji torek sta se v gra-
du Leslie na Irskem poročila 
Paul McCartney in Heather 
Mills. Na poroki najbogatej-
šega glasbenika in enonoge 
manekenke je seveda bil tu-
di ob Paulu še edini živeči 
Beatle Ringo Starr. Izkupiček 
od prodanih poročnih foto-
grafij (več kot milijon fun-
tov) sta mladoporočenca na-
menila v dobrodelne name-
ne. 

Založba Virgin je zaradi ka-
tastrofalnih prodajnih rezul-
tatov solo LP prvenca odpu-
stila spajsico Victoria Beck-
ham. Njen album je v Veliki 
Britaniji, kjer so Spice Girls 

v najboljših časih brez težav 
prodale več milijonov plošč, 
kupilo le 50 tisoč ljudi. 

10. julija bodo v dvorani 
Film Forum v New Yorku s 
prikazom kultnega filma 
Ziggy Stardust and the Spi-
ders From Mars obeležili 30. 
obletnico izida enega izmed 
najpomembnejših albumov 
v zgodovini popularne glas-
be. Gre seveda za istoimen-
ski izdelek pop kameleona 
Davida Bowiea, ki bo na ta 
dan ponovno ponatisnjen, 
spremljal pa ga bo še bonus 
disk z nekaj do sedaj še neob-
javljenimi posnetki in rari-
tetami. 

Nekdanji pevec legendar-
ne ročk zasedbe Led Zeppe-
lin Robert Plant bo igral ustne 
harmonike v skladbi The 
Lord Is My Shotgun, ki bodo 
še letos izšla na novem album 
izvrstne britanske ročk sku-
pine Primal Scream. Sicer 
pa se zdaj že 54-letni gospod 
pospešeno pripravlja na izid 
svojega novega albuma Head 
First, ki bo na voljo sredi pri-
hodnjega meseca. 

Prihodnji vikend, med 27. 
in 29. junijem, se bo v ljub-
ljanskih Križankah in Can-
karjevemu domu zgodil že 
43. jazz festival. Umetniški 
vodja Oliver Belopeta je po-
leg domačega benda Dejan 
Pečenko Nova Trio v našo pre-
stolnico povabil še osem za-
sedb (Trevor Watts Celebra-
tion Band, Charles Lloyd 
Quartet, Wayne Shorter 
Quartet...). 

SŠ 

Četrt stoletja 
Melodij morja in sonca 

Festival Melodije morja in 
sonca je letos občina Piran, 
kot lastnica blagovne znam-
ke, dodelila javnemu zavo-
du Avditoriju Portorož, ki fe-
stival pripravlja v sodelova-
nju s Televizijo Slovenija. 

Ob 25-letnici festivala so se 
odločili, da jutri (v petek) pri-
pravijo revij ski večer, na ka-
terem bodo predstavili vse 
zmagovalne pesmi preteklih 
24 festivalov. Pričel se bo ob 
20.30 v Avditoriju Portorož, 
prenašala ga bo tudi nacional-
na televizija. Glasbeni gostje 

večera bodo Ricchi e Poveri, 
voditelja pa Miša Molk in San-
dro Damiani. 

Petkov večer se bo po 22. 
uri nadaljeval na Tartinijevem 
trgu v Piranu s koncertom Me-
lodije naše mladosti. V soju 
sveč in bakel bodo nastopili 
legendarni pevci z najbolj zna-
nimi melodijami: Slavko 
Ivančič, Kemal Monteno, Vla-
do Kalember, Dado Topič, 
Alen Islamovič (Bijelo Dug-
me) in Sanja Doležal ter mnogi 
drugi slovenski izvajalci. 

V tradicionalnim tekmo-
valnem sobotnem večeru se 
bo za naslov najboljše pote-
govalo dvajset skladb. Zapeli 
jih bodo Tomaž Domicelj, Tu-
lio Furlanič, By the way, 
Johnny Bravo bend, Kalama-
ri, Monika Pučelj, Don Ser-
gio&ll Padrino, Janez Zmazek 
Zan, Frišni.com, Pax, Num-
ber one, Alenka Godec, Vika 
Zore, Jasmina Cafnik, Polo-
na, Plima, Folk rola, Vlenia 
Zobec in Faraoni. Glasbeni 
gostje večera bodo Paola e 
Chiara, Severina in Jan Ple-
stenjak. Večer bosta vodila Lo-
rella Flego in Mario Galunič. 

Ob jubileju so pripravili.še 
druženja na trgih, ulicah in 

plažah Pirana in Portoroža. 
V sodelovanju s člani diplo-
matskega zbora, menedžerji 
in glasbeniki bodo obiskali in 
s pesmijo poskušali polepša-
ti dan hudo bolnim hospita-
liziranim otrokom ter na por-
toroški plaži organizirali do-
brodelne športne aktivnosti. 

SIMONA BRGLEZ 

Med dvajsetimi izvajalci v tekmo-
valnem večeru bo tudi primorski 

veteran Tulio Furlanič. 

2 0 V R O Č I H RC 



Vurberk 2 0 0 2 
Navihankam in 

iViocirijanom 
Celjski ansambli zavzeli festival in pobrali večino 

nagrad 
11. festival Vurberk 2002 

je minil v popolnem zmago-
slavju ansamblov s Celjske-
ga območja, ki so osvojili 
kar osem od devetih nagrad. 
Večji del »smetane« so dobi-
li Modrijani z Dobrne (4) in 
Navihanke iz Laškega (2), 
ostali dve Zreška pomlad in 
ansambel Primoža Založni-
ka, eno nagrado pa je dobil 
ansambel Pogum. 

Od trinajstih nastopajočih 
ansamblov jih je bilo kar 
osem s Celjskega in vsi so se 
predstavili v odlični luči. Pri-
haja nova generacija glasbe-
nikov, ki veliko obetajo. 

Modrijani so lani kot de-
bitanti osvojili tri nagrade, 
letos že štiri: ponovno so do-
bili plaketo Jožeta Šifrerja, 
nagradili so jih novinarji slo-
venskih radijskih postaj, os-

vojili so 1. mesto in zlatega 
zmaja občinstva ter 2. nagrado 
strokovne komisije, vse za 
skladbo Tineta Lesjaka in 
Francija Smrekarja Spomin 
na pevca še živi. 

Pravo in največje presene-
čenje pa so bile Navihanke, 
ki so presegle same sebe. Do-
bile so 1. nagrado strokovne 
komisije in 2. nagrado s sre-
brnim zmajem občinstva za 
melodijo Braneta Klaužarja 
in Franca Ankersta Firbčni 
fičfirič. Obe skupini sta več 
kot 1500 obiskovalcev večer-
nega koncerta dobesedno 
dvignili na noge, pridružil pa 
se je tudi ansambel Unikat 
iz Gorice pri Slivnici, ki je v 
izjemni konkurenci ostal 
brez nagrad, vendar je bil nje-
gov nastop med najopaznej-
šimi. 

Tretjo nagrado občinstva 
in bronastega zmaja je dobi-
la Zreška pomlad za sklad-
bo Avgusta Skaze in Panike 
Požek Življenje je roman, an-
sambel Primoža Založnika iz 
Vitanja pa je zaigral pesem 
Braneta Klaužarja in Fanike 
Požek Na drugi strani son-
ca, ki je bila nagrajena za naj-
boljše besedilo. Tretjo nagra-
do strokovne žirije je dobil 
ansambel Pogum iz Škocja-
na. 

Ob tem je treba omeniti so-
liden nastop ansambla Mar-
jana Drofenika s Sladke go-
re in Vigred iz Laškega, sled-
nji je edini nastopil na vseh 
vurberških festivalih. Letos 
je imel v konkurenci največ 
melodij Brane Klaužar (5), 
največ tekstov (6) pa Fanika 
Požek, ki je tudi avtorica le-

tos najboljšega valčka Preveč 
je belih rož. Vse pomembnej-
še nagrade sta med avtorji do-
bila Brane Klaužar in Tine 
Lesjak, dva še vedno aktivna 
glasbenika, ki v zadnjem ob-
dobju uspešno delata z mla-
dimi ansambli. 

Po besedah ocenjevalcev so 
bili Modrijani odlični v štiri-
glasnem petju in Navihanke 
pa so imele privlačen in pre-

pričljiv nastop z uspešno upo-
rabo nenavadnih instrumen-
tov za to zvrst glasbe, sakso-
fona in flavte, in prvorazred-
nim petjem. Unikat ima od-
lično pevko in harmonikar-
ja, celotna skupina pa veliko 
obeta. Zelo zanimiv je bil na-
stop Zreške pomladi in an-
sambla Primoža Založnika. 

Z Vurberkom se je začel 
mesec festivalov narodno 

zabavne glasbe v Sloveni-
ji, saj bo v petek, 22. juni-
ja, 2. festival v Škofji Lo-
ki, od 5. do 7. julija festi-
val v Števerjanu in 12. ju-
lija najstarejši festival na 
Ptuju. Upamo in želimo, da 
bodo tudi na teh festivalih 
naši ansambli vsaj tako us-
pešni, kot so bili na vur-
berškem. 

TONE VRABL 

Nasmejani in veseli obrazi članov treh ansamblov (Navihanke iz Laškega, Modrijani v narodnih nošah z 
Dobrne in Pogum iz Škocjana), ki so od devetih osvojili kar sedem nagrad na 11. festivalu Vurberk 2002. 

Nepozaben večer na Dobrni 
Peter Švab, oče dveh čla-

nov v izjemni skupini Mo-
drijani z Dobrne, si je pred 
meseci lotil organizacije 
koncerta Modrijanov s 
predstavitvijo kasete in 
plošče Daleč je dom. Mi-
nuli petek se je na plošča-
di pred Zdraviliškim do-
mom na Dobrni zbralo 
skoraj tri tisoč ljudi več kot 
na zadnjih Nočeh pod ko-
stanji. 

Prekrasno okolje Dobrne z 
vencem gozdov in cvetličnih 
zelenic so dopolnili s pisanim 
cvetjem in drevoredom rož. 
Nastopajoči so se na prizo-
rišče pripeljali s kočijami, jez-
dec pred njimi pa je nosil za-
stavo Dobrne (bil je tudi ob-
činski praznik) in napis sku-
pine, ki nastopa. Modrijanom 
(Blaž in Rok Švab ter Peter in 
Franjo Oset) so prišli z nasto-
pom čestitat ansambli Slak, 
Dvojčici Vesna in Vlasta z Ja-
nezom, Klaužar, Bratje iz Op-
lotnice. Unikat in Navihan-
ke, vokalna skupina kvartet 
Svit z Maj o in šaljivca Stra-
šna Jožeta, ki sta del nastopa 
opravila kar z balkona. 

V prvem delu so nastopi-
li gostje, v drugem so se pred-

stavili Modrijani, ki so na-
stop začeli in končali z na-
slovno s kasete in plošče Da-
leč je dom. Župan Martin 
Bred je Modrijanom še en-
krat izročil občinsko priz-
nanje listino občine Dobr-
na, čestitali pa so jim tudi 

mnogi drugi, od domačinov 
do glasbenikov. 

Peter Švab je v pripravljal-
nem obdobju shujšal za osem 
kilogramov, vendar je v jutra-
njih urah po koncertu odkri-
to priznal: »Splačalo se je!« 

TONE VRABL 

T V OKO Z A O D R O M 

Trije odlični organizator-
ji narodno zabavnih priredi-
tev na celjskem (od leve) Mar-
jan Hercog ter Vida in Peter 

Švab so se pred koncertom 
na Dobrni morda »dogovar-
jali«, kako si bodo razdelili 
nagrade na sobotnem festi-
valu Vurberk 2002, saj je Mar-
jan Hercog vodja Navihank, 
Peter Švab pa Modrijanov Če-
prav je po številu Jiagrad Pe-
ter Marjana »premagal« s 4:2, 
pa sta oba s sodelavci in čla-
ni skupin nadvse zadovoljna. 
Prvi skupni nastop bosta 
imela na Dan državnosti na 
glasbeni prireditvi v Zavrhu 
pri Galiciji v Občini Žalec ob 
15. uri na športnem igrišču, 
kjer bo velika glasbena pri-
reditev s sodelovanjem Na-
vihank, Modrijanov, Poguma, 
Unikata, Klaužarja in mno-
gih drugih. 

Novih šest za polfinali 
v Bodoncih v Prekmurj-u je bilo drugo predtekmovanje 

za nastop na letošnji Zlati harmoniki (finale bo 7. septem-
bra na Ljubečni). Tokrat je nastopilo samo 27 harmonikar-
jev, selektor Albert Završnik pa jih je za nastop v polfinalu 
izbral šest, med katerimi je tudi veteran. V soboto, 22. juni-
ja, bosta še dve predtekmovanji v Nazarjih v organizaciji 
TD Nazarje in Jevnici v organizaciji ZKD Litija. 

TV 

M E D 
N O T A M I 

• Ansambel Unikat iz Gori-
ce pri Slivnici, ki je malo ne-
srečno ostal brez nagrade na 
festivalu Vurberk 2002, bo 
kresno noč 22. junija preži-
vel na Kresni noči ob Sliv-
niškem jezeru 

• Vitezi Celjski pripravljajo 
na kresno nedeljo, 23. juni-
ja, glasbeno srečanje na par-
kirišču Knežjega dvorca za 
Narodnim domom. K sode-
lovanju so povabih Kvintet 
dori. Okrogle muzikante. 
Unikat, Izvir in druge ter 
akrobatsko skupino Freesty-
le. 

• V petek, 22. junija, bo na 
škofjeloškem gradu 2. festi-
val narodno zabavne glasbe 
v narečju. Nastopili bosta tu-
di skupini Fantje izpod Ro-
gle ter Polka punce. 

• Toni Sentočnik, vodja vo-
kalne skupine Trs iz Socke, 
je srečal Abrahama. Sentoč-
niku, ki sodeluje pri dveh ak-
cijah NT-RC, novoletnem obi-
sku v celjski porodnišnici in 
izletu 100 kmečkih žensk na 
morje, v imenu glasbenih 
prijateljev iskreno čestitamo 
tudi v naši hiši. 

• Franci Zeme bo predsta-
vitev najnovejše plošče in ka-
sete pripravil 21. julija pri 
gostišču Kocman v Šentru-
pertu nad Laškim. Sodelo-
vali bodo Rogaški odmev. Vi-
tezi Celjski, Tremarski du-
kat z Rečiškimi pevci. Vaš-
ki veseljaki iz Dobja, mla-
da glasbena skupina Zvonč-
ki, ki jo vodi Bojan Zeme in 
drugi. Prireditev se bo začela 
ob 16. uri. 

V R T I L J A K POLK i N 
M VALČKOV 
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K A J BI D A N E S K U H A L I 

Brez pečenke 
ne gre 

Piše: MAJDA KLANŠEK 

Če vas vročina ne zdelu-
je preveč, se lahko lotite pri-
prave katerega od naštetih 
receptov, ki zahtevajo kar 
nekaj časa ob štedilniku. Še 
najhitreje boste gotovi, če 
boste izbrali riževe omlete 
z gobami, ki so lahka po-
letna jed. Pri ostalih pa lah-
ko počakate na kakšen de-
ževen dan. 

Svinjska 
pečenka v 
porovem 

ovoju 
Pust kos svinjine zavijemo 

v porove hste in spečemo. Pe-
čenka je sočna in okusna, pa 
tudi lepa na pogled. 

Za 4 osebe potrebujemo: 
] kg svinjskih zarebmic brez 
kosti, sol, poper, mleto slad-
ko papriko, 125 g masla ali 
margarine, 1 kg pora, 2 žli-
ci moke, 1/4 litra mleka, 3 
jajca, sok, pol limone, muš-
katni orešek. 

Svinjino oplaknemo in 
obrišemo s papirnatim prti-
čem do suhega. Natremo jo 
s soljo, poprom in papriko. 
V kožici segrejemo 25 g 
maščobe in zapečemo me-
so z vseh strani. Pečemo ga 
približno 20 minut. Medtem 
očistimo por. Velike liste od-
luščimo s stebla in jih ope-
remo. Cele kuhamo v vreli 
vodi 2 minuti. Nato jih od-
cedimo in pustimo, da se oh-
ladijo. Preostali por sese-
k l jamo. 

Porove liste razgrnemo 
drugega poleg drugega na 
kuhinjski krpi, zložimo jih 
tako, da se prekrivajo. S po-
močjo krpe zavijemo pope-
čeno svinjino v plast poro-
vih listov. Konce in rob te-
sno stisnemo. Pečenko da-
mo nazaj v kožico, zalije-
mo s skodelico vode in du-
šimo v pokriti posodi eno 
uro . 

Po 30 minutah stresemo k 
pečenki narezani por. V preo-

stali maščobi prepražimo mo-
ko, zalijemo z mlekom in ku-
hamo, da nastane omaka. Od-
stavimo jo s štedilnika. V 
omako zamešamo rumenja-
ke, dodamo hmonin sok in 
dišave. Iz beljakov stepemo 
trd sneg, rahlo ga zamešamo 
v omako. Pečenko razreže-
mo in obložimo s porom. 
Omako ponudimo posebej. 
Za prilogo pripravimo krom-
pirjev pire. 

Piščanec V 
paradižnikovi 

omaid 
Za 2 osebi potrebujemo: 

piščanca ali piščančje kose, 
3 žlice olja, 3 stroke česna, 
žlico paradižnikove mezge, 
4 žlice vinskega kisa, 1/8 li-
tra belega vina, sol, poper, 
50 g masla. 

V kožici segrejemo olje, 
na katerem popečemo piš-
čančje kose, da z vseh strani 
porjavijo. Dodamo strt česen, 
paradižnikovo mezgo, sol in 
poper. Premešamo in takoj 
zalijemo z vinom, kisom in 
osminko litra vode. V pokri-
ti kožici dušimo piščanca 45 
minut. Meso poberemo iz 
omake in ga postavimo na to-
plo. V omako zamešamo 
koščke masla, omaka potem 
ne sme več zavreti. Po okusu 
jo še začinimo. Omako pre-
lijemo čez meso, jed ponu-
dimo s krompirjevim pire-
jem ali s testeninami. 

Riževa omleta 
z gobami 

Za 4 osebe pot rebujemo: 
175 g riža, sol, peteršilj in 
drobnjak, 20ggaude, 1 jaj-
ce, 3 žlice masla ali mar-
garine, 250 g šampinjonov 
(ali drugih gob), 200 g ne-
mastne gnjati, 1 čebulo, 
300 g zamrznjenega gra-
ha (svežega ali iz pločevin-
ke). 

Riž kuhamo v obilici oso-
Ijene vode 15 minut, nato 

ga odcedimo in zmešamo z 
drobno sesekljanim peter-
šiljem in drobnjakom, z na-
strganim sirom in z jajcem. 
V ponvi segrejemo žlico ma-
sla ali margarine, na maš-
čobo damo polovico riževe | 
zmesi. Riž potlačimo z žli-i 
co, da dobimo omleto, kil 
jo zapečemo z obeh strani, i 
Spečemo še eno omleto. Pri-
pravimo nadev: na preo-
stankih maščobe prepraži-
mo drobno sesekljano če-
bulo. Dodamo tanko nare-
zane gobe. Prepražimo, so-
limo in popramo. Dodamo 
na pramene narezano gnjat 
in grah. Premešamo in pra-
žimo 5 minut. Omlete ob-
ložimo z nadevom in ponu-
dimo s solato za glavno jed. 
Uporabimo lahko tudi du-
š e n r iž , ki n a m je n a pri-j 
mer ostal od prejšnjega dne.i 
Ali pa skuhamo riž vnaprej, 
tako da z malo dela na hi-
tro pr ipravimo nasitljiv 
obrok . 

Žemljice iz 
skutnega testa 

Potrebujemo: 500 g moke, 
100 g masla ali margarine, 
sol, kumino, 5 rumenjakov, 
200 g skute in pol vrečke pe-
cilnega praška. 

Vse sestavine damo v skle-
do iz njih zamesimo gladko 
testo. Iz testa oblikujemo 12 
hlebčkov, ki jih pečemo v 
ogreti pečici pri 200 stopi-
njah 25 minut. Ko pečemo 
žemlje, damo v pečico tudi 
manjšo kožico z vodo, da jfl 
zrak v pečici primerno vla-
žen. 

IŠČEM kuharja 
in vodjo strežbe, 
5 let delovnih izkušenj. 
Pisne ponudbe na Novi 
tednik pod šifro 1900. 



S klobuki 
na Juliji 
že junija 

Pripravila: 
VLASTA CAH-ŽEROVNIK 

Moda in z modo poveza-
lo dogajanje je lahko tudi 
ilno zabavna, sproščujo-
a in prijetna zadeva, so 
igotavljali udeleženci tra-
icionalne vrtne zabave, ki 
D uredništvo znanega slo-
enskega tabloida Lady v 
jozdrav poletju že vrsto let 
iripravlja ob Ljubljanici, 
italnica vseh vrtnih zabav 
n obvezni klobuki na gla-
oh udeležencev ter ponud-
a dehtečih jagod in iskre-
ega se šampanjca. 
Malce na zasidrani ladji-
i Julija, še več pa na senč-
em vrtu Veslaškega kluba 
jubljana se je v toplih ju-
ijskih dneh nazdravljalo 
oletju, s pokritimi glava-
li pa obujalo nostalgične 
pomine na čase, ko je bil 
lobuk še obvezno pokriva-
l a glavah vseh dam in gos-
odov, če so hoteli veljati 

za spodobne... No, letos je 
bilo na glavah znanih Slo-
vencev - prevladovale so 
zvezde in zvezdice domače 
estrade - kar nekaj pokri-
val, ki bi si povsem zaslu-
žila pridevnik spodobnosti, 
v zabavo prisotnih pa so se 
pojavljali tudi klobuki-pri-
smuki. Nekaj, prvih in dru-
gih, vam ponujamo v pre-
sojo. 

Foto: STANE JERKO 

Vaša modna svetovalka Vlasta Cah-Žerovnik in Brendi sta bila izbrana za najbolj elegantni - žensko in 
moško - osebnost na prireditvi. Nagrada za najbolj domiselni klobuk - ko Regina ne bo več pela, bo najbrž postala kar klobučarka. 

io ve. morda Cili Patrol ne mara jagod in si je za vsak slučaj s seboj 
' l^esel nekaj češenj in banan? Vsekakor pa nagrada za najbolj domi-

selni moški klobuk. 
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Z A RAZVEDRILO 



V O D N I K 
Gledališče 

;lovensko ljudsko gleda-
te: 21. junija ob 21. uri 
Ijski grofje , premiera ter 
, in 25. junija ob 21. uri 
Ijski grofje, predstava. Pre-
era in predstavi na Starem 
idu. Odhodi avtobusov iz-
id SLG ob 19.30, 20. uri 
20.30. Cesta na grad bo 
prta. 
ijarodni dom Celje: dvo-
te Knežjega dvorca 20. ju-
0 ob 20. uri Carpe diem, 
emiera. 
Zunanji lapidarij Pokra-
iskega muzeja Celje: 25. 
lija ob 21. uri premiera ko-
odrame. 
Knežji dvorec Celje: 20. 
lija ob 20. uri premiera gle-
Jiške poetične predstave 
ezije Absurda, 26. junija 
i21. uri muhimedijski per-
rmans Skrivnosti soban, 
emiera. 
Muzej novejše zgodovi-
li 20. junija ob 17. uri vHer-
inovem gledališču. Za ko-
c šolskega leta. 

Koncerti 
Narodni dom Celje: 20. ju-
ja ob 19.30 redni letni kon-
rt Mešanega komornega 
irskega zbora. 
Knežji dvorec Celje: 21. ju-
a ob 13. uri Crknu - celj-
, ročk ne bo umrl, ročk 
dmaraton, 23. junija ob 
uri Knežje noči. 

Mladinski center Celje: 
21. junija ob 21. uri Clubbing 
KŠCR. 

Atrij Majolke: 26. junija 
ob 20.30 Andraž Hribar. 

Razstave 
Galerija KC Ivan Napot-

nik Velenje: razstava Mirjam 
Marussig, do 3. julija. 

Sejna soba Krajevne 
skupnosti Trnovlje-Celje: 
22. junija ob 10. uri fotograf-
ska razstava. 

Osrednja knjižnica Celje: 
20. junija ob 19. uri otvori-
tev razstave Vedute celjskih 
krajev v 19. stol., do 15. sep-
tembra. 

Terme Olimia Podčetr-
tek: razstava likovnih del 
Vlada Parežnika do 31. ju-
lija. 

Galerija Borovo Celje: raz-
stava likovnih del Jožeta Ba-
racchinija do 25. julija. 

Avla Splošne bolnišnice 
Celje: razstava Starostnik do 
1. julija. 

Poslovno komercialna 
šola Celje: slikar Helmut Je-
rak, do l.julija. 

Razstavni prostor NLB 
d.d. Ljubljana, poslovalni-
ca Šoštanj: slikarska razsta-
va Draga Medveda do konca 
septembra. 

Grad Slovenska Bistrica: 
14. junij ob 17. uri otvoritev 
razstave del Jureta Cekute pod 
naslovom Nove poti, do 1. 
septembra. 

Galerija sodobne umet-
nosti: pregledna razstava del 
Žarka Vrezca, do 6. julija. 

Galerija Mozaik: razsta-
va del Štefana Marflaka. 

Knjižnica Gimnazije Ce-
lje - center: razstava fotogra-
fij s petih celin Francija Hor-
vata. 

Likovni salon: razstava 
Dnevnik Mojce Senegačnik. 

Grad Podsreda: razstava 
Okus po shki. 

Galerija Volk: fotografije 
Sava Kureta. 

Galerija likovnih del mla-
dih - Stari grad: razstava li-
kovnih del učencev OŠ iz Ce-
lja in Petrovč. 

Mestna galerija Šoštanj: 
slikarska dela francoskega sli-
karja Jacquesa Bernarda Ber-
jaca. 

Celjski dom: razstava li-
kovnih del mednarodnega 
društva Otroci otrokom, do 
konca meseca. Gost razsta-
ve je avstrijska slikarka Eri-
ka Marija Roblek, mentor 
in mecen slikar Niko Ignja-
tič. 

Velenjski grad: razstava ob 
35-letnici smrti slikarke El-
de Piščane do 28. septembra. 

Galerija Zavoda za 
zdravstveno varstvo Celje: 
razstava likovnih del slikar-
ske šole Umbra, do 30. juni-
ja. 

Projektna pisarna Celje -
zdravo mesto: razstava utrin-
ki iz narave, umetniške fo-
tografije Janka Cahona, do 21. 
junija. 

Dom sv. Jožefa Celje: raz-
stava Celje v novo leto, do 
30. junija. 

Galerija Mik Celje Milan 
Todič, do 22. 6.; Etol Darja 
Cvikl, do 30.6.; Galerija Bo-
rovo v prodajalni Borovo raz-
stavlja Jože Baracchini do 
24.7. 

Razstavni prostor uprav-
ne zgradbe Gorenje d.d.: 20. 
junija ob 13.30 otvoritev raz-
stave akademskega slikarja 
Hama Ibrulja. 

Stalne 
razstave 

Muzej novejše zgodovi-
ne: Živeti v Celju in Sloven-
ska zobozdravstvena zbirka. 
Hermanov brlog: Prometna 
pot v Hermanov brlog do 31. 
julija. Stari pisker: Zatira-
ni, a nikdar poteptani. Ate-
lje Josipa Pelikana: Josip Pe-
likan v plaiiinah. 

Pokrajinski muzej: 
Celjski strop - razkošje moj-
stra Almanacha in etnološ-
ka razstava V podobe ujeti 
indigo. 

Delavnice, 
seminarji... 

Mladinski center Celje: 
21. 6. od 8. do 11. in od 13. 
do 16. ure prenos nogomet-
ne tekme - četrtina finala, od 
17. do 19. ure španščina in 
ob 21. uri Clubbing KŠCR; 22. 
6. od 14. do 16. ure španšči-
na, od 8. do 11. in od 13. do 
16. ure prenos nogometne 
tekme - četrtina finala; 24. 

6. od 20. do 22. ure tae-bo; 
25. 6. od 13. do 16. ure pre-
nos nogometne tekme - pol-
finale; 26. 6. od 18. do 20. 
ure računalniška delavnica: 
Auto cad, od 13. do 16. ure 
prenos nogometne tekme -
polfinale in od 20. do 22. ure 
tae-bo. 

Muzej novejše zgodovi-
ne: 20. junija od 10.30 do 
11.30 in od 16.30 do 17.30 
predstavitev Krojača. 

Ostalo 
Mladinski center Celje: 

22. junija ob 18. uri filmski 
večer. 

Igrišče Krajevne skupno-
sti Trnovlje-Celje: 22. juni-
ja od 14. do 16. ure praznik 
KS Trnovlje Celje meddruš-
tveno gasilsko tekmovanje in 
ob 17. uri podelitev priznanj 
in zahval. 

Dom sveti Jožef Celje: 24. 
junija ob 15. uri pričetek tra-
dicionalnega kresovanja in ob 
21. uri prižig kresa. 

Osrednja knjižnica Celje: 
26. junija ob 17. uri knižnji-
ca pri Mišku Knjižku, prav-
ljična ura. 

Knjižnica Laško: 20. ju-
nija ob 19. uri sprehod v Tri-
glavski narodni park, preda-
vanje. 

Šmocl Laško: 20. 6. ob 18. 
uri Okrogla miza »Droga - naš 
vsakdanjik«, in ob 21. uri ki-
no - mesec evropske kome-
dije; 21. 6. ob 21. uri DJ večer 
»Noč terorja«; 22. 6. ob 21. 
uri Literarno popotovanje od 
Pariza do Amsterdama; 24. 
6. ob 21. uri večer ob dnevu 
državnosti ter 26. 6. ob 15. 
uri ustvarjalna delavnica. 

Trg na Vranskem: osred-
nja proslava ob dnevu dr-
žavnosti, 24. junija ob 20. 
uri. 

Žička kartuzija: 22. ju-
nija ob 14. uri IV. Srečanje 
zeliščarjev Slovenije, ob 
14.30 koncert Irene Vrčkov-
nik. 

Vrtnica celje: Uredništvo 
literarnega časopisa Fedra 1. 
gimnazije v Celju: 20. junija 
ob 20.uri čajanka na vrtu lo-
kala Vrtnica Celje. 

Plesni Forum Celje: 20. 6. 
ob 18. uri »Na krilih plesa«, 
zaključna produkcija otroš-
kih plesnih skupin PFC; 22. 
6. ob 20. uri »Ples smo mi«, 
predstavitev mladinskih sku-
pin. 

Društvo za kulturo Gore-
nje: 20. junija ob 12. uri, Sa-
mopodoba Slovencev v XX. 
stoletju. Gorenje, sejna so-
ba št. 99. 

KINO 
Celjski kinematografi si 

pridržujejo pravico do spre-
membe programa. 

Union: od 20. 6. do 26. 6. 
ob 18.30 najstniška komedi-
ja Konec šole in ob 20.30 triler 
Soba za paniko; 21. in 22. 6. 
ob 22.30 predstavi za ponoč-
njake, triler Soba za paniko. 

Mali Union: 20. 6. do 26. 
6. ob 20. uri romantična ko-
medija Kate in Leopold. 

Kino Metropol: 20.6. do 26. 
6. ob 1730 in 19.30 mladin-
ska romanca Več kot dekle in 
ob 21.30 drama Bal smrti. 

Kino Žalec: 22. 6.in 24. 
6. ob 18.30 družinski animi-
rani Pošasti iz omare in ob 
20.30 ZF pustolovski Vojna 
zvezd, epizoda 2: Napad 
klovnov; 23. 6. in 25. 6. ob 
18.30 ZF pustolovski Vojna 
zvezd, epizoda 2: Napad 
klovnov in ob 21. uri groz-
ljivka Iz pekla. 

P L A N I N S K I KOTIČEK 
Gorniški klub Savinjske 

doline, Luče-Celje vabi na 
pohod - romanje po pešpo-
ti blaženega Slomška na Dan 
državnosti, torek, 25. juni-
ja, začetek bo ob 8. uri na 
Slomu. 

Planinsko društvo Zla-
tarne Celje vabi 29. junija v 
Garnitzen-klamm in na 
Gartnerkofel (2195 m) (Kr-
niške skale). Odhod je v so-
boto, 29. junija, ob 5. uri z 
avtobusnega postajališča na 
Glaziji. Rok prijave do 24. 
junija na tel. 03 545-29-27 
ali 041 324-669. 

Turistično društvo Zreče 
vabi 23. 6. na tradicionalno 
bosopetanje na Brinjevo go-
ro s startom ob 16. uri v vasi 
Sp. Zreče pri Lipi. 

Podjetje NT&RC d.o.o., 
direktor: Srečko Šrot. 

Podjetje opravlja časopisno-
založniško, radijsko in 

agencij sko-tržno dejavnost. 
Naslov: 

Prešernova 19, 3000 Celje, 
telefon (03)42 25 190, 

fax: (03) 54 41 032, 
Novi tednik izhaja vsak četrtek. 

Cena izvoda je 350 tolarjev 
•Naročnine: Majda Klanšek. 
Mesečna naročnina je 1200 
tolarjev. Za tujino je letna 
naročnina 28.800 tolarjev. 

Številka žiro računa: 50700-601-
106900. Nenaročenih rokopisov 

in fotografij ne vračamo. 
Tisk: Delo, d.d.. Tiskarsko 

središče, Dunajska 5, 
direktor: Ivo Oman. 

Novi tednik sodi med proizvo-
de, 

za katere se plačuje 8,5% davek 
na dodano vrednost. 

Odgovorna urednica: 
Tatjana Cvirn. 

Tehnični urednik: 
Franjo Bogadi. 

Računalniški prelom: 
Igor Šarlah. 

Oblikovanje: Minja Bajagič. 
E-mail uredništva: 

tednik@nt-rc.si; E-mail 
tehničnega uredništva 
tehnika. tednik@nt-rc. si 

Odgovorna urednica: 
Nataša Leskovšek. 

Odgovorna urednica 
informativnega programa: 

Sergeja Mitič. 
Glasbeni urednik: 

Stane Špegel. 
Vodja tehnike: 

Aleksander Matelič. 
Telefon studia 

(za oddaje v živo): 
(03) 49 00 880, 
(031 49 00 881 

E-mail: radio@nt-rc.si 

Uredništvo: Marjela Agrež, 
Milena Brečko-Poklič, 

Simona Brglez, Janja Intihar, 
Bojana Jančič, Brane 

Jeranko, Gregor KatiČ, 
Sebastijan Kopušar, Mateja 

Podjed, Urška Selišnik, 
Branko Stamejčič, Ivana 

Stamejčič, Simona Šolinič, 
Tone Vrabl. 

Opravlja trženje oglasnega 
prosiura v Novem leuniKu ui 

Radiu Celje ter nudi ostale 
agencijske storitve. 

Vodja Agencije: Vesna Lejič. 
Koordinator trženja: 

Jože Cerovšek. 
Organizacijski vodja: 
Franček Pungerčič. 

Propaganda: Valter Leben, 
Vojko Grabar, Zlatko Bobinac, 

Polona Rifelj; 
Telefon: (03) 42 25 190 

fax: (03) 54 41 032, 
(03) 54 43 511 

Sprejem oglasov po elektronski 
pošti: agencija@nt-rc.si 

KRIZNI CENTER ZA MLADE 
Telefon 493-05-30 

DRUŠTVO REGIONALNA VARNA 
HIŠA 

Telefon 492-63-56 

CSD-MATERINSKI DOM 
Telefon 425-63-.00 in 425-63-18 

mailto:tednik@nt-rc.si
mailto:radio@nt-rc.si
mailto:agencija@nt-rc.si
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»Ne morejo mi ga 
iz srca vzet!« 

Prireditve v slovo od pri-
ljubljene celjske krčme Pri 
Zamorcu so se pričele v če-
trtek in trajale vse do sobo-
te, ko je Zamorc, vsaj v ob-
liki, v kakršni smo ga poz-
nali zadnja štiri leta, do-
končno zaprl svoja vrata. 
Najemnika lokala Andrej 
Vovk-Vuki in Tomaž Črnej-
Tuži sta krčmo izpraznila 
že prej - zadnje dneve so se 
ljudje zbirali na vrtu, kjer 
naj bi nekoč v prihodnosti 
stala novogradnja, imeno-
vana Maximiljan. 

Napisi na opusteHh stenah 
in nabito poln vrt so, odkar 
se je izvedelo, da ga bodo za-
prli, nakazovali znamenje ti-
hega upora. Na praznem šan-
ku zadnji dan sameva četve-
rica deklet, v primerjavi z ve-
čino ostalih gostov vrta rela-
tivno treznih. Pojejo Gospod 
je s teboj in povedo, da so 
članice cerkvenega pevskega 

zbora v Šmarju pri Jelšah. In 
da so se odločile, da se bodo 
zadnjo noč imele lepo. 

Čast, da na vrtu zaigrata 
zadnji dan, pripade dvema 
celjskima glasbenima legen-
dama. Prvi je Brane Mihaj-
lovič Kosta, ki v otožnem blu-
zu trka na nebeška vrata. Dru-
gi je Bori Zupančič, skupaj s 
svojimi mladci, ki se razži-
vijo. Glede na obisk polici-
stov, ki najemnika obvesti-
jo, da so preglasni, preden 
se koncert sploh začne, je po-
slednji koncert v Zamorcu re-
šen le zato, ker v Borijevem 
bendu igra tudi predsednik 
sodišča. Od Zamorca se po-
slavljajo različni ljudje, mla-
di in stari. Veliko takih, ki 
jih tam doslej ni bilo pogo-
sto opaziti, po Tužijevi oce-
ni pa je v zadnjih treh dneh 
prišlo naokoli vsaj 80 odstot-
kov stalnih gostov. »Hvalež-
na sva jim. Hvaležna sva tu-

di Mateju Sivki in Boštjanu 
Verdniku, s katerima smo 
pred štirimi leti začeli. Vsem 
gostom in celjskim bendom, 
ki so zadnje dneve igrali za-
stonj,« pravi Tuži. In pove, 
da se bosta čez poletje sku-
šala navaditi na nov način živ-
ljenja. 

Ekipa natakarjev v rume-
nih majicah je okrepljena. 
Razen za sodelavko, ki ima 
do pokoja le še dve leti, so se 
za vse našle nove službe. »Tako 
dobri so bili, da so si to za-
služili,« pravi Tuži in se mi-
mogrede zahvali še županu. 
Ker jima je ponudil odlično 
novo lokacijo sredi mesta. Ki 
ima eno samo napako - tam 
je mogoče opravljati samo 
mirno obrt. To pa v gostins-
tvu, še posebej v takšnem, kot 
ga obvladata Vuki in Tuži, se-
veda ni mogoče. Zato bosta 
iskala naprej. In slej ko prej 
tudi našla - čeprav ne bo, pra-

vita, nič več podobno Zamo 
cu. 

Od lokalnih veljakov sij 
jih v soboto opazili le neki 
Tistih, ki so v Zamorcu na! 
dovolj intimen kotiček j 
kakšno večerjo z naključii 
izbrano prijateljico, ni od i 
koder. Tisti, ki še vedno ra 
mišljajo o dovoljenju za r 
šenje, tudi ne. In ne onih, 
so dovolili, da se Zamor 
proda in obljubljali nemog 
če. 

Tuži pravi, da je življet 
ska doba takšnega lokala n; 
več pet, šest let in da bi si 
ko prej ugasnil. Vendar šei 
tako kmalu. Ne le zato, k 
v mestu nima ustreznega n 
domestka. Zamorc je bil ki 
ma z dušo. Slednjo pa la 
ko stari, opustošeni stavi 
vsekakor vnesejo samo lju 
je. 

ALMA M. SEDU 
Foto: SHERl 

Vem, tja me je vodil nek moj notranji klic, 
hm, želja po družbi, morda spolni nemir, 
rad tja sem zahajal ob večerih na pir, 
mogoče, da ujamem kakšen Tužijev vic. 

Kompletno osebje je stalo na šanku, 
pijača je tekla iz lustrov na poda, 
blo je tolk folka, in še Vili je plesu, 
da Milici in Veri skor blo je nerodn. 

Rad sem tja hodil in rad tam sem bil, 
tam v oazi mladih po srcu, 
rad sem življenja se tam veselil, 
v krčmi Pri Zamorcu. 

Ko mestni so vampi začeli ga žret, 
takole sem tuhtal ob bluzu otožnem; 
»Lahko ga požrejo, lahko ga podrejo, 
ne morejo pa mi ga iz srca vzet...« 

(Avtor pesmi V krčmi 
Pri Zamorcu je Bori 

Zupančič) 


